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Z A P I S N I K
Re v i z i j e  k n j i g  in  l e t n e g a

ZBO RO VANJA
* G LAVNEGA ODBORA JSKJ, 

.ELY, MINN.

dne 25- j a n u a r ja  1932, ob osmi uri z ju t ra j ,  so 
1 v glavnem u radu  Ely, Minn., sledeči člani g lavnega 
^ avni p redsednik  Paul Bartel, glavni ta jn ik  Anton 

o ii g avni b laga jn ik  Louis C ham pa, predsednik  nadzor- 
(̂l2or ,0ra Rudolf Perdan , prvi nadzorn ik  John  Movern, drugi 

% 0r1Uk ' 0̂^ n Kumše, tre t ji  nadzorh ik  John Balkovec in četrti 
Pre(j^k ^ i l l i a m  B. Laurich.

^ 1'ač!fdnik n a dzornega  odbora, b ra t  P e rdan , izjavi, da  ne 
^ tek" °Val nadzo rstvu knjig, kot običajno, rad i  tega, ker je 
Nu °m vZadn.jih šest mesecev delom a zaposlen v glavnem 

da P r e d s e d u j e  reviziji b ra t  John  Movern kot 
P r ip rav ljen  pa je  pom agati  nadzornikom  

* \ er’ tri0^i in bo prevzel tako  nalogo, kakoršno  mu bo b ra t  
Poveril. S tem  načrtom  se s tr in ja jo  ostali elani glav- 

m e rnega odb ° r a > n a k a r  se prične p reg ledovan je  knjig 
l \ , f l Predsednika, g lavnega  ta jn ika ,  g lavnega b laga jn ika  

.Preg]Vnika Nove Dobe. 
hitttvjj eĉ °Vanje knjig  in računov  je  bilo zak ljučeno ob 1 0 . uri 
Hige le 2 8 . j a n u a r ja  1932, in so za tem  nadzorniki vse 
[i ^ e j10dpisa!i in P °cl prisego izjavili, da so našli iste v redu , 
K 19^, Je bil tudi jedriotin inventar, ki je vreden koncem 

Glav’ . Vkullno $6,138.40. 
f t  iet ’ Predsednik Bartel za  tem odredi, da se prične prva 

nega zborovanja  ob pol drugi uri popoldne istega dne, 
PRVA SEJA

Predsednik otvori prvo sejo le tnega  zborovanja  glav- 
iN<W°ra JSKJ dne 28 ' -ianuarja 1932 ob pol drugi uri 

f 2 običajnim pozdravom  in z željo, da bi delovali v 
atski slogi in v korist t e r  nap redek  JSK J. Omenja 
^a je rad i važnih  zadev, ki p ride jo  pri zborovanju  v 

|Pch • Pova b i l .n a  sejo tud i glavno podpredsednico sestro 
%  v p Prvega g lavnega poro tn ika  Josipa  M antelja , ki oba 
%ri. E'y, Minnesota. Glavni predsednik  želi vedeti, če ima 

navzočih kak  ugovor proti temu, ker  se pa nihče 
ija'vdx.‘’ smatra, da  se ostali odborniki s tem  strin ja jo .

tainik čita im ena navzočih  odbornikov.iu  odbornice,, 
t&?0: Predsednik Pau l Bartel, podpredsedn ica  Roše Sve- 

A«ton Zbašnik , b lag a jn ik  Louis C ham pa, predsed- 
S e,nZoi'nega odbora Rudolf  P e rd a n ,  prvi nadzorn ik  John 
% '  ^ u g i  nadzorn ik  John  Kumše, t re t j i  nadzorn ik  John 
W  5  četrti nadzorn ik  W illiam B. Laurich in prvi porotnik 

. ntel.
,!! Predsednik Barte l ugotovi sklepčnost seje in preide 

, V * evni red.
sStvai- pred sejo je  določitev plače zap isn ikarju . So- 

predlog, da  se zap isn ikar ju  p lača  običajnih 25 
Fistru rekord iran je  zapisn ika  teg a  zborovanja, 
k;, b a r je m  je  nom iniran in nom inacijo  sp re jm e  glavni 

Zbašnik. K er ni bilo p ro tikand ida ta ,  predsednik  
, . . o ^ š n i k a  izvoljenim.

° 1 čas se določi od pol devete ure z ju tra j  do 1 2 . ure 
'P°l d ruge  ure popoldne do šeste ure zvečer z 

v'^dj g.1 ^  m inutami odm ora  dopoldne in popoldne.
V i j  an-*e zapisn ika  polletne seje meseca ju li ja  1931, k ’

, bres popravkov.
ig ^ P isn ik  izredne seje g lavnega odbora v Chicagu, Ul., 

^ is  ? . 20' ok tobra  1931. Na vp rašan je  b ra ta  Perdana , 
v o terti kand ida tov  za g lavnega ta jn ik a  priobčeni

’. od£ °Var ja  ted a n j i  zap isn ikar  b ra t  Kumše, da mu 
1 S u  ni naročila. Zapisnik  izredne seje se sprejm e. Sled>

i  m ora-
° i P r eide se na poročila glavnih odbornikov in 

&  tu slede :
% \  gj ,ILO GLAVNECxA PREDSEDNIKA JS K J
vP  I f c t ' o d b o r n i k i  in odbo rn ica :—

C °  P°r°čilo ne bo jak o  obširno, ker  ne vidim potrebe. 
^ So Prinašal vse podrobnosti t e r  različne malenkosti, 

rS° Pripetile v zadn jem  letu m ojega  u radovan ja  kot 
^ < ? d8fednika JS K J  tu  se j0 ' Konvenci-ia naše J e d ' 

eV^ il Si^^k .^Urrni’ zato se bom za to sejo omejil le na najvaž- 
K )-11 na na jvažne jše  dogodke p re tek lega  leta. 

u -  y t  *r - j  ’ da o d k a r  obstoji JS K J  ni noben glavni odbor 
^  itHof^0,1' resnejših  časov, t e r  nobena se ja  g lavnega od- 

:aIe y  reševati resnejših  problemov, ko t j ih  imamo reše-
P.teffl1’ a te | *°tni seji. Članstvo naše Jedno te  je  silno pri-

sP^°šne brezposelnosti, t e r  je  samo po sebi umevno, 
^  Hkfe Pr!zadeta tudi naša organ izac ija .  Zato  pa moramo 
v V «  te r  izboljšati sistem za pomoč in podporo čla- 

116 morejo plačevati  svojih asesmentov.
L v deg p.odetnem poročilu sem poročal o silni depresiji , ki 

1 '> oziroma po vsem civiliziranem svetu, upajoč^ da
Iriere sprem enile  v toliko, da bom imel priliko poro- 

S X  j J *1 \etnem poročilu o boljših delavskih razm erah .  
C ežPo.s?iI,1Šan-ia ’ Je vsa situacija  toliko poslabšana, da  je 
A j . i ^ o  delavstvo ob z a d n je  p rih ranke . Edini up v 
v  80 ®zPoselnosti za člane, k a te r i  so že ob vse pri- 

** svnaŠe Podporne o rganizacije ,  ka te re  po možnosti
i V Sttin°',G člane v bo lezn i> te r  za nJih vdove te r  sirote v 
S  seii •
\  %  'mamo rešiti mnogo d rug ih  perečih vp rašan j,  ka- 

Predl°žil sob ra t  glavni ta jn ik . N ajvažne jše  med 
V ! !iavo V°n eni problemi, ve g lede v p raša n ja  potrebe

s.r ^2ervne vrednosti certif ikatov  pod načrtom  ' “A ,” 
V  ^ 6^  ema za pomoč članstvu, ka te ro  ne more plačevati 

Tet^entov> te r  izbo ljšan je  sistema za investiran je  de- 
Problemom m oram o posvetiti vso pozornost na  tej
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seji, ako hočemo da obdržim o našo o rgan izac ij«  vsaj na  seda 
n jem  stališču.

P re tek lo  leto je  bilo za našo Jednoto  ja k o  -neugodno, kei 
smo poleg drugih  potežkoč, ka te re  so se po jav lja le  od dne do 
dne, izgubili iz svoje srede dobro pomoč v glavnem  uradu  ter 
namestnico glavnem u ta jn iku , pokojno Miss M ary Agnich, 
km alu  za tem  pa še g lavnega ta jn ika  Jo sepha  Pishlerja . Da 
se mi je  delo še bolj otežkočilo, pojavile so se druge  neprilike 
tako j po izvolitvi sedan jega  glavnega ta jn ika ,  g katerim i sem 
imel veliko dela z dopisovanji te r  s pojasnili v uradnem glasilu.

Letošnje leto sem se udeležil t reh  društvenih  slavnosti pc 
razn ih  naselbinah, te r  sem povsod opazil, da so taki obiski jako  
koristni te r  v agitacijo  naše Jednote.

O finančnem  s tan ju  te r  o n ap redku  članstva nkše Jedno te  bo 
poročal glavni ta jn ik .  Pripomnim naj še, da je |m e d  glavnimi 
odborniki v ladala  b ra tsk a  vzajemnost, točnost t | r  kooperacija , 
k a r  mi je  bilo v veliko pomoč v teh težkih časih] V pomoč te r  
v bodrilo so mi bili tudi vsi vestni društveni uradniki, ki v resnici 
po očetovsko skrbe za svoje članstvo in za n a p r e |e k  naše o rga 
nizacije  sploh.

Vso kooperacijo  sem prejel tudi od urednikov Nove Dobe, 
k a te ra  sta  mi z raznim i nasveti takoj pri vsaki jbriliki s ta la  na 
strani.

Z ak ljuču jem  to moje skromno poročilo v n a d ® d a  bo ta  se ja  
g lavnega odbora ukrenila  mnogo koristnega v ,  prid  članstvu 
JSK J, in zahvalju joč  se za naklonjenost, osta jarm V aš za J S K J :

Pa,ul Bartel, 
gL,tpredsednik.

Poročilo g lavnega predsedn ika  se sprejme.

JPOROČILO GLAVNE PODPREDSEDNICE R O |E  SVETICH 
Cenjeni glavni odborn ik i:—

Moje poročilo kot g lavne podpredsednice bo ze |o  k ra tko , ka jti  
n imam Vam  ka j posebnega poročati. V zadnjih-gestih mesecih 
je bilo veliko prošenj od članov in članic JSK J, |ci so prosili za 
pomoč iz sk lada  onemoglih. Te prošnje in vso korespondenco, 
ki sem jo p re je la  iz g lavnega u rada , sem skušala  točno rešiti po 
moji najboljš i  zmožnosti.

Naj še omenim, da g lavnem u ta jn iku  Antonu Zbašniku, k a te 
rega  so izvolili glavni odborniki v Chicagu, 111., m oramo dati 
vse p r iznan je  za njegov trud  in delo, k a te rega  je  imel v g lav
nem uradu, ka jt i  zaosta lega  dela je  bilo veliko, in je  bilo t reba  
delati cele dneve in vsaki večer, da so se spjravile stvari v pravi 
red.

S 'sestrskim pozdravom ,
Rose Svetich, 

gl. podpredsednica.
Poročilo glavne podpredsednice se sprejm e.

*
POROČILO GLAVNEGA T A JN IK A  

Glavnemu odboru JS K J :—
Kot Vam  je  znano, sem prevzel u rad  glavnega ta jn ik a  Jugo 

slovanske Katoliške Jedno te  z .dnem 1. novem bra 1931, in v 
glavni u rad  sem dospel dne 3. novem bra istega leta.

V kakem  s tan ju  sem našel u rad  g lavnega ta jn iš tva  ob svojem 
prihodu na Ely, o tem  sem Vam  že poročal v svojih okrožnih 
pismih, danes naj omenim samo to, da  je  zaosta la  korespon
denca rešena in da je  nekoliko zaosta lega  dela samo še v depart-  
m entu za knjigovodstvo in statistike.

Da smo se iznebili zaostalih  poslov in nerešenih zadev, je 
zah tevalo  precej t ru d a  in n adu rnega  dela, in dolžnost me veže, 
da se na tem  m estu  zahvalim  osobju v glavnem ta jn iš tvu  za 
m arljivost in večerno delo, ki je  bilo vsekakor potrebno, da smo 
spravili poslovanje g lavnega ta jn iš tva  zope t v pravi tir. S tem 
smo dosegli pozicijo, ki bo omogočila v nap re j  bolj točno poslo
vanje g lavnega u rada , dasiravno ne bo delo prav pič olajšano, 
ker bo t re b a  sedaj p r iprav iti  sta tis tična poročila na 17 različnih 
držav, v ka te r ih  naša Je d n o ta  posluje, in za tem ogromnim 
delom pridejo  pa na vrsto priprave  in problemi, s ka ter im i se 
bo imela pečati p r ihodn ja  konvencija  Jugoslovanske Katoliške 
Jednote .

K er je  glavni ta jn ik  Jugoslovanske Katoliške Jed n o te  njen 
bistveni poslovodja, in je med konvencijam i v prvi vrsti odgo
voren glavnem u odboru, je  m oja dolžnost, d a  Vas seznanim  s 
sledečimi de js tv i:

Jed n o ta  š teje  z dnem  31. decem bra  1931 13,782 članov v 
odraslem  in 6,457 v m ladinskem  oddelku. V odraslem  oddelku 
smo leta  1931 nazadovali  za 312, v m ladinskem  pa za 565 članov 
in članic. V zrok  nazadovan ju  je  znan vsem, in ga ni t reba  
meni še posebej omenjati.

čisto p rem ožen je  Jedno te  v odraslem  oddelku  je znašalo  dne 
31. decem bra  1931 $1,440,248.80, v m ladinskem  pa $98,026.58, 
torej smo v odraslem  oddelku napredovali  za $58,735.42, v mla 
dinskem pa za $5,851.32.

V b laga jn i  neizp lačanih  smrtnin se je  nah a ja lo  z dnem  31. 
decem bra  1931 $57,44Ž.74.

V bolniškem in poškodninskem skladu  se je  nah a ja lo  z dnem 
31. decem bra  1931 $31,397.73. V ra z re d u  za dva dolarja  
dnevne bolniške podpore je  znašal p r im an jk l ja j  z dnem  31. 
decem bra  1931 $2,205.15. V sk ladu  onemoglih se je  naha ja lo  
z dnem  31. decem bra  1931 $10,081.89, v stroškovnem skladu 
$21,109.33 in v športnem  sk ladu  $4,256.57.

D e ta jl iran  račun  glede dohodkov in izda tkov  v razn ih  skladih 
je  naveden na drugem  mestu. •

Z dnem  31. decem bra  1931 je  Je d n o ta  š te la  2,086 neenako
pravnih  članov in članic, 10,944 jih  je  bilo zavarovanih  za $1.00 
dnevne bolniške podpore, 752 pa za dva do larja . Število sled
njih se je  to rej v letu 1931 skrčilo za 1,296 članov in članic.

V letu 1931 sta  bili vstanovljeni 2 novi društvi, p ren eh a la  so 
pa poslovati 3.

N a podlagi sk lepa  izredne seje g lavnega odbora, vršeče se v 
Chicagu, 111., dne 19. ok tobra  1931, se je  ponovilo prošnjo  za 
poslovno dovoljenje  v državi Wisconsin, ki pa  do danes  še ni 

I bila rešena. Prvotno so bili izgledi zelo dobri, sedaj so nam  pa

zopet stavili take  pogoje, ka ter im  bo zam ogla  ugoditi samo 
konvencija. Podrobnejše  o tem  bom poročal ustmeno.

Glavnemu odboru priporočam , da pri tem u zborovanju  vzame 
v p retres  in v razp ravo  sledeče važne problem e:

K lici za  pom oč brezposeln im  članom  
Iz vseh krajev , k je r  naša Jed n o ta  posluje, p r ih a ja jo  dnevno 

klici za nujno pomoč brezposelnim in bednim članom. V vsa
kem slučaju se poudarja ,  da  je  t re b a  nekaj ukreniti, ako hočemo 
obdržati  članstvo pri Jednoti, in povsod se nava ja  b rezde lje  za 
vzrok prošnje. In med tem, ko vsak poudarja , da je  t re b a  nekaj 
ukreniti, nihče ne pove, KA J naj se ukrene. Priznati  pa m ora
mo, da so klici za pomoč iskreni in odkritosrčni.

Naša Jed n o ta  je  delavska o rgan izac ija  in splošna brezposel
nost teži in muči tudi naše člane. Kako naj torej bedni delavec 
pom aga svojemu bednemu tovarišu? To je  problem, katerega 
smo poklicani da rešimo. J a z  sem o njem  veliko premišljeval, 
na jdem  pa samo eno formulo, in to je  DENAR. Kje torej dobiti 
d ena rja ,  da se bo zalagalo  ž njim člane, ki ne morejo plačevati 
svojih asesmentov? Razpisati posebno nak lado?  O tem  ni 
govora. Seči po bolniškem in poškodninskem sk ladu?  Nikakor 
n e ;  tega  rabim o za izp lačevanje  bolniških in poškodninskih 
podpor in se tudi sam ne n a h a ja  v bogve kako s ija jnem  stanju. 
Stroškovni sk lad?  Tudi ne ;  konvencija je  pred  durmi in če ga 
sedaj porabimo, bo treba  za konvencijo razpisati  izredno nak la 
do, ka r  itak še ni popolnoma izključeno.

Od več strani so prišle sugestije, da bi se člane zak lada lo  iz 
sm rtn inskega in rezervnega sk lada  in da bi se za slučaj smrti 
zadolžena  vsota od trga la  od smrtnine. To je  z a en k ra t  nemo
goče. člani, ki so zavarovani pod načrtom  “ B” , imajo sicer 
po preteku  dveh let gotovo rezervo, toda  tisti, ki so zavarovani 
pod načrtom  “ A ” , nimajo nobene rezerve. To je  sicer žalostno, 
a je  resnično. J a z  sem se po nalogu glavnega odbora obrnil na 
našega a k tu a r ja ,  da ugotovi če bi zamogli na kak način dovoliti 
tudi rezervo v načrtu  “ A ’\  pa mi je  a k tu a r  sporočil, da bo v 
stanu to p reračunati  šele potem, ko prejm e od nas potrebne 
sta tistike z ozirom na naše s tan je  z dnem 31. decem bra  1931. 
Dvomim, da bomo v tem  pogledu zamogli nuditi kako  materi- 
ja lno  pomoč, posebno še rad i  tega, ke r  bi tak  korak  kaj lahko 
om ajal solventnost naše Jednote . Logično pa je, da, ako hoče
mo imeti rezervo, m oramo imeti tudi rezervne prispevke. Gori 
navedeni rezervni fond. ni nič d rugega  kot smrtninski fond, in 
še danes ne razum em , zaka j  bi oba fonda  ne bila spo jena  skupaj.

P re o s ta ja ta  nam  to re j  samo sk lad  onemoglih in športni sklad.
V sk ladu  onemoglih se točasno n a h a ja  $10,081.89, v športnem  
pa $4,256.57. če  hočemo to re j  seči po teh  dveh skladih, bi 
priporočal, da se porabi ves denar, ki se točasno n a h a ja  v šport
nem skladu, iz sk lada  onemoglih naj se pa vzam e $2,730.33, k a r  
bi znašalo skupaj $6,987.00

Ta denar  naj bi se razdelil na k ra jevna  društva  na podlagi 
principa, da več ljud i lahko več ljudem  pom aga. S tem  mislim 
reči, da naj bi se d en a r  tako razdelil,  da  bi bili per  capita  deleži 
članov m anjših društev višji, kot pa  članov večjih društev.

Z drugimi besedami rečeno, odbor naj bi določil naj višjo 
vsoto in na jn iž jo  vsoto, ki se ima razdelit i  med društva, p rev la
da joča  vsota pa naj bi bila 50 centov na vsakega člana pri 
tistih društvih, k je r  niti m aksim um  niti m inimum ne p ride ta  
v poštev. M aksim alna vsota naj bi znašala  $100.00, m inim alna 
pa $20.00. Tako, na primer, bi društvo, ki š te je  od 8  članov do 
40 članov v odraslem  oddelku, dobilo $2 0 . 0 0  izredne podpore, 
društva pa, ki š te je jo  od 40 do 200 članov, bi dobila po 50 centov 
od člana. Od 200 nap re j  bi v e lja la  v vsakem slučaju  m aksim al
na vsota $100.00. Na ta  način bi nobeno društvo ne dobilo 
več, kot $ 1 0 0 . 0 0  in nobeno m anj, kot $2 0 .0 0 .

Ta izredna  pomoč naj bi se poslala naravnost  na društva, in 
članstvo naj potem samo odloči, komu naj se založi asesment.

Pogoji za nakazilo  te izredne p o d p o r i  naj bi bili 1., da 
društva  porabijo  ta  d enar  za založitev asesmentov na podlagi 
neenakopravne  lestvice;- 2 ., da se porabi d en a r  samo za take  
člane, ki so stari pod 65 let, in 3., da  J e d n o ta  ne bo n ak aza la  
do prihodnje  konvencije nobenih nada ljn ih  izrednih  podpoi 
takim  članom, ki so stari pod 65 let. Izvzeti so seveda člani, ki 
so stari  nad  65 let in v smislu pravil lahko  vsak čas vložijo 
prošnjo  za izredno podporo.

Da priporočam  nakazilo  podpore naravnost  na  društva, je 
več vzrokov, omenim naj pa samo glavnega. D ruštva so veliko 
bolj konservativna s svojimi b laga jnam i, kot so s cen tralno  b la 
gajno. K a d a r  kak  član prosi podpore iz društvene b laga jne , 
bo društvo slučaj na tančno preiskalo, in ne daj bože, da bi se 
komu da la  kaka  podpora, če je  ni absolutno potreben. K ada r  
pa kak  član prosi podpore iz g lavne b laga jne ,  ted a j  se mu 
n jegova prošnja  odobri brez vsakega n a jm an jšeg a  ugovora, 
po treben  ali ne potreben. Takih  je  s lučajev  99% izm ed sto. 
Društva imajo veliko več kontrole nad člani, kot glavni urad. 
Znan  j im  je  položaj vsakega posam eznega  člana, torej bo njim 
veliko laž je  pravično razdelit i  n ak azan o  podporo.

Gornji izhod je  po m ojem  m nenju  edini logični izhod iz te 
zagate . Drugega izhoda z a en k ra t  ni. P ripom niti pa želim, 
da je  veliko društev pri Jednoti, ki im ajo  p rim erom a še precej 
dobro založene b laga jne  in se k ljub  tem u  ne obotavlja jo  poši
lja ti  vsako m alenkostno prošnjo na glavni urad . T ak a  društva 
bi bilo t reb a  poklicati k zavesti, da  je  sedaj ča.s pom agati svojim 
bednim  članom in članicam.

M ladinski od d elek  
Naš mladinski oddelek se n a h a ja  v zelo povoljnem stanju , 

rad i  tega  bi bilo baš sedaj, ko se stariši naših otrok n a h a ja jo  v 
takem  pom anjkan ju , um estno in priporočljivo, da  se asesment 
v m ladinskem  oddelku suspend ira  za dva meseca, in sicer za 
feb ru a r  in marc. To bi naj ve lja lo  za vse člane m ladinskega 
oddelka^k i so bili dobrostoječi člani z dnem 31. j a n u a r ja  1932 
Novopristopli člani naj bi ne bili deležni te izjeme.

Investiranje denarja  
Pri investiranju  jedno tinega  d e n a r ja  moramo biti sedaj bolj 

previdni in oprezni, ko t k d a j  prej.  Vsled obstoječih raz m er  se
(Dalje na drugi strani)

VSAK PO SVOJE
Japonski jezik baje nima no

benega izraza za psovke in k le t
vine. Bogve, kaj pravi Japo
nec, kadar  mu kitajska kroglja 
preluknja uho!

♦
M andžurija bo baje postala 

samostojna republika pod var
stvom Japonske. Ta samostoj
nost bo prilično taka, kot je  sa
mostojnost hišnega gospodar
ja, ki v kuhinji lonce pomiva.

Japoncem se ne moro odre
kati vljudnosti. Dne 6 . febru
arja  se začne kitajsko nrfyo le
to, ki je za Kitajce velik praz
nik, zato so jim Japonci v bojih 
pred Shanghajem dovolili t r i  
ure premirja. Točno opolnoči 
je japonsko bombardiranje pre
nehalo in Kitajci so pričeli s s ta 
rodavnimi novoletnimi slavnost
mi. Tri ure pozneje pa. so zopet 
začeli grmeti japonski topovi in 
srečno in veselo novo leto je šlo 
po gobe.

*
Komandant miličarjev v Tex- 

asu, ki se tam imenujejo ran
gers, trdi, da so oženjeni mili- 
čarji  boljši vojaki kot samski, 
ker se ne bojijo smrti. Morda 
si mislijo, da med peklom tukaj 
in tam ni dosti razlike.

Trideset prominentnih Ame
ričanov, med katerimi so fi
nančniki, industrijalci, pisatelji 
itd., je  podpisalo in izdalo su 
gestij o, da naj Zedinjene drža
ve izterjajo vojni dolg od Fran
cije v obliki vina, od Anglije v 
žganju, od Italije v vinu in od 
Nemčije v pivu. To je pam et
na ideja, ki bi izvedena zadovo
ljila zadolžene Evropejce in žej
ne Američane. Le ameriški but- 
legarji bi bili udarjeni.

*
V listih čitam, da je  globoko 

doli v Afriki neki avtomobilist 
povozil leva. Je  menda že ho
dil na napačni s trani ekvatorja!

»H
Golobica z oljčno vejico miru 

in sprave, ki se naha ja  na tro- 
nu razorožitvene konference v 
Genevi, je  baje silno nemirna 
in nezaupljiva napram  svojim 
oboževalcem. Vzrok njene ner
voznosti je najbrže grom topov 
na Kitajskem.

*
Predsednik Zedinjenih držav, 

1 0  članov njegovega, kabineta, 
9 članov najvišjega sodišča in 
96 zveznih senatorjev dobijo 
skupno $1,380,000 plače na leto. 
E. C. Grace, predsednik Betle
hem Steel Co. pa je nedavno po
tegnil samo bonusa $1,635,753. 
Stariši, učite vaše sinove, naj 
p o s t a n e j o  predsedniki jek la r
skih družb!

*
Pust  je  šel po gobe, pusti dne

vi, pusti časi in pusti ljudje so 
pa ostali.

*
Zadnje čase je bilo oropanih 

več gasolinskih postaj kot. bank. 
Banditi že vedo, kam ce steka 
večina denarja!

Clevelandski S l o  v e n  qi smo, 
kljub depresiji, bogato blago
slovljeni z različnimi veselica
mi in parties. Najnovejša, n a j
bolj pametna in najbolj vesfcla 
pridobitev na tem polju so pa 
divorce-parties. P a  naj r e č e  
kdo, da ne postajamo moderni- 

*
Priredite lji  raznih veselic ce 

pritožujejo, da je  bilo v prete
klem predpustu na v e s e l i c a h  
manj maškar, kot običajno. To 
seveda ne dokazuje, da se jo let
na kvota m aškar ikaj zmanjša
la. Nekaj nas je  pač ostajalo 
doma. A.J.T.
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ZAPISNIK LETNEGA ZBOROVANJA GL. ODBORA
(N ad a ljevan je  iz 1. stra n i).

cene razn im  obveznicam  dnevno m en ja jo  in lahko se pripeti, 
d a  kake  bonde p rep lačam o. Naš u rad  se n a h a ja  v malem  
mestec'u, k je r  nim am o na  razpo lago  inform acije , ki j ih  nudijo  
svojim k lijen tom  b an k e  po večjih  mestih. Glavni ta jn ik  je  
edini član f inančnega  odbora, ki živi n a  Ely-ju in njegova moč 
je  om ejena. Z a to  priporočam , da bi odbor pri tej  seji neka j 
ukrenil, da  se p rep reč i  vsaka  m oreb itna  zguba  in da bo imel 
g lavni ta jn ik  pravico naročiti  izb rane  obveznice od tiste tv rdke , 
ki nam  nudi n a jn iž jo  ceno. Posvetovalni glas v tem  oziru na j  
bi imel tud i g lavni b laga jn ik ,  čeravno ni član f inančnega  odbora

Jednotin  urad
Prostori  v g lavnem  u radu  naše Jedno te  so postali p rem ajhn i .  

O tem  so se prepriča li  že de lega tje  13. konvencije. Soba je  38 
čevljev dolga  in 18 čevljev široka, v sredi sobe, k a r  je  zelo 
neprak tično , se pa n a h a ja  varnostna  sh ram ba . V varnostni 
sh ram bi h ran im o kom aj četrtino  našega  arh iva , ostali spisi in 
važne  listine so sh ran jen i  izven sh ram be  po u rad u  in v kleti. 
Veliko število teh  listin je  sh ran jen ih  v lesenih in pap irna tih  
zabojih , in če bi s lučajno nas ta l  ogenj, bi bili ti spisi do m alega  
vsi uničeni. Kupovati  sedaj m eta lne  kab ine tne  sh ram b e  (cab 
in e t  files) bi se ne izplačalo, ke r  j ih  n im am o k a m  postaviti. 
O dboru  priporočam , da o tem  v p raša n ju  resno r a z p ra v l ja  in da 
izde la  n a č r te  že sedaj za  odpomoč te j  situaciji,  k a te re  se bo 
predložilo  prihodnji  konvenciji.

P ravila
Že v e č k ra t  sem omenil, da  bo t re b a  naša  sed an ja  pravila 

tem eljito  popraviti. R azdeliti  bi j ih  bilo t re b a  na  t r i  de le ;  prvi 
del naj bi obsegal ustavo, drugi del p rav i la  in t re t j i  del razne  
določbe. P rav ila  na j  bi bila u re je n a  tako , da  si ne bi točke 
m edsebojno  nasprotovale . Opustila  na j  bi se nepo trebna  po
n a v l ja n ja  in definicije. V sak d e p a r tm e n t  na j  bi bil pokrit 
zase. K a d a r  se govori o kva lif ikac ijah  kand ida tov , naj se ne 
om enja  istočasno povode za suspendacijo . K a d a r  se govori o 
sm rtn inah , n a j  se ne om enja  istočasno bolniških podpor. To 
človeka zmeša in k ra jevn i u radn ik i  ne vedo, k je  iskati in fo r
m acije  in navodila . J a z  do sedaj še nisem bil v s tanu  uspešno 
kooperira t i  z odborom za pravila , to d a  k a k o r  h itro  mi bo čas 
dopuščal, bom d rage  volje  stavil svoje skrom no znan je  odbor
n ikom  na  razpolago . •

Je  še veliko d rugih  stvari, ki bodo prišle na  p r ihodn ji  konven
ciji na  površje, rad i  te g a  je  priporočljivo, da  j im  odbor že pri 
tem u zborovan ju  posveti nekoliko pozornosti in da  se tako j 
in ic ia t ira jo  po trebni koraki,  da  bo konvencija  v s tanu  vse te 
problem e uspešno rešiti. /

B ančna poroštva
N aša pravila  p redp isu je jo , da nam  m ora  vsaka  b an k a  ali 

t ru s t-kom pan ija ,  k j el' J e d n o ta  h ran i  svoj denar, pred ložiti  še 
posebno poroštvo (depository  bond) .  V norm aln ih  časih so 
banke  plačevale  po pet do la r jev  letne, p rem ije  od vsakih  tisoč 
do lar jev  tak e g a  poroštva, sedaj je  pa  p rem ija  poskočila na 2 0  

dolarjev . To pomeni, da m ora  b a n k a  p lačati  200 do larjev  p re 
m ije na poroštvo, ki pokriva  deset-tisoč-dolarsko vlogo. Ra- 
zugie se, da  pod tak im i okolščipami ban k am  ni mogoče p lače
va ti  po 4 ' f obresti na  naše vloge. Tudi ni popolnom a izk l ju 
čeno, da bodo poroške d ružbe  šploh p ren eh a le  z izd a jan jem  
tak ih  ali sličnih poroštev' in v teni slučaju  ne. bo mogoče z a d o 
stiti našim  pravilom. Na izredni seji m eseca ok tobra  1931 v 
Chicagu je  bilo sklenjeno, da se sp re jm e  od bank  njih  lastne 
m unic ipalne  bonde kot varščino, a ugotovil, sem m ed tem  časom, 
da je  to po zakonu zab ran jeno . Glede te g a  v p ra ša n ja  bom po
drobnejše  poročal ustmeno.

Finančno stan je  Jed n ote
Finančno s tan je  naše Jed n o te  letos ni tako  povoljno, ko t je 

bilo v p re jšn jih  letih. T rž n a  cena v rednostn ih  listin, ki jih 
las tu je  naša  o rgan izac ija ,  je  zna tno  padla . Tem u ni tako  samo 
pri naši Jedno ti ,  a m p ak  je  slučaj isti pri  vseh drugih  sličnih 
o rgan izac ijah .  Tako, na prim er, so bondi, ki so bili p red  p a r  
leti v redn i nad  deset tisoč dolarjev , danes  v redni samo devet 
tisoč ali še m anj. Sekurite te , ki j ih  je  J e d n o ta  lastovala  koncem 
leta  1930, so bile ted a j  v redne $1,315,920.00, danes  je  t rž n a  
v rednost  istih samo $1,258,340.00.mr

Nič rad  ne ob jav l jam  te številke, to d a  članstvo m ora  na vsak 
način biti inform irano. Za nas so naši člani de ln ičarji  Jedno te  
in poučeni m ora jo  biti o vseh s tvareh. To je  tem bolj potrebno, 
k e r  neka te ri  člani mislijo, da je  finančno s tan je  Jedno te  tako  
s ija jno , da bi zamogli s lehernega  za laga ti  z asesmentom. Ja z  
pa  pravim , da če bi a k tu a r  imel rač u n a ti  našo sedan jo  solvent
nost na podlagi sedan je  fak tične  t ržne  vrednosti naših  obveznic, 
bi ista ne znaša la  100%. In tak  je  položaj pri vseh drugih  
o rgan izac ijah , pa  naj si te organ izac ije  to p r iznava jo  ali ne. 
Solventnost se ugo tav lja  na podlagi fonda, ki ga  ima Jed n o ta  
na roki, in pa na pod lag i p r ičakovan ih  dohodkov. Med p r iča 
kovane dohodke se pa p r iš tevajo  tud i obresti, ki jih donaša.jo 
naše vrednostne listine. Če se v rednost  reze rvnega  fonda  bodisi 
vsled k a te reg a  koli vz roka  zniža, in če p ričakovani dohodki ne 
dosegajo  p r ičakovane  vsote, potem pade  tud i solventnost. In 
ker  sem že pri obrestih, naj omenim, da so zapad le  in neplačane 
obresti na naše obveznice koncem leta  1930 znašale  $2,550.00, 
koncem leta 1931 pa $6,600.00.

V plačilo zapad lih  bondov, za ka te re  J e d n o ta  še ni preje la  
d e n a r ja ,  imamo samo za $2,500.00. To so St. Lucie County, 
F lo rida  bondi, ka te r ih  smo imeli skupno za deset tisoč dolarjev 
in smo med letom preje li  izp lačan ih  $7,500.00. Nimam dvoma, 
da p re jm em o končno tudi preosta lih  $2,500.00, a bo treba  še 
nekoliko časa počakati.

J e d n o ta  ima točasno na loženih  $117,000.00 v razn ih  okrajih , 
mestih in šolskih distr ik tih , ki so de fa ltira l i  v p lačevan ju  obresti. 
Da tem  okra jem , mestom in šolskim distr ik tom  ni mogoče p la 
čati obresti je  vzrok  ta, ke r  davkoplačevalc i ne m orejo p lačati  
davkov, čim  hitro  se to re j  raz m ere  toliko zboljša jo , da  bodo 
posestniki zamogli po ravna ti  svoje davke, bodo tud i obresti na 
g o rn je  obveznice p lačane . K ra ji ,  k je r  je  ta  d e n a r  naložen, so 
v norm aln ih  časih zelo točno plačevali svoje obresti, a so sedaj 
p r izadeti  ravno tako, ko t d ruga , več ja  m esta  po deželi.

J e d n o ta  je  imela $10,000.00 v A m erican  S ta te  B ank and 
T rust  Co. v P ittsbu rghu , Pennsylvania , ki je  dne 25. sep tem bra  
1931 p reneha la  poslovati. K er  ta  b a n k a  ni pravočasno  obno
vila svojega poroštva, je bilo sklenjeno, da se vloga prenese v 
d rugo banko. Tozadevna  p o g a ja n ja  med novo banko  in glav
nim uradom  ;;o se pa vsled bolezni bivšega ta jn ik a  nekoliko 
zav lek la  in rez u l ta t  je  bil ta, da  ob zatvoritvi go rn je  A m erican 
banke  ni J e d n o ta  imela nobenega poroštva. Bančno prem ože
n je  je  sedaj v rokah  bančnega d e p a r tm e n ta  v Pennsylvaniji ,  ki 
pa  do danes  še ni p lačal nobenega dividenda.

R azno
Ob svojem prihodu na Ely sem pronašel, da  nam  k ra jev n a  

društva  precej dolgujejo  na asesm entih. Dolgovi so rastli  mesec 
za mesecem, dok ler  je  n jih  vsota dosegla in celo p resegla  vkupni 
asesm ent društva. V neka te rih  slučajih  je  dolgujoča vsota 
znaša la  po d v a k ra t  in celo t r ik ra t  toliko, kolikor je  znašal 
vkupni mesečni društveni asesment. J a z  sem p r iz a d e ta  društva  
tako j  opozoril na  te dolgove in meseca decem bra  sem razposlal 
še poseben apel na društvene p redsednike, v ka te r ih  sem jih 
prosil, da  skušajo  svoje dolgove poravnati. T a  pisma so imela 
precej dober  rezu lta t ,  dasiravno p a r  ta jn ik o m  ni bilo po volji, 
da  sem o p r im a n jk l ja ju  obvestil d ruštvenega  predsedn ika. Moj 
nam en pri tem  je  bil, da  za in teres iram  društvene predsednike, 
da  se tudi sami nekoliko pobrigajo  za poravnavo društvenega 
dolga, in n ik ak o r  nisem hotel s tem  koga razža li t i .  S icer pa je  
dolžnost društvenega predsedn ika, da  n a d z o ru je  vse ostale od
bornike pri društvu in on m ora biti in fo rm iran  o vseh stvareh. 
Ako bi bili društveni predsednik i pravočasno obveščeni o p r i
m an jk lja jih , bi ne imeli danes posla s poroško družbo rad i  t reh  
društev, k je r  so k ra jevn i ta jn ik i  zab red li  v f inančne potežkoče 
in ne morejo Jednoti izročiti d ena rja .  V tem  oziru bi prosil, 
da se odbor izrazi, ako sem ravna l pravilno ali ne. Tudi bi 
prosil, da  mi da  odbor nekoliko navodil, k ako  se im am  ravna ti  
v bodoče v zadevi društvenih  dolgov.

N ada lje  prosim navodila  v sledečih z a d e v a h :  #
Ali je  član, ki se n a h a ja  na  podpori iz sk lada  onemoglih, 

upravičen do podpore, če odpo tu je  v s tari  k r a j?
Ali na j  se dovoli reze rva  iz m lad inskega  oddelka  tistim č la 

nom, ki pravočasno ne prestopijo  v  odrasli oddelek?
Imam o še p a r  društev, k je r  člani, ki so bili teda j  zavarovani 

za dva d o la r ja  dnevne bolniške podpore, nočejo p lača ti  iz red 
nega asesm enta  v znesku dveh do larjev  za  mesec sep tem ber 
1931, ker t a  iz redna  n a k la d a  ni bila po glavnem  ta jn iku  
URADNO razp isana . Kaj naj storim  v tem  oziru?

Tudi bi prosil za  jasno  to lm ačen je  točke 12 v členu XXXVI. 
Ali je  d ruž ina  upravičena do podpore tud i za sina ali hčer, če je 
poslan ali poslana v um obolnko, ali je  to dovoljeno samo v slu
čajih m oža ali žene, odnosno očeta ali m a te re ?

Izs tav ljan je  in razpošiljan je  čekov za provizijo in zdravniško 
preiskavo povzroča glavnem u u radu , k a k o r  tud i g lavnem u b la 
ga jn iku  te r  glavnem u p redsedn iku  veliko nep o treb n eg a  dela. 
Ali bi odbor dovolil, da  se v bodoče t a k a  n ak az i la  enostavno 
k red i t ira jo  društvom, ali naj ostane po s ta rem ?

Prosim, da odbor še e n k ra t  p reto lm ači člen XXXVII. in člen 
XXXVIII. v kolikor se nanaša  na operacijske  odškodnine. Ja z  
trd im , da je  bil nam en XIII. konvencije, da  se n e  plača  odškod
nine za  nobeno operacijo , ka teri  je  član podlegel p red  potekom 
60. dni. Točka 4 v členu XXXVII. bi m orala  biti vk l jučena  tudi 
v členu XXXVIII. V konvenčnem  zapisniku n a  s tran i  80, prvi 
odstavek, se g lasi: “ Ako član um rje  z a rad i  operacije  v šestde
setih  dneh  ni opravičen do odškodnine.” Ta to čk a  je  bila 
dodana  na p red log  pokojnega  dr. G raheka, in č e š e  je  ni ko rek t
no uvrstilo v pravila, ni m oja  krivda. P riznam , da se je  do sedaj 
izplačalo  vsako odškodnino, z morebitno izjemo t re h  ali štirih, 
k je r  so dale povod operaciji poškodbe, j a z  p a  n e  m orem  n a k a 
zati odškodnine, dokler me odbor v to izrecno n e  pooblasti.

O dbor je  n ada lje  naprošen, da  mi da  nekoliko navodila , ozi
rom a nasveta, k a W n a j  zd ruž im  k ra jevna  društva, ki š te je jo  
m anj kot 75 članov, v svrho rep rezen tac i je  na  p r ihodnji kon
venciji. Ali na j  zd ruž im  angleško-poslujoča d ruštva  skupaj v 
posam ezne skupine, ali j ih  na j  združim  tudi s slovensko-poslu- 
jočimi društvi?  Tudi prosim sugestije, ali na j  ženska  društva 
združim  samo z ženskimi društvi, ali j ih  je  dovoljeno združiti  
tud i  z moškimi ali mešanimi društvi. P rav ila  sicer da je jo  g lav
nemu ta jn ik u  oblast, da  to vp rašan je  po svojem p rep r ičan ju  reši, 
vendar  bi pa želel, da se tud i odbor g lede teg a  izjavi.

Odborniki mi naj dovolijo, da jih  opozorim  na neumestnost 
da tum a  otvoritve naše p rihodnje  konvencije. V smislu pravil 
se ima p r ihodn ja  konvencija  pričeti z dnem  25. ju l i ja  1932 v 
Indianapolisu, Ind. Glavni odborniki bodo m orali biti na  Ely-ju 
že en teden  prej, da  p reg ledajo  račune. Polletni in konvenčni 
računi bodo sk len jen i z dnem  30. jun ija .  To pomeni, da  bo 
osobje v glavnem  ta jn iš tvu  imelo kom aj dva ted n a  časa,skleniti 
račune in pripraviti  konvenčna poročila  in sta tis tike . V dveh 
tednih  bo pa  zelo težko  vse to pripraviti,  vsled česar  bi p r ipo
ročal, da  odbor o tem  ra z p ra v l ja  in konvencijo, ako mogoče, 
odloži za  dva tedna . K om ur je  znano poslovanje  glavnega 
u rada  bilo si ka tereko li  jedno te , bo priznal, da  se je  skoraj 
nemogoče p r iprav iti  za konvencijo v dveh tedn ih .

Odboru imam predložiti še več d rugih  stvari, k a r  bom pa 
storil ustmeno, ko pridejo  p redm eti  na  vrsto.

Z ak lju ček
Ob zak ljučku  m ojega  poročila naj mi odbor dovoli, da n a p ra 

vim še sledeči k o m e n ta r :
Načelovati glavnem u ta jn iš tvu  naše Jedno te  v sedan jih  kao

tičnih raz m era h  je  zelo tež k a  in m učna n a lo g a .  Prije tno  je 
bilo poslovanje v časih, ko ni bilo tolikšnega b rezde lja ,  ko ni 
bilo toliko bančnih  polomov in tak ih  f inančn ih  kriz , ko ni bilo 
take  bede in p o m a n jk a n ja  m ed našim  narodom- Raznovrstni 
problemi, s ka ter im i se m ora  glavni ta jn ik  p e č a t i  dnevno, mu 
dela jo  silnih skrbi in preglavic. Slediti dnevnem u izprem inja- 
n ju  naših vrednostn ih  listin, paziti  na  varno investiran je  seda
n jega  p reb itka , ko lek tira ti  z apad le  obresti na  bonde, dopisovati 
glede v plačilo z a p ad l ih  in še ne izp lačan ih  obveznic, nezm ož
nost naših b ank  dobiti poroštva, nezm ožnost  društev  plačati 
asesmente, silni pritisk na naše sklade, številni dopisi glede 
prošenj za izredno podporo, vse to sloni sk o ro  izključno na 
tajn ikovih  ram ah . Ako k tem u pr iš te jem o še ogromno delo, ki 
je  v zvezi s prip ravo  sta tis tičnih  poročil n a  r a z n e  države, z de
lom, ki ga bodo povzročile p r ip rave  za p r ihodnjo  konvencijo in 
razn a  d ruga  opravila  v glavnem  uradu , potem  si lahko  p reds tav 
ljamo, s kakim i po težkočam i je  danes zvezan  u rad  glavnega 
ta jn ika .

Da ni tud i mene spravila  splošna depres i ja  v ta k  položaj, da 
sem bil prisiljen tekm ovati  za ta  u rad , bi bil to  službo drage- 
volje prepustil  drugim , sedaj pa, ko sem že tu k a j ,  bom skušal 
dati Jedno ti  vse, k a r  je  na jbo ljšega  v  meni.« Polemiko glede 
zakonitega  ali nezakon itega  nasledstva  v g la v n e m  tajn ištvu pa 
prepuščam  tistim legitimistom, ki si vsled neuspe le ,  kand ida tu re  
seda.j iščejo sredstva  za m aščevanje . Končno želim ponovno 
izjaviti, da je  moje stališče z ozirom na n am es tn iš tv o  v glavnem 
tajn iš tvu  isto, kot je  bilo jeseni le ta  1929. G l a v n i  odborniki 
tvorijo d irek torij  naše Jedno te  in imajo v nu jn ih  slučajih, ter  v 
odsotnosti specifičnih navodil, gotove n e p re d p isane pravice. 
Tako nepredp isano  pravico je  imel glavni odbor, ko je  suspen
diral začasno nada ljno  f inanc iran je  športn ih  aktivnosti p r ip a š i

Jednoti, pa  naši m ladi športn iki niso dvignili n ikakega  p rahu  v 
z ra k  ,ker  se zavedajo , da  je  odbor storil to iz po trebe  in v 
namenu, da se ta d en a r  porabi v bolj vzvišene in p lem enite  svrlie 
— v pomoč bednem u članstvu Jugoslovanske Katoliške Jedno te . 

Z bratsk im  pozdravom ,
Anton Zbašnik,

gl. ta jn ik .
Poročilo g lavnega ta jn ik a  se sprejm e.

**

POROČILO GLAVNEGA B L A G A JN IK A  
Cenjeni mi sob ra tje  glavni uradn ik i  in sestra  g lavna u radnica  :—  

T ukaj vam  poda jam  k ra tko  poročilo o f inančnem  s tan ju  J. S. 
K. Jedno te  z dne 31. decem bra  1931:

Odrasli  odde lek
Preostanek  v sk lad ih  dne 30. ju n i ja  1931................ $1,386,484.18
Šestmesečni d o h o d k i ......................................................... 230,092.11

$1,616,576.29 
I z d a tk i :

Posm rtninski sk lad  ......................... $ 75,140.37
Bolniški in poškodninski sklad.... 72,017.00
Rezervni s k l a d ...................................  881.32
Sklad onemoglih ..............................  6,431.86
Upravni sk lad  ...................................  21,856.94—  176,327.49
Gotovina dne 31. decem bra 1931................................  1,440,248.80

$1,616,576.29 
Gotovina razd e ljen a  po s k la d ih :

Posmrtninski sk lad  ( A ) ................. $ 591,918.46
Posm rtninski sk lad  ( B ) ..................  16,391.45
Rezervni sk lad  ...................................  769,349.94
Bolniški in poškodninski sklad.... 31,397.73
Sklad onemoglih ..............................  10,081.89
Stroškovni sk lad  ..............................  21,109.33

$1,440,248.80
D enarja  je  na loženega v obvezn icah ..........................$1,355,500.00
V bankah  ............................................. $ 108,848.69
Manj nevrnjeni čeki.........................  24,099.89—  84,748.80

$1,440,248.80
Dolg na ne izp lačanih  posm rtn inah  dne 31. dec. ’31 57,448.74

Preostanek  dne 31. decem bra  1931............................ $1,382,800.06
M ladinski oddelek

Preostanek dne 30. ju n i ja  1931........... $ 92,175.26
šestmesečni dohodki .................. ...........  8,593.82— $100,769.08

I z d a tk i :
Posm rtninski sk lad  ................................. $ 2,329.00
Stroškovni s k l a d ........................................ 413.50—  2,742.50

Preostanek  dne 31. decem bra  1931............................ $ 98,026.58
P reg led  sk ladov :

Smrtninski s k l a d :
P reostanek  dne 30. ju n i ja  1931...... $ 92,015.74
Šestmesečni dohodki .......................... 8,183.53

) h i  ___________

$100,199.27
šestmesečni izdatk i ..........................................  $ 2,329.00
Preostanek  dne 31. decem bra 1931................................. 97,870.27

$100,199.27 
Stroškovni s k la d :

Preostanek  dne 30. ju n i ja  1931...........$ 159.52'
Šestmesečni dohodki ...................   410.29

$ 569.81
Šestmesečni izda tk i  .............................................................. $ 413.50
Preostanek  dne 31. decem bra  1931................................. 1 5 6 . 3 1

D enar ja  investiranega v obvezn icah ..$ 95,000.00
V banki na čekovnem p ro m e tu   3,026.58

$ 98,026.58
Priloženo je  tud i poročilo o s tan ju  b laga jne  neizplačanih  

smrtnin z dne 31. decem bra  1931.
Jed n o ta  ima sedaj v na jem u  na N orthern  National bank i v 

D ulu thu  tri  varnostne p reda le , k je r  se h ran i jo  obveznice. Ome
njeni t r i je  preda li  so polni, zato priporočam , da  ta  se ja  dovoli, 
da se nabavi še en sličen predal.

Obveznice, ki se h ran ijo  v gori om enjeni banki za nedoločen 
čas, na  “Safekeep ing  F ile ,” so sledeče:
Farelly  Lake L. D. 5 ^ % .......................................................$10,000.00
State  of F lo rida  Everg lades  D. D. 5 % .............................  10,000.00
Sta te  of F lo rida  Everg lades  D. D. 6 % .............................  25,000.00
M offa tt  Tunnel 5 % % ...........................   10,000.00
First  L iberty  Loan 4 V i% ......................................................  10,000.00
Laona, Wis. Union F ree  H. S. D. 5 1/ 2  % ........................  3,000.00

Z adn je  imenovane bodo dozorele meseca sep tem bra  1932 in 
jih  bo t re b a  vzeti iz om en jene’ sh ram be  o priliki prihodnje 
revjzije.

K predstoječem u finančnem u poročilu želim dodati  še sle 
d e č e :

Leto, od k a te reg a  smo se r a v n o k a r  poslovili, v splošnem ni 
bilo povoljno za Jed n o to ;  prvič rad i  dolge bolezni bivšega g lav
nega ta jn ik a  P ish ler ja ,  in drugič  vsled slabih delavskih razm er, 
ki neka te rim  društvom  niso omogočile redno  p lačevan je  ases' 
mentov.

Sedan ja  splošna depres i ja  je  imela tudi zelo slab vpliv na 
bančna pod je tja .  N eka tere  banke  niso več v s tanu  dobiti po
roštva, ki ga zah teva jo  nam  slične o rganizacije ,  in da se temu 
opomore, je  glavni odbor pri  iz redn i 'se j i  v Chicagu osvojil go
tove zak ljučke , ki se pa tud i niso obnesli.

Naša pravila  zah teva jo , da se m ora od vsake banke, k je r  
Je d n o ta  hran i denar, izposlovati poroštvo, če  se razm ere  sko
raj ne zboljšajo, in kot sedaj  izgleda, nam  tega  poroštva sploh 
ne bo mogoče več dobiti. Tudi v slučajih , k je r  b an k a  lahko dobi 
poroštvo, ne bo mogoče dobivati 4% obresti, ka jt i  prem ije  na te 
vrste poroštva so tako  visoke, da  je  bankam  nemogoče plačevati 
več kot 2 %. Odboru to re j  p r iporočam , da o te j  stvari  na tančno  
ra z p ra v l ja  in da naroči g lavnem u u radu , kako  se ima v bodoče 
ravnati  v tem oziru. Resnica je, da  je  v pravilih  jasno  pove
dano, kako se ima razpo laga t i  z jedno tin im  prem ožen jem , a 
sedan je  razm ere  se pa ne oz ira jo  na naša pravila. Odbor naj 
reši to vp rašan je  tako, da  bo J e d n o ta  zavarovana  p red  vsako

(Dalje na tretji strani)

D O P I S I
Conemaugh, j*

Na seji Zveze JSKJ ^  
za Pennsylvanijo, ki se ,le 
la meseca novembra pre ê

Do S0 ™leta v  Canonsburgu, ra->, ^  v 
stopniki priporočali, da bj 
Pennsylvaniji u s t a n o v i l a  se Kaj 
taka Zveza JSK J d ru š te v ,  11 ^d’

sč  za okrožje Johns ° '  ^  lfn V| 

Društvo sv. A lo jz i ja ,  s ■^  jas 
JSK J torej vabi v s a  oko %  
društva  JSK J da pošljejo  s k0|](
z a s to p n i k e  n a  u s tanovno  s . tvet 
k i  se b o  v r š i l a  v  nede J° , vij, 
f e b r u a r j a  1932 ob dveh PjJ, Hi 
d n e  v d v o r a n i  o m en jene# 8̂  ®8e 
š t v a  v C o n e m a u g h u ,  P a> ^  ^  
d r u š t v e n i h  z a s to p n ik o v  s° w &j>
ljeni tudi vsi drugi člani ,/̂ il; 
ki se za ustanovitev te ^  *"'1

ali Federacije zanimajo- 
lica Johnstowna je vsa 
žena z lepimi cestami, ki ^  
jejo med hribi in po .Jj« 
tako, da nas 1 0 - ali 
na avtomobilska vožnja vS ^  - <
vede v naše središče in * ei11 

hišo. .
Naša J. S. K. Jednota ^  

kraljestvu premoga ,
mnogo svojih sinov in n ^f 
pripadajo številnim druS 0lI- 
okolici Johnstowna, ° zl ,jtef 
Conemaugha. Za us^ j  $  
Zveze ali Federacije ^  ^  jz'1’' 
štev za to okrožje, naj , fll
l i l a  p o s l a t i  z a s t o p n i k e

JSK J društva: ,, }i
Sv. Cirila in Metoda, ^  j) 

Johnstown, P a . ; sv. . >(■ 
Pavla, št. 35, LloydeU. 1 

Alojzija, št. 36, C o * f *
P a . ;  sv. F r a n č i š k a ,  s ' ^  ,vji 
H o m e r  C i ty ,  P a . ;  J u t r a ^ ^  Hrirj, 
da, '  š t .  136, K r a y n ,  P ap' p  ' j  
š t .  145, R o c k in g h a m ,  ^
n i n s k i  r a j ,  š t .  172, J° ^
Pa.; Sinovi Slave, št. j 
Michael, Pa.; R adnik, s . 
Windber, P a . ; Napre * tyy*' 
209, Hiyasota, P a . ; - v,
venci, št. 198, C entral 
National Star, št. ’^ < 4 %  
m a ugh. Pa. — Ako Je 
društvo tega okrožja P° ^ W  *st0 

izpuščeno, naj oprosti l(]0̂  
vseeno pošlje zastopm ‘l ^  ^ate,

Želeli bi tudi, če bi ^  : H  
udeležiti tega s e s t a n k a  a W j n6] 
novne seje naš vrhovi' 1 if0] 
nik dr. F. J. Arch in " j #  i^vet 
zornik John Balkovec J J  Joij, 
burgha. Vabljen je tlld lei  
urednik, da nas pose \  t  
je mogoče. R e s  je nl‘l ^  ^  
pa naj pokliče LindU‘l ,ef' j, 1 h 
linwooda, da ga pripe j r
aeroplanom. Veselil0  U  i* 'la 
bi nas omenjeni trije ^ »s 
uradniki mogli poseti 
zastopnikom in goston1 ie f f. a 
vimo, da bomo tud* 
strežbe skušali s t o r i t 1 Jk . >ij i: 

boljše. Torej, na’ ^

°bMr  f f r
F r - Pris /  S

Chishof ’ J,-
VAŽNO NAZNANI1̂  f  V  J  

NOM DRUŠTVA ST .
—Tem potom poz]V p  . (, > ^  
društva sv. B a r b a r e . ^  e. 
JSKJ, da plačajo vse 
te in druge p r i s p e ^ { ^  J?  ̂
društva  sv. Jožefa, s • 
sobratu Johnu Lamu ^  (k 
Spruce St., ali pa na y / .  
bo vršila t re t jo  n e d e ^  f  
cu ob dveh popoldne j  
tovi dvorani. .. j#"z

Na decemberski >ci g|c%5 k A .  
društva je bilo nam1*;. ^  it, 
no, da se isto pridi11" tlJ, W .l 
št. 30 JSK J v tem H  
novljeno je bilo me&1 -e $J ^  4 je 
a r ja  1906, torej P°s !,s«5V 
let. Za ta  mesec ^  f sv 
e razpisan na rc H

(št. 60), za mesec ^  P^j
že skupaj s številko 
feb ruarja  se člani se ^  y  
nejo na  podpisanega ■ f  /I*-- ■ 
ka, od 1 . marca n a P ^ ^ - ^  
štvo avtomatično P1 

slovati in bo izroči*^ $  f 
sploh vse d ru š tv en o 1 

štvu sv. Jožefa, št- * J L '
sklepu še prosim ela' 1 ,j O  \ v ® 
bolj .števil,,,, l | i
venih sej, saj tlel a ^
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LETNEGA ZBOROVANJA GL. ODBORA
t  y o o l l c *  v a n  j e  t x  a i r » m j

ûbo dfl •
’ as' i 'avno bi n e  b il  t a k  s k l e p  v p o p o l n e m  s o g l a s j u  s s e d a -  
Pfavili.

^meHcan State Bank and  Trust Co. v P ittsburghu, k je r  je  
° Ze P ° t e k l o  ' n &a banka  ni pravočasno ponovila, 

[ata(j 1 n^ o ž e n i h  deset tisoč dolarjev . Ta b an k a  je  zaprla  
pfajv s e P t e m b r a  1931, in do danes  ni p lača la  še nobe- 
“̂ ano^611̂ 3, ko liko  bo Jed n o ta  v tem  slučaju  izgubila, m i

Ml’ §n i * »
3111 |N v  e sPl°šnega s ta n ja  naših obveznic vam  bo o istem 
'lia, J O / 1« Poročal glavni ta jn ik ,  to re j  je nepotrebno, da bi o 

 ̂ I  Čas dQSaiVU sarn razm otrival.
• Petini,-?r’ho^ nJe konvencije je  kratek . Po pravilih se ima
• | S e  |jj ,°dn‘' a konvencija zadn ji  pondeljek  meseca ju li ja  t. 1. 

Pvenc" . točka prišla tako  pozno na dnevni red  zadn je
'  ravlja]o | In a k o  b i  s e  b i lo  o n j e j  n e k o l i k o  b o l j  n a t a n č n o  r a z -  

^  f^ l iko ' S6rn l) r e P r i č a n ,  d a  b i  se  p r i h o d n j a  k o n v e n c i j a  p r i č e l a  
r̂U ff^8eb P0Zneje- če  s e  b o  k o n v e n c i j a  p r i č e l a  d n e  25. j u l i j a ,
' *r‘ija, kot Poro^il0  delalo na podlagi s ta n ja  Jedno te  z dnem 30.

VJj L^inik Zahteva-i° pravila, bo glavnem u ta jn iku  in glavnemu 
® r°čila l̂ riernoS o č e  zaključiti  kn jige in p r iprav iti  konvenčna 
‘ve!i J^cdat - ^r ’de nadzorn i odbor že en teden pred  konvencijo 
f f W ta^ k e in b laga jn iške  knjige, bosta to rej ta jn ik  in 
^L^ 'ok, lrnela komaj dva tedna  časa za zak ljuček  kn jig  in 
’e '' K u0nVenČnik P o r oč i l .  Moje priporočilo bi bilo, da se dovoli 

31 ajniku in glavnem u b laga jn iku , da  zak ljuč ita  knjige 
niaja’ mesto 30. jun ija ,  ali naj pa  odbor konvencijo 

e P11' f  in Za ina odloži. Pripom niti  želim obenem, da je  baš med 
11Jim dnem v mesecu na jbolj  neprak tično  obdržavati  

f^asajj5’ v tem  času p r ih a ja jo  asesmenti v glavni urad, 
i„ia' W a n i 0(1 2 5  to 3 0  tisoč dolarjev , in ne bo doma niti g lavnega 
jek1* ^ 1 1 glavnega b laga jn ika .  Kdo naj bo potem odgovoren 

,ra, P rodijo ° denar  ležal v glavnem  uradu.? P rep ričan  sem, da 
,0ifl1 pote ,Vl*el Položaj v isti luči, ko t jaz ,  in da  bo v interesu 
rO^rSaj l °  Se datum  otvoritve konvencije spremeni. 
ovite' [%am .° Za enk ra t  vse, k a r  želim staviti v svoje poročilo.
J $  l^v ah Se dru&ib priporočil, bom iste predložil, k a d a r  se bo
i iz"vr eleč O p r a v l ja lo .
^ K ba b i  bila ta  se ja  skozinskoz koristna za Jednoto . 

•atskim pozdravom, 
jjj  Louis Cham pa,

gl. b lagajn ik .
, s(.j davnega  b laga jn ika  se sprejm e.

'aV i  *
“‘V K j  iP° R ° Č I L 0  v r h o v n e g a  z d r a v n i k a

z'*'l!VklClVn* °dborniki in odborn ica :—
?° *e':o ,le b i lo ,  k o t  v s ’ v e m 0 > p r e c e j š n i h  n e p r i l i k ,

• ^ra ŝ^ e podporne organizacije , vsled splošno razšir- 
'to"'11!?*' vspe ^ o n o m sk e  situacije. V m ojem  u radu  sem skušal

naJboljše v zadevah  zahtev  glede bolniških podpor.
! T ’l S o  Zahtevo’ ki se mi je  zdela  le količkaj sumljiva, sem 
’*• &K . t i s k a l .  Nekaj tak ih  zadev je  še v s tan ju  preiskave,
6 v gl5,r ,JVor0°rem P r i t i  d o  d e f i n i t i v n e  o d l o č i t v e ,  d o k l e r  n e  d o b i m  

Vsa v p ra š a n ja .  V z a d n j ih  š&stih m esecih
ltV f i ’V r L JvU rad  p o s l a n i h  m a n j  z a d e v  v  s v r h o  p r e i s k a v e ,  k o t  
> («f %  ■ ®est ih  m e s e c e v  p r e t e k l e g a  l e t a .
! toii> S a ^ -  p0 ud a riti, da k ra je v n a  društva  in n jih  uradn ik i  

!isto ° na sv°.ie bolne člane in da članstvo v splošnem 
111 v end enco prvovrstne poštenosti, ko t jo je  kazalo  v 

S’ .j) 'tkato '
teh ° Zadeve bodo predložene te j  seji v razm otrivan je . 

ali%; %fte 2adev so priloženi vsi potrebni podatki, k ako r  tudi
ii 1J  z ozirom na zadevo.
gl'# ? Neti bližajočo se konvencijo bi priporočal, da  se mi 
iz *«1 resnemu razm otr ivan ju  naših pravil, posebno
ii .Sliha-m» ^  se tičejo bolniških podpor, podpor iz sk lada  
i, i  Aatj | ‘n °Peracij. Na ta  način bomo m orda pomagali 
ilo ^  J f a ^ m e n a ,  ki t lačijo  n eka te re  naše člane v teh  časih, 
i ' V i  odvetn ik  (a t to rney  in fac t)  za našo organizacijo
je iljM 1,. llnsylvania,'sem imel za opraviti z dvema zadevam a, 
ji ^  j P  bi(aanlta >n M ary Pohe od društva  št. 122 v Hom er City, 
j & A . Izravnana za $2 0 0 . 0 0  (dvesto do la r jev ) ,  dasi se je  
;i. j t j '  'ž(]aPrarn Jednoti g lasila  na  $366.00. J e d n o ta  ima po
rt z f i N a  n° od vrhovnega k le rka  (p ro thono ta ry )  v Indiana  

dotična zadeva  u re jena  in končana.
\rSe ?JJ|S erezije Spendal od drugtva št. 36 v Conemaughu, 

Rt!' bii;n°slovali peticijo z a  “ in te rp le a d er” postopanje , ki 
p *  2;dovol'ieno od “ common p leas” sodišča v Cam bria 

ek ? ! . 0 0 0  (tisoč dolarjev) je  bil p lačan  vrhov- 
^veC p  ^av' ^ r ° thono tary )  om enjenega  countyja , da  jih  on 

lm dedičem Terez ije  Spendal. To se je  izvršilo na 
in1' t l j N a  i Sedan jega  glavnega ta jn ika ,  da se izognemo ne- 

t reb a  dotično smrtnino d v a k ra t  plačati. 
gO Ze '̂m izreči zahvalo  vsem glavnim odbornikom  in

•■n1 rri?*'1'!)-VSGrri °dborn ikom  k ra jevn ih  društev in vsemu član- 
,<l ^  t ^ 110 od iično sodelovanje tekom  pre tek lega  leta,

' l ^ i  6 1 P r a v e g a  brats tva  ostane med nami tud i  v

‘e 0%  Dr. F. J. Arch,
' ° 1 ^ .1  , vrhovni zdravnik.

' r^ovnega zd ravn ika  se sprejm e.

J° V  f t  ^ e d s e d n i k a  g l a v n e g a  n a d z o r n e g a

V ' . 8n . ODBORA
11 i Vra*(iriiki in s o u ra d n ic a :—

^   ̂ ^a sedaj poda jam  Vam, ne bo popolno, ka jt i
da bom dal obširnejše poročilo delegaciji na 

i Verie^i> ki se ima vršiti meseca ju li ja  t  .1. Omenim
W ' f / A  Utu ’ da sem storil veliko več za organizacijo  v pre- 

,akor mi p red p isu je jo <pravila  JSK J. Znano je  
*uJ Preteklo leto 1931 jak o  kritično za celo orga-
; V l S J S  Pa za celi glavni odbor.
’e c f ^ lV ^ o  ^elika 'dep resi ja  po deželi, smo k ljub  tem u rešili 
^  si ! ilc) Prošenj za razn e  odškodnine, podpore, itd.,

V §al Po svo:’i' na jbo ljš i  zmožnosti in p rep r ičan ju  
'll t  ̂ °va ltr° mi je  bilo mogoče, tako, da  je  bilo od moje 
^ V / l S l  sent36 k a r  n a j bolJ točno in h itro  z glavnim uradom . 

reJ )t;i ^ ^ m b r a  1931 sem  preje l  nepričakovano brzojav ,
|ClU]i'- ':i% le' 2 n a h a ja  v bolnišnici v mestu Duluth, čakajoč  
} ' 'ti1’ 1 I l K ^ y  rz°->avom sem bil pozvan, da m oram  tako j  odpo-

g l a v n i  u r a d  J S K J ’ k e r  j e  o s t a l  g l a v n i  u r a d  b r e z
0 (ii '^ 'isiJ' f*iShi Vnega u rad n ika vsled bolezni g lavnega ta jn ik a
de’ ■ boi Ja - K er  nisem bil p re je  popolnoma nič obve-
jvt*1' f  I %  ?ezni g lavnega ta jn ika ,  mi ni bilo mogoče tako j

i  Za hip tudi n isem 'vedel, ka j  bi storil. K ajti  sa:

V

na svojo odgovornost in tudi samo na brzojav g lavnega ta jn ika ,  
se nisem upal podati na Ely. K er sem pa vedel, da  glavni u rad  
ne more biti brez odgovornega uradnika, sem se brzojavno 
obrnil na g lavnega p redsednika, kako r  tudi na vse ostale glavne 
odbornike, ka j  da mi je  za storiti. Pojasnil sem vsem glavnim 
odbornikom, kakšne vsebine brzojav  sem prejel in pa tudi, da  
mi naj takoj odgovorijo, kaj ukreniti. Prejel sem jako  hitro 
vse odgovore od vseh glavnih odbornikov, izvzemši enega, da 
naj se takoj podam  na Ely v glavni urad in da prevzam em  vod
stvo glavnega ta jn ik a  začasno, te r  sem dne 26. sep tem bra  dospe) 
na Ely v glavni urad.

Kaj in koliko nerešenega dela me je  čakalo, ko sem dospel 
v glavni urad, vam lahko po trd ita  in povesta sobra t  L. Champa, 
glavni b lagajn ik , in pa sobra t  A. Zbašnik, sedanji glavni ta jn ik , 
ki je  dospel na Ely šest tednov za menoj. K er je  pa delo za 
narod  na jbo lj  požrtvovalno delo in najm anje .vpoštevano , zato 
r a je  končujem  in podam  obširnejše poročilo v tej zadevi pri
hodnji konvenciji meseca ju li ja .  Dovoljeno mi na j  bo le toliko 
omeniti, da imam čisto vest, da sem bil skozi in skozi vedno na 
razpo lago  priskočiti glavnem u odboru in Jedno ti  na  pomoč, 
akoravno sem s tem moral zanem arja ti  svojo lastno trgovino; 
in lahko dokažem , da sem bil jako  gmotno oškodovan rad i  tega 
koraka .

V svojem u radu  sem bil vedno natančen, pravičen in odkrito 
srčen proti vsakemu. Baš rad i  prevelike odkritosrčnosti in nese
bičnosti se mi je  od neke p r izadete  s tranke očitalo, in to v ja v 
nosti, da  spadam  med ljudi, ki se je jo  ljuliko sovraštva, čmeriko 
nestrpnosti, osat intrig  in koprive obrekovanja. Povedano naj 
bo dotični osebi le toliko, da stari izrek p rav i:  Resnica boli! 
Vsled tega  želim podati s v o je  obširnejše poročilo konvenciji in 
dokazati  z resničnimi fak ti , da  se nanašajo  zgora j  om enjene 
obrekovalne besede na dotičnega, kateri jih je zapisal in poslal 
med svet.

V zapisniku izredne seje g lavnega odbora JS K J v Chicagu, 
111., dne 19. in 20. ok tobra  1931, glede im enovanja  glavnega 
ta jn ik a  na izp razn jeno  mesto g lavnega ta jn ik a  pri Jednoti. 
pokojnega sobra ta  J. P ish lerja , je  zapisano, da  je  bil tudi 
Rudolf P e rdan  kan d id a t  za izp razn jeno  mesto g lavnega ta jn ik a  
Resnici na ljubo, naj mi bo dovoljeno povedati vsemu članstvu 
J. S. K. Jedno te , da  to ni resnica. Resnica pa je, da  sem p red 
ložil svojo pismeno prošnjo, kakor  so to storili vsi ostali kandi- 
da tje .  Povedano naj bo tudi, da  sem to storil šele zadn ji  dan, 
ker  sem vedel že v nap re j  rezu l ta t  izvolitve g lavnega ta jn ika .  
Bal sem se stroškov pri Jednoti in bil sem boječ, da  ne pride v 
glavni u rad  oseba, k a te ra  nima dovolj vpogleda v u rad  glav
nega ta jn ika .

Že dne 7. ok tobra  1931 sem pisal pismo glede glavnega t a j 
nika sobratu  Bartelnu, glavnem u predsedniku, da  bi bilo n a j 
bolje, da  ostanem ja z  sam  v uradu, ker  sem že gori, do konven
cije, k a te ra  itak  ni daleč. Pisal sem mu, da sem p r ip rav ljen  še 
to storiti v korist o rganizacije  in se žrtvovati. Toda na to  pismo 
nisem prejel nobenega odgovora od glavnega p redsedn ika  in 
preosta ja lo  ni d rugega, kako r  iti na  izredno sejo v Chicago, 111. 
K ajti  pisal sem mu, da bi bilo na jbolje  za Jednoto , da  ostanem 
jaz  v u radu  do konvencije. Toda pri tem  sem pa tudi omenil, 
če to on dovoli in ostali glavni odborniki.

V tem  smislu sem pisal tud i pismo, k i 'sem  ga izročil osebne 
glavnem u predsedniku  na seji zadn ji  dan. Pismo hočem pona 
tisniti dobesedno v svojem poročilu konvenciji. Toda za sedaj 
pa hočem ponatisniti le zadn ji  odstavek teg a  pisma, ki se glasi 
tako le :  “ To sem napisal največ zato, ke r  mi je  znano, da bo
jako  veliko ref lek tan tov  (kandidatom ), in ke r  je konvencija  
tako  blizu, sem prip rav ljen  ostati sam, ako mi v to dovoli skupni 
glavni odbor J. S. K. J., do prihodnje konvencije v uradu glav
nega ta jn ika .  K er sem sprevidel, da bo to na jbo lje  za vse glav
ne uradnike, k a k o r  tudi v veliko korist cele organizacije . Upam, 
da bo današnji  sestanek glavnih odbornikov upošteval to mojo 
prošnjo .”

V gornjih  odstavkih pisma je  pa označeno, da sem se že 
toliko privadil u radu  glavnega ta jn ik a ,  da se lahko svobodno 
ponudim za ta  urad. Povedal sem tudi osebno na izredni seji 
vsem navzočim, da to ni moj namen, da bi bil kan d id a t  za glav
nega ta jn ika ,  temveč le, da  sem p r ip rav ljen  ostati v glavnem  
uradu  do konvencije, ako se me v to pooblasti in če se zbornica 
ne bi mogla zediniti za enega dobrega  g lavnega  ta jn ika .

H koncu svojega poročila naj mi bo dovoljeno poročati seji 
g lavnega odbora, da  sem izročil vodstvo te  revizije  kn jig  glav
nega u rada  sobratu  Johnu  Movernu, prvem u nadzorn iku  J e d 
note. Da sem storil to, je  vzrok ta, ker  sem bil zaposlen v g lav
nem u radu  dva meseca v zadn ji  polovici le ta  1931, in ne bi bilo 
pravilno, da bi sam svoje delo nadzoroval.

Predno  zaključim  svoje poročilo, naj še omenim, da sem se 
meseca novem bra na svojem povra tku  iz g lavnega u rad a  v 
Cleveland ustavil pri našem odvetniku, sen a to r ju  Robertsu, v 
Madisonu, Wis., k je r  sem mu izročil vse po glavnem ta jn iku  
p rire jene  spise in listine, ki so po trebne za obnovitev naše 
prošnje  za poslovnico v državi Wisconsin. Senator  Roberts  se 
je izrazil na  zelo optimističen način, iz česar  sm atram , da bo 
to pot naša  p rošn ja  odobrena.

S tem  zak ljuču jem  svoje poročilo za zadn jo  polovico leta  
1931. Sicer pa  imam še več dobrih in koristn ih  nasvetov, toda  
te hočem podati  ustmeno, k a d a r  pride jo  zadeve glede teh  nasve
tov na  dnevni red  te glavne letne odborove seje.

Z b ra tsk im  pozdravom ,
Rudolph Perdan .

Poročilo p redsedn ika  nadzornega  odbora se sprejrne.
*

POROČILO PRVEGA NA D ZO RN IK A  
Cenjeni mi souradniki in souradn ica:

Meni ne p reos ta ja  mnogo poročati, k a jt i  o poslovanju n a d 
zornega odbora v splošnem ste že itak  čuli iz poročila predsed  
nika nadzo rnega  odbora. Omeniti hočem le, da  sem 23. j a n u 
a r ja  sodeloval z ostalimi nadzorn ik i  pri p reg ledovan ju  jedno- 
tinih bondov na  N orthern  National bank i v Duluthu, k je r  smo 
odrezali vse kupone od bondov, ki potečejo  z mesecem julijem  
1 .1. Sodeloval sem tudi pri p reg ledovan ju  ta jn ikovih  in b lag a j
nikovih kn jig  v glavnem uradu, te r  mi je  sporočali, da smo našli 
vse knjige v na jlepšem  redu.

Kot član f inančnega  odbora sem vedno priporočal v nakup  
dobre m unicipalne bonde, s pripombo, da bondi naj se kupijo  
od tiste družbe, k a te ra  nam  nudi bonde po n a jn iž ji  ceni

Na izredni seji g lavnega odbora, ki se je  vršila v Chicagu 
meseca ok tobra  1931, sem bil izvoljen članom odbora za u red i
tev provizoričnih pravil. Ta pravila  naj bi dobila  v roke bodoča 
konvencija, ki se bo vršila meseca ju li ja  1932 v Indianapolisu.

Ind. Pri sestavi, oziroma predelavi sedanjih  pravil sem imel 
ogromnega dela. Naša sedan ja  pravila  bodo m orala  biti popol
noma prede lana . To veliko in trudapo lno  delo pa moramo izvr
šiti le s sodelovanjem vseh glavnih odbornikov. Upam, da nam 
boste šli vsi na roke.

Omenim naj še, da mi je  sobra t Anton Okolish, ki je ta jn ik  
odbora za provizorična pravila, šel vedno in povsod na roke pri 
sestav ljan ju , oziroma predelavi pravil, z a k a r  mu na tem mestu 
izrekam  iskreno zahvalo.

S spoštovanjem predloženo:
John  Movern, 
prvi nadzorn ik .

Poročilo prvega nadzorn ika  se sprejm e.
*

POROČILO DRUGEGA NA DZORNIKA 
Cenjeni sobra tje  in soses tra :—

Moje poročilo ne bo preveč obširno, akoravno bi bilo dosti za 
poročati v teh  slabih časih, ko je  p rizadeto  članstvo in naša 
organ izacija  J. S. K. Jedno ta .

Poslovanje v glavnem uradu  in u redn ika-upravn ika  Nove 
Dobe je bilo na tančno pregledano in ravno tako  bondi v v a r 
nostni shram bi na N orthern  National banki v Duluthu, k a r  je 
bilo na jdeno v pravem  redu.

K ar  se tiče dela zadn jih  šest mesecev sem imel precej dopiso
van ja  z glavnim uradom , ker, kakor znano, z izgubo dveh 
glavnih moči Jedno te  v tako  k ra tkem  času, je  bilo precej tež a v 
nega dela in korespondence, ki je  zaostala. Udeležil sem se 
tud i izvanredne seje v Chicagu, k je r  je  bilo treba  resnega dela 
in odgovornosti za nap redek  o rganizacije  in v pomoč brezposel
nega članstva. V korist brezposelnim  se je  neka j storilo, a ne 
toliko, kako r  bi želeli, ker ni posebne finance pri rokah . P r ipo 
ročal bi, da vsa ona društva, ki imajo kaj b laga jne , gredo svojim 
članom na roke, da  s tem  društvo in Je d n o ta  ne izgubi preveč 
članov in ne bodo stari, dobri člani p r ik ra jšan i  na koristih 
organizacije  za časa največje  potrebe. Ako pa društva  n ikakor 
ne morejo pom agati  svojemu članstvu, naj se šele teda j  obrnejo 
na Jednoto , ki bo po svoji moči storila, k a r  ji  bo mogoče.

Jed n o ta  je  ko t posamezni t rgovec ; ako vi ne podp ira te  nje, 
tudi ona ne more vas. K akor  vidite, ima J. S. K. Jed n o ta  svoj 
uradni list, glasilo Nova Doba, ki izha ja ,  da  jo p re jem ajo  člani 
organizacije , dla se v nji pomenimo razne  koristne društvene 
stvari, da prejm em o društvena  naznan ila  te r  priobčamo razne  
oglase in zahvale. K akor vidite, so prav  redki trgovski oglasi v 
našem glasilu, akoravno je  med članstvom J. S. K. Jedno te  dosti 
trgovcev, ka terim  bi koristil oglas v glasilu n jih  organizacije . 
N adalje  je  vedno kak  član ali članica odraslega  ali m ladinskega 
oddelka  na mrtvaški l is t in i; zelo redke  pa so zahvale  za pokoj
nimi v glasilu organizacije , kam or so p r ipadali  in k a te ra  je 
izp lača la  smrtnino. T reba  bi bilo, da se člani zavedajo, kdo 
jim  je  bil dober v potrebi t e r  Jedno ti  vrnejo  drobtinico, ki jim 
ostaja, mesto da še tisto malo odnesejo drugam , ali še m orda  
tujcem. Glasilo Nova Doba je  raz š ir jena  m ed članstvom raznih 
držav, k je r  žive sorodniki in znanci pokojnih  članov. Oni bodo 
z oglasom v glasilu zvedeli o izgubi svojega znanca, oziroma 
jedno tinega  člana, in s sorodniki sočustvovali.

Zato  apeliram  na članstvo J. S. K. Jedno te , da  podpira  svoje 
lastno glasilo Novo Dobo te r  ji s tem  zagotovi boljši nap redek .

Naj bo S;t,em zak ljučeno moje poročilo, in prosim članstvo, da , 
vpošteva priporočila  glavnih uradnikov, za svojo lastno korist 
in nap redek  J. S. K. Jednote .

John  Kumše, 
drugi nadzornik .

Poročilo drugega  nadzorn ika  se ^pre jm e.
*

POROČILO TR ETJEG A  NA DZORNIKA 
Cenjeni mi sobra tje  glavni odborniki in sestra  gl. odborn ica :—

Moje poročilo ne bo obširno, toda  povedati m oram, da sem se 
v vsem mojem poslovanju zadn je  polovice leta  točno ravnal po 
pravilih J. S. K. Jednote . Vso korespondenco, ki sem jo prejel 
iz g lavnega u rada , sem skušal tako j  rešiti, in to po najboljši 
previdnosti za v korist organizacije .

Kot glavni nadzorn ik  J. S. K. J. sem se tud i udeležil revizije  
kn jig  g l a v n e g a  ta jn ika ,  g lavnega b laga jn ika , g lavnega p redsed 
nika, kako r  tud i u rednika-upravnika . Na veselje m oram  poro
čati, da  smo našli vse v na jlepšem  redu  v glavnem uradu  J e d 
note, kako r  tudi na banki v Duluthu.

V zadn jih  šestih mesecih je  bilo jako  veliko prošenj od razn ih  
članov in članic J. S. K. Jednote , ki so prosili podpore iz sk lada  
onemoglih in iz športnega  sklada. Vse te  prošnje sem rešil 

1 točno in po svojem najboljšem  prepričanju .
Tudi kot član f inančnega odbora im am  za sporočati, da  zad%  

' n jih  šest mesecev smo kupili za $8 6 ,0 0 0 . 0 0  bondov in sem glaso- 
r val za tak e  bonde, ka te r i  so bili po m ojem  p rep r ičan ju  najboljši.
' Za velike obresti se nisem n ik d ar  veliko zanim al, vedno sem 
i glasoval za bonde, ka teri  p r inaša jo  m orda  m anjše  obresti, samo 
; da je  glavnica varno na ložena ; tam  se tud i obresti redno pla- 
; čujejo, tam  je  dokaz, da  je kap ita l  varno naložen.
> Tudi me dolžnost veže, da  malo omenim sm rt našega  nepo

zabnega  g lavnega ta jn ik a  Jože ta  P ish ler ja ,  k a r  je  povzročilo 
1 veliko izvanrednega  dela v glavnem  uradu . To vsi glavni u rad 

niki vemo, ka te r i  smo bili p rizadeti  t a  čas. Z a rad i  teg a  se 
zahvalim  v imenu celokupriega odbora J . S. K. Jed n o te  sobratu 
Perdanu , ka te r i  je  priskočil na  pomoč v glavni u rad  in v n a j 
večji sili vodil posle g lavnega ta jn ika ,  tak o  dolgo, dok ler  je  bil 
izvoljen novi ta jn ik ,  sobra t  Anton Zbašnik.

J a z  želim našem u novemu ta jn ik u  veliko uspeha in bi želel, 
da  bi naš ta jn ik  delal v slogi z glavnim odborom  in kra'jevnimi 
uradniki, v zadovoljstvo, v korist in za dobrobit  J . S. K. Jedno te  
in n jenega  članstva.

Koncem m ojega poročila želim vsem glavnim  odbornikom in 
odbornici in celokupnemu članstvu vse najbo ljše  v letu 1932. 
Želeč tej seji na jlepšega  uspeha, beležim  z b ra tsk im  pozdravom.

Jo h n  Balkovec,
J t re t j i  nadzornik.

Poročilo t re t je g a  nadzorn ika  se sp re jm e :
*

POROČILO ČETRTEGA N A DZO RN IK A
Četrti nadzorn ik  b ra t  W illiam  B. Laurich  poroča, da  se je 

redno udeleževal vseh glasovanj, bodisi glede investicij ali d ru 
gih važnih  zadev, ki j ih  je  p re je l  iz g lavnega urada , in da je  
zadostil vsem dolžnostim, ki so n jegovem u uradu  predpisane 
po naših pravilih.

Poročilo Četrtega n adzo rn ika  se sprejm e.
*

(Dalle na 4. strani)

DO PISI
(Nadalievanje iz i. atranl)

ni nobenega, torej to nikogar 
ne zadržuje. — Za društvo sv. 
Barbare, št. 60 JS K J:

Joseph Bovitz, tajn ik .

Chisholm, Minn.
Tem potom poživljam vse 

člane društva sv. Jožefa, št. 30 
JSKJ, da se zanesljivo udeležijo 
seje, ki se bo vršila 2 1 . febru
arja  ob dveh popoldne v Mah- 
netovi dvorani. Na oiien jen i 
seji bo prišlo v reševanje več 
važnih zadev. Med drugim  se 
bo tudi razpravljalo o prazno
vanju tridesetletnice društve
nega obstanka. Prosim, da se 
člani odzovejo temu vabilu in 
ponetijo sejo polnoštevilno.

Z bratskim pozdravom,
John Lamuth, 

ta jn ik  dr. št. 30 JSKJ.

Delagua, Colo.
Poživljam člane društva sv. 

Andreja, št. 84 JSKJ, da se pol
noštevilno udeležijo prihodnje 
seje, ki se bo vršila v nedeljo 
6 . marca. Za rešiti bomo ime
li več važnih zadev. S člani, ki 
se te seje ne udeležijo, se bo 
postopalo po pravilih. Glede 
udeleževanja sej, je  precej za
nemarjenosti. Več članov je, 
ki se udeležijo seje le enkrat 
na leto ali pa še t i s t ik ra t  ne. 
Važno je, da je  asesment pla
čan, toda jako priporočljivo je 
za vsakega člana, da se po mož
nosti udeleži vsake seje, da se 
pouči o poslovanju društva  in 
Jednote.

Člani našega društva  naj ne 
pozabijo, da je 25. v mesecu 
zadnji čas za plačan je asesmen- 
ta. Društvo ne more za niko
gar več zakladati, ke^ je  d ru š t
vena blagajna izčrpana.

Dalje opozarjam člane, ki ži
ve oddaljeni od našega društva, 
pa blizu kakega drugega dru
štva JSKJ, da vzamejo prestop- 
n e j is te ,  da v slučaju bolezni ne 
bodo imeli sitnosti radi bolni
ške podpore. Oddaljeni člani, 
ki ne žive v bližini nobenega 
društva JSKJ, pa naj vzamejo 
potne liste, kakor pravila zah
tevajo. Ravnajte  se v vseh ozi
rih po pravilih, pa bo prav za 
vse. Za društvo št. 84 J S K J : 

John Lipec, predsednik.

Chicago, IH.
ZELO VAŽNO NAZNANI

LO. — Članice društva Zvezda, 
št. 170 JSKJ poživljam, da se 
polnoštevilno udeleže prihodnje 
geje, ki se bo vršila v četrtek 
18. februarja  zvečer v navadnih 
prostorih.

Obenem naznanjam sklep j a 
nuarske seje, ki določa, da se za 
članice ne bo moglo več zakla
dati iz društvene blagajne, kot 
dosedaj. Vzrok temu sklepu je 
dejstvo, da smo preteklo leto 

i precej izgubile, ker smo za čla
nice zakladale po nekaj mese
cev iz blagajne, pa so nekatere 
teh članic potem enostavno 
društvo pustile. To ni pravilno 
niti sestrsko. V bodoče se za 
nobeno ne bo več založilo kot 
za en m esec; ako katera  ne bo 
mogla plačati, naj pride na se
jo in pove, kako je z zadevo. 
Društvo bo potem odločilo, kaj 
sme tajn ica  ukreniti. Blagaj
na je že precej izčrpana, torej 
ni druzega izhoda za članice, da 
točno plačujejo svoje asesmen- 
te ali pa pridejo na sejo in po
vedo v kakšni situaciji so, da 
potem društvo ukrene, k a r  je 
potrebno. Na ta  način se čla
nice izognejo suspendaciji; no
bena namreč ne ve, k je  in kdaj 
jo lahko zadene bolezen ali ne
sreča.

Prosim članice našega dru
štva, da to vpoštevajo in pride
jo na prihodnjo sejo te r  porav
najo zaostale dolgove. Ni se 
pa treba nobeni jeziti na  t a j 
nico. Tajnica ne more za no
beno zakladati, ker še sama za 
sebe težko plača. Z društvenim 
denarjem pa ne sme razpola
gati po svoji volji, ampak se 
mora držati društvenih sklepov. 

Ta seja bo zelo važna tudi iz 
(Dalje na 7. strani)
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N E K A J NASVETOV BODO

ČI KONVENCIJI JSKJ.— Ker 
se nahajamo v letu konvencije, 
sm atram  za umestno, da se kot 
član jednote oglasim s par p ri
poročili, ki bi, po mojem mne
nju, koristila organizaciji.

Večina našega članstva se za
veda, da je čas dozorel za spre
membo. imena naše bratske or
ganizacije. To sem opazil po
vsod, kjerkoli sem potoval med 
našim ljudstvom. O tem  pro
blemu se je že bavilo več kon- 

[vencij, toda bojazen, da bodo 
■ zastave, regali j e in druga para- 
1 fernalija s knjigam i in listina

mi vred potem zanič, j ih  je  od
vrnila od spi-ejetja novega in 
naši organizaciji prikladnega 

1 imena. Povedati pa je  treba 
r I članstvu, in konvencija naj 
. spre j me tozadevni predlog, da 

ostane vsa jednotina in društ- 
Ivena oprema še nadalje v velja
vi, dokler se ne izrabi, tako da 

| zaradi novega imena ne bi no
beno društvo trpelo škode. Na 
drugi s trani pa bi z novim ime- 

' nom veliko pridobili med mladi
no, ki je na vsak način bodoč- 

j ! nost naše organizacije. Kdor 
malo pogleda krog sebe, mi bo 

j  pritrdil, da jednota potrebuje 
| nepristransko in za njene cilje 

pomembno ime. So nekateri 
I mnenja, da ime ne pomeni do- 
. sti, kar  pa je napačna domneva, 
j Za bratsko organizacijo je lepo- 
, doneče in pomembno ime ne- 
! precenljive vrednosti, ki napra

vi blagodejn vtis na nove kan- 
. didate.

Jaz torej predlagam sledeče 
novo ime za naso jednoto: Ju- 

> goslovanska Blagoveslna Enota,
. v angleščini Jugoslav Benevol

ent Equality. Ime bi imelo v 
j : slovenščini in v angleščini ena- 
) ke začetnice, namreč JBE, kar 

bi vse bolj harmoniziralo v na- 
jšem dvo-jezičnem poslovanju, 
jpe spremenimo “jednoto” v 
“enoto,” bo to le umestni po
pravek jezikovne oblike, kajti 
že davno smo opustili pisavo: 
“jeden,” “jednak,” “jednako” 

[itd., te r  nadomestili z eden,” 
“enak,” “enako.” Ta popravek 

• | pa bi prišel kot nalašč prav, ker 
j  začetnica “E ” je tudi začetnicaj i
‘ i angleške besede istega pomena. 

Nekateri so celo mnenja, da bi 
opustili “Jugoslovanska,” s če
mur se pa jaz ne str in jam . Ne
kaj časa le vzdržimo še naša 

| narodna imena, saj bomo tako 
.kmalu vtopljeni v morju ameri- 
kanizma. “Blagovestna” je  po 
mojem mnenju, lepše ime kot 
pa “Podporna,” ker sugestira 
bratsko zavarovalnino, namesto 
delitev podpore. Ker plačuje
mo za zavarovalnino, naj bi v 
slučaju bolezni prejemali zava
rovalnino in ne podpore, katero 
dele med revne takozvane do
brodelne ustanove (charities).

I Zdaj pišemo prvi del jednotine- 
ga imena “Jugo Slovanska,” 
kar  je v novem pravopisu ena 

] beseda. Iz vsega tega  je  raz' 
vidno, da je sprememba imena 

Ires zelo priporočljiva, kar  bo le 
jv korist skupni organizaciji.

Izmed zavarovalnin bom za 
enkra t  omenil samo bolniške 
razrede, ki bodo izmed najbolj 
perečih vprašanj najtežji pro- 

iblemi za rešiti na bodoči kon
venciji. Jaz svetujem, da se 
ustanovi samo en razred bolni
ške zavarovalnine, ki naj bo 
dva dolarja dnevno, in za prvih 
sedem dni bolezni se ne plača 
nič. Na podlagi te baze naj se 
potem določi zadosten ases- 
ment, da odpadejo razpisi za iz

cedne  p r i s p e v k e  v bolniški 
i sklad. Dobro je, da imamo raz- 
i lične razrede poleg dvajsetlet
nega zavarovanja za smrtnino, 
za kar plačujemo v smislu lest

v ic e ;  vse drugače pa je z oddel
kom bolniškega zavarovanja. 

I Clan i, ki so zdaj zavarovani za 
jen dolar dnevno, so morda v 
mnogih slučajih kot obiskoval- 

: ci bolnikov z d v e  m a dolar
jema dnevne z a v a r o v a l n i 
ne,  preveč popustljivi, ker 

I (D a lje  na 8. strani)

SKLICANJE XIV. REDNE KONVENCIJE J. S. K. J.
  ; ^4 IJ

V soglasju z jednotinimi pravili in na temelju zaključ- 1
ha XIII. redne konvencije leta 1928 v Ely, Minnesota, skli- '
cuje se XIV. redno konvencijo, ki se ima obdržavati mese- 1 
ca julija 1 .1. v mestu Indianapolis, Indiana.

Konvencija se prične dne 25. julija t. 1. v dvorani, ki 
bo izbrana pozneje.

Volitve delegatov se vršijo v mesecu aprilu ali maju, 
pri rednih ali izrednih sejah, kakor je predpisano v členu I 
VIII. jednotine ustave in pravil.

Vsako društvo, ki šteje od 75 do 150 članov v odraslem 
oddelku tri mesece pred otvoritvijo konvencije, je upraviče
no do enega delegaia. Društva, ki štejejo 151 članov ali 
več, so upravičena do dveh delegatov.. Društva, ki nimajo f 
zadostnega števila članov, da bi hila upravičena do svojega 
delegata, bodo volila delegate skupno z drugimi društvi, 
katere bo v to svrho združil glavni tajnik in kar bo objav
ljeno v Novi Dobi pozneje.

Društva so naprošena, da pazno prečita jo člen VIII. 
jednotinih pravil in vse druge člene, oziroma točke, ki se 
tičejo izbiranja in volitev delegatov, konstituiranja konven
cije in poslovanja konvencije.

S sklicanjem XIV. redne konvencije se obenem prične 
razprava o vseh morebitnih problemih, s katerimi se boj 
imela pečati prihodnja konvencija.

ANTON ZBAŠNIK, PAUL BARTEL,
glavni tajnik JSKJ. glavni predsednik JSKJ.

• . ■ r ' v ’ 'V ■ j
------------------o------------------

Čitajte zapisnik!
‘ S

Z a p i s n i k  l e tne ga  z b o r o v a n j a  g lavne ga  odbora  J .  S .  K. 
j e d n o t e ,  ki se je  vrši lo z a d n je  dni  j a n u a r j a  in p rv e  dni  f eb 
r u a r j a  1932, je p r iobč e n  v d a n a š n j i  izdaj i N o v e  Dobe.  Vsi 
č lani na j  bi zap isn ik  p a z n o  preči ta l i ,  k e r  iz i s tega bodo do 
bili na jbo l j  j a s n o  s l iko s t a n j a  in pos lovan ja  J e d n o te .

P o s e b n o  izč rpno  in p o u č n o  je obš irno  poroči lo  g lav
n e g a  t a jn ika ,  s o b ra t a  Z b a š n ik a ,  k j e r  je p r e g l e d n o  n a v e d e 
no k je  srno na p re dova l i  in kje nazadova l i ,  k a k o r  tudi  s' k a k 
šn im i  iz redn im i  p rob lem i  sc ima v teh  časih borit i  g l a v n i i

u rad ,  oz i rom a  J e d n o ta .
V prvi  vrst i  je pr iporoč l j ivo ,  da  p a z n o  p reč i ta jo  z a p is 

nik d r u š t v e n i  u r ad n ik i ,  posebno  t a jn ik i .  T a m  so n a v e d en e  
r a z n e  i z p r e m e m b e  v pos lova n ju  med  k r a j e v n im i  d ru š tv i  in 
g lavn im  u rad o m .  K r a j e v n i  t a jn ik i  si bodo p r ih ra n i l i  m n o 
go p o v p r a š e v a n ja ,  glavni  t a j n ik  pa m n o g o  o d g o v a r j a n j a  in 
p o j a s n o v a n ja ,  če p rvo  im enovan i  n a v e d b o  teh  i z p r e m e m b  
preč i ta jo  v zap i s n ik u .  Z a p i sn ik  je s es tav l j en  jasno ,  j e d r n a 
to  in l ahko  umlj ivo.

V z a p i s n ik u  so tud i  n a v # e n e  reši tve r a z n i h  prošen j ,  
v p r a š a n j  in pr iporoči l ,  pos lan ih  od d r u š t e v  ali pos a m e z n ik o v  
\ r eš i tev  l e t n e m u  z b o r o v a n j u  g lavne ga  odbora .  Iz g l a v n e 
ga u r a d a  se, radi  preobi l ice  dela,  ne  bo p i sm eno  obvešča lo  
d r u š t e v  in p o s a m e z n ik o v  o re š i tvah  prej  o m e n j e n ih  p rob le 
mov, k e r  je vse z a b e l e že n o  v z a p isn iku .

R a z p r a v e  o prav i l ih  so zdaj  na  vrs t i  in p r iobčevan je  
istih je glavni  o d b o r  p repus t i l  r az sodnos t i  u r e d n ik a .  U r e d - '  
n ik  se bo v tej  zadev i  v sp lošnem  držal  iste s m e rn ic e  k o t ’ 
g lede  p r io b č e v a n ja  d r u g ih  dopisov,  le da  bodo r az p r a v e  o 
p rav i l ih  dovo l jene  sam o  d r u š t v o m  in dob ros to ječ im  članom 
J S K J .  P r io b č a lo  sc ne bo ničesar ,  k a r  bi se moglo  sm a t ra t i  
ko t  p r o p a g a n d o  za k a te ro k o l i  ve r sko  ali pol i t ično s kup ino ,  
ali pa pro t i  isti. P r io b č a lo  se ne bo osebnost i ,  n a p a d o v  na 
g l a v n e  ali d r u š t v e n e  u r a d n i k e  in p o s a m e z n e  člane,  pi ti  r a z 
p rav  o m o re b i tn i h  d r u š t v e n i h  n e s p o ra z u m i h ,  sporih  in ho- 

• m a t i j a h .  T a k e  za d ev e  ne sp a d a jo  v glasilo. S p o r n e  zadeve  
se r ešu je jo  p o tom  inštanc ,  k a k o r  p red p i s u je jo  'pravi la.  D o 
pisi, ki ne  bodo odgova r ja l i  t em  sp lošn im  določbam, bodo 
p r id r ž a n i  in pos lan i  v p reso jo  p r i h o d n j e m u  p o l le tne m u  zbo 
r o v a n j u  gl. odbora .

U r e d n i k  p r ip o ro č a  č la ns tvu ,  da r a z p ra v l j a  o i zbo l j š a 
n j u  pravi l ,  če le m ogoče ,  po tom  d r uš te v .  N a  d r u š tv e n ih  
;,ejah na j  bi se r az p ra v l j a lo  o p rav i l ih  in na  podlagi  z a k l j u č 
kov  na j  bi od d r u š t v a  izvol jeni  o d b o r  poslal  v  glasilo d r u š t 
v e n a  p r iporoč i l a  za i zbo l jš an je  pravi l .  T e g a  u r e d n i k  seve
da ne p redp isu je ,  a m p a k  sa m o  s u ge s t i r a .  N je g o v o  m n e n j e  
je, da bi na ta  nač in  bile r a z p r a v e  o p rav i l ih  bolj p r em iš l jene  
in bi iz raža le  željo  več ine  č lans tva .  P o l e g  tega  bi se morda  
na  ta nač in  tud i  p r ih r a n i lo  n e ko l iko  p ros to ra ,  da bi ne bilo 
t r e b a  p r e m n o g o k r a t  izdati  list n a  osmih  s t r a n e h ,  ka j t i  vsaka  
t e d e n s k a  izda ja  na  osmih  s t r a n e h  s t a n e  J e d n o t o  ok rog  $50 
več, k o t  i zda ja  na  šest ih  s t r a n e h .  Člani ,  ki se ko t  po s a m e z 
niki ude lež i jo  r a z p ra v  o pravi l ih ,  naj izvol jo navest i  svoj 
n a t a n č n i  naslov, k a k o r  tud i  š tev i lko  d r u š tva ,  h k a t e r e m u  
spada jo .

ZAPISNIK LETNEGA ZBOROVANJA GL. ODBORA
(N adaljevanje iz tretje strani)

i
P redsedn ik  po ro tnega  odbora, b ra t  Joseph  P lau tz , ni poslal l 

n ikakega  poročila, poročal bo pa mesto n jega  b ra t  M antel.
POROČILO PR V EG A  GLAVNEGA PO ROTNIKA 

Cenjeni glavni odborniki in odborn ica :—
Kot prvi porotnik  JS K J  in živeč na  Ely-ju, Vam  imam spo

ročiti, da  skozi celo leto je  bilo več dela v u radu  poro tnega 
odbora  kot preje . V endar  sem vse zadeve rešil s sporazum om  
s svojima souradnikom a, to je  s predsednikom  glavnega  poro t
nega odbora, Joseph  Plautzom , in drugim  porotnikom  Antonom 
Okolishem. Vse zadeve smo rešili v na jbo ljše  zadovoljstvo za ' 
Jedno to  in za p r izadete ,  v smislu pravil JSK J.

Omeniti m oram, da zadeva  sestre Jenn ie  Koščak, ce rt if ika t  št. 
20687, društva  št. 82, Sheboygan, Wis., je  prišla  v roke glavnega 
poro tnega  odbora,’ in k e r  je  bila  om enjena  zadeva  že e n k ra t  
p red ložena  seji g lavnega  odbora in je  bila t a k r a t  odklonjena, 
je  prišel glavni porotni odbor do zak ljučka , da  se ta  zadeva  še 
e n k ra t  predloži seji g lavnega odbora, k a te ra  se vrši sedaj v 
glavnem  uradu.

Ob tej priliki tudi naznan im  članstvu JSK J, da od časa k a r  
je  b ra t  Anton Zbašnik , sedanji  glavni ta jn ik ,  prevzel tajn ištvo 
in vodstvo g lavnega u rada , nimam nobene pritožbe  proti glav
nemu uradu . K olikor je  meni znano in kolikor vidim, gre poslo
van je  pravilno in natančno. Radi v zadn jem  letu zaosta lega  
dela v glavnem  uradu , se sedaj dela vsak večer, kako r  tud i ob 
nede ljah .

Z b ra tsk im  pozdravom ,
Joseph  Mantel, 

prvi porotnik.
Poročilo p rvega g lavnega  poro tn ika  se spre jm e.

*
POROČILO DRUGEGA GLAVNEGA PO RO TN IK A  

Cenjeni glavni odborniki in odborn ica :—
K er je  konvencija  takorekoč že p red  durmi, se mi vidi 

umestno podati  m oje  poročilo kot glavni odbornik. K a r  imam 
posebno za priporočati, je  to, da naj le tna  se ja  g lavnega odbora 
že sedaj  neka j ukrene, kako zm anjša ti  velike stroške, ki j ih  
ima Je d n o ta  s konvencijo. Imamo sicer p rav ila  in določbe, po 
ka te r ih  se vrši konvencija , vendar  pa  je  na konvenciji veliko 
č itan ja  in govorjen ja  takega , ka tero  vse se bi lahko povedalo 
potom našega  g las ila  in se tako  prih ran ilo  precej stroškov 
Jednoti. S edan ja  splošna brezposelnost zah teva , da  se glede 
teg a  ka j  ukrene.

Glavni odbor na j  bi tud i pozval vsa društva  in vse posamezne 
člane, ka te r i  im ajo  kako zadevo, ka te ro  lahko reši glavni odbor 
že pred  konvencijo, da na j  istih n ik a r  ne za d rž u je jo  za v rešitev 
konvenciji. Kot č lanu odbora za pritožbe  na  zadn ji  konvenciji 
mi je  znano, da se tam  pogosto rešijo razn e  zadeve tako , da  ima 
Je d n o ta  veliko več izplačil, kot bi j ih  sicer imela, ako bi take  
zadeve rešil sam glavni odbor p red  konvencijo. Razne posa
mezne zadeve pred ložene tam  zah teva jo  nam reč  v ečk ra t  n a 
tančnih  podrobnih  pojasnil, in ke r  teh  v več slučajih  ni časa za 
dobiti, se reši ali odobri, kot sem prej omenil. Zdi se mi, da  je 
to mnogim dobro znano in da ravno vsled teg a  neka te ri  odlašajo 
s tak im i z a d e v a m i  do konvencije. Konvencija  naj bi reševala  
le bolj tak e  zadeve, ka te re  se ne m orejo  d rugače  rešiti.

B ratski pozdrav!
Anton Okolish, 

drugi glavni porotnik.
Poročilo d rugega  g lavnega poro tn ika  se sprejm e.

*
POROČILO UREDN IKA-UPRAVNIKA NOVE DOBE 

Cenjeni glavni odborniki in odborn ica :—
Vsi ste nedvomno že opazili, da za d n je  čase dela uredniku  

mnogo preglav ic  pom an jk an je  p rostora  v,listu. Ko se bodo \ 
našem  glasilu pričele raz p ra v e  o pravilih, bo gotovo to pom an j
kan je  prosto ra  postalo še bolj občutno. Dosedaj si je  urednik  
skušal pom agati  s tem, da je  po potrebi priobčal del g rad iva  v 
drobnejšem  ( 8  point) tisku. N ekaterim  članom in društvom 
sicer to ni ugajalo , toda  to je  bil edini izhod, da poročila iz 
g lavnega u ra d a  in od društev  niso zaosta ja la .  PO pravilih  inv 
urednik  pravico izdati list na osmih s traneh  le “ v izredno važnih 
s luča jih .”

Seja  g lavnega  odbora naj izvoli določiti, da-li je  velika mno
žina dopisov tako  izredno važen slučaj, da  sme urednik  izdati 
list na  osmih s traneh . Dopisi so m nogokra t  tak e  vsebine, da bi 
postali b rez  pomena, če bi se j ih  odložilo za teden  ali dva. Na 
prvi s trani ne kaže  priobčati dopisov, am p ak  m ora  biti rezerv i
rana  za novice in članke poučne in zabavne  vsebine, če hočemo, 
da list obdrži vsaj kolikor toliko dostojno obliko. List m ora  biti 
poleg u radnega  glasila tud i rek lam no sredstvo za organizacijo . 
U redniku je  tudi zelo neprije tno , če m ora vsled obilice d ruzega 
gradiva  z a „ v e č  tednov prekiniti  priobčevanje  odlomkov daljših  
povesti ali člankov. Vse to bi govorilo v prilog iz d a ja n ju  lista 
na osmih s traneh , k a d a r  se nabere  mnogo g rad iva  od zunaj,  to 
je  iz g lavnega  urada , od društvenih  uradnikov ali od članstva v 
splošnem. A k o  se ja  glavnega odbora  odloči, da  je  obilica zuna 
n jega  g rad iva  “ izredno važen  s luča j ,” bo u rednik  v  smislu 
pravil ob tak ih  prilikah izdal list na  osmih s traneh . Pripom niti 
pa  je  treba ,  da  bo tak ih  “ izredno važnih s lučajev” zdaj  pred  
konvencijo mnogo.

Lista se t iska  zdaj okrog 13,000 izvodov tedensko. O m enjeno 
.število iztisov lista na šestih s traneh  s tane $223.60 tedensko. 
Isto število iztisov bata na osmih s traneh  pa bi stalo $273.00 
tedensko, to Je skoro $50.00 več. Tem večjim izda tkom  bi se 
bilo mogoče večkra t  izogniti, če bi se del gradiva, na  primer, 
dopisi in r a z p rave ° pravilih, priobčeval v drobnejšem  ( 8  point) 
tisku. Z a  s tran  drobnejšega tiska raču n a  t isk a rn a  sicer $9.00 
več, kot za običajni ( 1 0  point) tisk, toda  p r ih ran ek  bi bil k ljub 
tem u znaten . Tudi to s tran  problem a na j  izvoli sfeja g lavnega 
odbora  vpoštevati.

U rednik  se ne ogreva za drobnejši ( 8  point) tisk, izvzerysi 
za m ladinsko Stran in za priobčevanje mesečnih računov, izp la 
čanih podpor i11 izprem em b v članstvu. Z a  drugo  gradivo bi 
mu bil ljubši običajni ( 1 0  point) tisk, poleg teg a  pa  bi žele! 
irneti dovolj prostora, da bi mogel gradivo lepo razvrs titi  in da 
bi mu ne bilo t reba  priobčevanje daljš ih  člankov in povesti za 
več tednov prek in jati.  Dosedaj obilice zunan jega  grad iva  ni 
sm atra l  za “izredno važen s luča j ,” zato v svrho priobčevanja  
istega ni upal izda ja ti  lista na osmih s traneh , da ne bi kršil 
pravil;  o b e n e m  je tudi skušal varovati jednotino  blagajno.

•Letna se ja  glavnega odbora naj mu za v bodoče izvoli dati 
tozadevna  navodila . Prosi tudi, da  m u ta  seja izvoli dali speci
fična navodila  glede priobčevanja r a z p ra v  o pi’avilih.

Jugoslovanska
U stanovljena 1. 1898

Kat. Jednota
Inkorponrana !• 1901

GLAVNI URAD V ELY, MINN.

G lavni odborniki:
Predsednik: PAUL BARTEL, 901 Adam s Ave., W aukegan, Ut
Podpredsednica: RO SE SVETICH, B ox 1395, Ely, Minn.
Tajnik: ANTON ZBAŠNIK , Ely, M inn.
B lagajnik: LO UIS CHAMPA, 416 E ast Cam p St., Ely, Minn.

Vrhovni zdravnik:
DR. F. J. ARCH, 518 C hestnut St. N. S. P ittsburgh, Pa.

Nadzorni odbor:
Predsednik: RU D O LF PERDAN, 933 E. 185th St., C leveland, Oj
1. nadzornik: JO HN M OVERN, 412—12th Ave., E., Duluth, M"11,
2. nadzornik: JO H N KUM ŠE, 1735 E .  33d St., Lorain, O. n
3. nadzornik: JO HN BALKOVEC, 5400 B utler St., Pittsburgh. * j
4. nadzornik: W ILLIAM  B. LAURICH, 1900 W. 22d PI., CWcag ’

Porotni odbor:
Predsednik: JO SEPH  PLAUTZ, 432—7th St., Calum et, Mich.
1. porotnik: JO SEPH  M ANTEL, Ely, M inn. n
2. porotnik: ANTON OKOLISH, 1078 Liberty Ave., Barberton,

- .............................................  • --— ~ A

Jednotino uradno glasilo: .
NOVA DOBA, 6117 St. Clair Ave., C leveland, O.

Urednik in  upravnik: A. J. TERBOVEC ^

Vse stvari tikajoče sc uradnih  zadev kakor tudi denarne 
naj se pošiljajo na glavnega tajnika. Vse pritožbe naj se P°"‘0, » 
predsednika porotnega odbora. Prošnje za sprejem  novih 
bolniška spričevala naj se pošiljajo na vrhovnega zdravnika.

Dopisi, društvena naznanila, og’.asi, naročnina nečlanov in 
m em be naslovov, naj se pošiljajo na: Nova Doba, 6117 St. Cia'
Cleveland, Ohio.

Jugoslovanska K atoliška Jednota se priporoča vsem  Jug?sI°f 
za obilen pristop. Kdor želi postali član  te  organizacije, , « 5
tajniku bližnjega društva JSK J. Za ustanovitev  novih društev *
oornite na glavnega tajnika. Novo društvo se lahko ustanovi z 
č lan i ali članicam i.

"  (H31- I#

On

Za oglase in naročnino je  bilo m ed 1. ju lijem  in 
brom poslano na glavni urad  $343.50. Dolgovanega Jc 
oglasih dne 31. decem bra  1931— $494.63.

V tem zadn jem  znesku ni vštet takozvan i slabi dol!?' | 
upravniški knjigi označen kot “ neizterljivi oglasi.”  ̂
dolg je  znašal 31. decem bra  1930— $49.75 in je bil. 
označen v knjigi in posebnih p reglednih  listinah, k3' ] !  
predloženo reviziji v j a n u a r ju  1931. Za revizijo v j ^  ^  
so bili še dolgovani računi štirih oglaševalcev označen*, 
izterljivi, za skupni znesek $26.40. Torej je  bil ist°C qJ 
skupni slabi dolg označen znesek $76.15.- Ta znesek , 
dolga se je  zm anjšal za $2.40, k a r  je  iz te r ja l  in P03!3^  O  
ništvu predsednik  nadzo rnega  odbora. Skupni slab* ^ ^  
je v upravnikovi knjigi označen kot neiztirljiv, je d*ie 
cem bra 1931 p reds tav lja l  znesek $73.75. j  ^

Omenjeno na j  bo, da so bili tudi d o l ž n i k o m , "kater**1 ji 
so v upravnikovi knjigi označeni kot neizterljivi, začet* 0 ̂   ̂
a r ja  1932 ponovno ^poslani opomini, oziroma r a č u n i -  ^  
tvori le en dolžnik, ka te rega  sedan ji  naslov je  u p i 'a ' 
znan. Odzval se pa dozdaj še ni noben. ^

Dobrega, oziroma po m nenju  upravn ika  i z t e r l j i ^ j  %hg 
za oglase, delom a iz druge polovice leta 1931, delom8 p % $ 
je  bilo 31. decem bra  1931, kot že omenjeno $ 4 9 4 .6 3 - .[()j %  
so bili poslani začetkom  ja n u a r ja  1932 in precejšno j  |A ,  
je  bilo že plačanih , k a r  je razvidno iz knjig. Vse e«e ] 
drobnosti so razvidne iz knjig  in iz posebnih seznan' 0 1 Juet 
bili istim priloženi za glavni nadzorn i odbor.

Lista se je  tiskalo dozdaj, kot že omenjeno, okrog J  (\^ol 
vodov tedensko. Ta številka se bo polagom a n e k o ^ V  ‘%  
kei mnogi ta jn ik i  na željo p re jem ajo  iz upravništva 0 j  ^ o 
slovnika, da  črta jo  tiste, ki niso več upravičeni preje*11*1 ^ 8  

\ mnogih slučajih  pa tudi im ena tistih članov, ki se V*0, ^  t k ^  
odpovedo glasilu, ker j ih  preveč p r ih a ja  v isto hišo, °  ̂
družini. '  ̂ jJce

Od strani g lavnega p redsedn ika  in g lavnega t a j n i^ t  ^  ^ 
i ima ima uredništvo večino u radne  korespondence) ^  ** 
od strani društvenih uradnikov je  bil u rad  urednik® $ W  1 

štva deležen vse možne kooperacije , točnosti in P*'3' , ! /  
naklonjenosti. To naj bo rra tem  mestu omenj.eno s P1 ^  1 
in hvaležnostjo. - J  ta, 5

w rl*Z željo za na jboljše  uspehe le tnega  zborovanji ^  £ 
odbora in z bratskim  pozdravom , vdani d' %

Anton J. T « * V  
urednik-upravnik  J6, j>.

Poročilo u redn ika-upravn ika  Nove Dobe se sprej*11 •({.

SPOROČILO UREDNIKA ANGLEŠKE SEK C IJE  J  Son
Suprem e Executive Board  of the  South Slavonic Cat**
Ely, Minnesota ^
D ear  B ro ther  and  Sister M em bers: J  ^ \ \

My annual rep o r t  as Athletic  Commissioner mUS1 J^ lty 
em brace all phases of sports am ong’our lodges, e*1' 0 

is the  Sport Fund. ^
In view of the  tem porary  suspension of the  Sp°rt j /  ^  ^

lodges interested  in ath letic  activities have f a c e d  
with a su rp n sab le  am ount ol patience. Although j^^-
financial assistance have not ceased entirely. t(, /

Sport p rogram  p lanned  a t  the f irs t  Athletic  C o i '^ e  \  11 

in Cleveland, O., on Sept. 1 2  and  18, 1930, had  t° 
abruptly . It was most noticeable during  the  last sea^  fi> ^
inquiries w ere m ade as to p lans  fo r  the  s e c t i o n a l  a* > 
SSCU baseball cham pionship  games.

To these inquiries, and  o ther  an tic ipa ted  q u e s t i o n 8 ^  ^
arise fu r th e r  in respect to bowling and  b a s k e t b a l l  J ,  
by sending form  letters to all lodges t h a t  mi£ht V ( l  \  ! 
in terested in athletics, informing such m em bers ^  11

m ade by the Suprem e Board a t  its special meeting 11 , i» ^
ber, 1931. \ ^ \

For  the  fu tu re  I wish to make  the following t$, to
1. Re-establish the  Sport Fund  to its o r i g i n a l  s ft ^  j 

earliest possible time. Youth in terested  in a tb ' le ^ W  
wish to a p p e a r  selfish when such poor b u s i n e s s  /  t), 
p reva len t;  however, it is only fa i r  to them  to t*lK ,■ ,
steps as soon as conditions improve. Nc]

i;> Take im m ediate  steps to resum e the a t h l e t i c  V  . fl- ,
lined in the  first A thletic  Conference held in Clevel‘* j j

(C ontinued on page 5)
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NOVA DOBA, FEBRUARY 17TH 1932

CAU  FOR FOURTEENTH REGULAR CONVENTION
OF S. S. C. U.

(L r,n compliance with the Constitution and By-Laws of 
#fAto-k Slavonic Catholic Union of the United States 
a&nfn !ca’ and nursuant to a resolution duly adopted and 
So.,f.v®° by the Thirteenth Regular Convention of said 
of J! Slavonic Catholic Union in the City of Ely, State 
jier .lnn<;sota, on the 4th day of August, 1928, notice is 
sajj J Slven that the Fourteenth Regular Convention of 
day Slavonic Catholic Union will convene the 25th 
(The i • ly’ 1932, in the City of Indianapolis, Indiana, 
he 0 u'Jding in which the convention shall be held and 

gening hour will be announced later.)
Abril *0n °f delegates shall be held in the months of 

°r May in accordance with Article VIII of the Con- 
'°n and By-Laws of the SSCU. Elections may be held 
ŝUlar or special meetings.

• • subordinate lodge numbering from 75 to 150 
op̂ iers in the adult department three months before the 

i p8’ of the convention shall be entitled to one delegate, 
ttiejs »aving 151 members or more in the adult depart- 

snall be entitled to two delegates. Lodges having 
ÛDph11 meinbers in the adult department will be 

i "g a other similar lodges for the purpose of elect
ion J0!.nt delegate. The names and numbers of such 

šii/ I j 1 ke announced later.
tlie p°%es are requested to carefully read Article VIII of 

Rll0< °nstitution and By-Laws of the SSCU as well as all 
, v? N clSec«ons and articles dealing with the qualifications 
air ^ t a l o n s  of delegates and organization and function-

* VS? ^^ ention .
HiêL o the issuance of this convention call we invite our 

S sf|  express their views and offer some constructive
l°Ŝ ^to *n ^ie co ûmns Nova Doba on all important

y  be discussed at the coming convention.
1 ® S« ZBASNIK, PAUL BARTEL,
’■’bil' i uPreine Secretary. Supreme President.
J

GEORGE^ASHINGTON
T i l p i

1 liot' ■ 22, 1932, the whole nation will celebrate the 200th anni- 
' . j«1 °f kirth  George W ashington, f irs t  p residen t of the
■a! j ,  r States. Patriotism  will play a stellar part . Various 
u.)j(l Via]'0 or®anizations will observe the national holiday with a 
’nLf# Jioni. ê^ ree of interest.

0u,,^e s*la" be paid the “F a ther  of our Country.”
V l*  t̂eg Vene predecessors, the  f irs t  g roup to m igra te  to the 

earned the identity  of George W ashington  soon a f te r  
^  ^ Settled. W hy ? Because m any wished to become nat-
*llC ^%stLCitizens- Before our Slovenes were entitled  to the  f irst 

j  t̂ofv y Were expected to know a few highlights of American 
 ̂W . knowing the  nam e of our f irs t  p resident was a

‘1  & ?**•
^  ° 'v proudly our paren ts  would display the ir  knowledge

'a'" %l(|erican history. Some, usually the  young men and  women,
, c°ntinue absorbing such know ledge in n ight schools. 

ve?9' SV ̂ °SSessed w ith  a mind to seek facts, m atr icu la ted  in 
tnSfl V ri  ols a n d then  on to college. T h a t  is how our f irs t  Slo- 
;3. j % estĈ0l'S’ luwyers> dentists, b ankers  and  o ther  professional 
Štev‘*l ^ l i s h e d  themselves in various communities.
3 drl11 ^  ’ . Am erican-born Slovenes can righ tfu lly  be proud of
a^0' ’ J is t  ^ lleers-

<sioven “°w much of an impression patrio tism  m ade upon our
g *ilec êcessors is m ade  evident in our own South Slavonic
;Vo ^  Did you ever notice the  names, of some of our
T<K  lodges?

, ■l8giiVe George W ashington  Lodge, No. 180, and  Betsy Ross, 
r<#  \  ^  ’ b°th of Cleveland, O. Betsy Ross w as the  young lady 
oi\ /  f irs t  Am erican f lag  w ith  its th ir teen  s ta rs  and

S :  stripes. O ther  English-speaking units m ay have ref-
W  ? V , the st ars an(l stripes, as we have W este rn  Stars, No. 

'“j . /  J V i Springs, W yo.; lllini Stars, No. 211, Chicago, 111.;
’ Stai', 213, Conem augh, P a . ;  a lthough  the  organizers

a° sorriething else in mind. Moreover, we have the 
V " ’* r 0l>vni erican Boosters, No. 216, W alsenburg , Colo. And 

S ,  the a tm osphere  of Am erica we have Jeffe rson  Col- 
J '  ?• 205, Canonsburg, Pa., who m ay have had  Thom as

Ja “ j ? 11 mind w hen the  nam e was decided upon; and  In-
uoA No- 220> Chicago, 111.

il , Y units are  nam ed a f te r  a p a rt icu la r  location. For
°v „ A p j J  Arrowhead, No. 184, Ely, M inn.;  P ittsbu rgher ,  No

r g h > P a -  Collinwood Boosters, No. 188, C leveland 
- Grly this section was known as Collinwood, and  is stil 

J i 1' " V  J °  as such> : Colorado Sun, No. 208, Pueblo, Colo.; 
^ 1 9  n iiestics> No- 218’ Export, P a . ;  D ulu th  A rrow head , 

r  Duluth, Minn.; Center Ramblers, No. 221, Center.
J  Jtill ol° ra do Sunshine, No. 201, Denver, Colo, 

it v tif)̂  *ers wish to convey th e  purpose of the ir  lodge. H ere 
Hief0 % q. Comrades, No. 193, W aukegan , 111.; P a th finder ,  No.

, i  r ! Unda’ N- Y . ; Jubileers, No. 215, Chisholm, Minn.
)iV' Jirr' a ' ri' rig group  consists of St. Stephen, No. 153, Rice,

T John the Baptist, No. 192, Gilbert, M i n n . ; Sam aritan , 
j ̂ ^ i a n a p o l i s ,  Ind., and Happy-Go-Lucky, No. 195, Bar-

some ° t  the  English-speaking lodges have had 
' \ et$ 3ng, ®8 a p p e a r  in the  New E ra  fo r  the  f irs t  ^ime in many 
1 ,ei'haps this editorial will ac t as a s tim ulan t fo r  some

S t h d°rm ant groups to become active and  express them -: 
, l °Ugh our official organ.

o.

Contributing A rticlesContributing A rticles

Minutes of our Supreme 
B oard ’s annual meeting, held 
in Ely, Minn., w eek of Jan . 25,

> are  contained in this issue and 
I include the  financial s ta tus  of 
I our Union, repor ts  of Suprem e 
“ Officers, problem s confronting 
; the  m em bership, notice of the  

coming genera l  convention, and 
1 e th e r  fac to rs  re la ting  to our 
• SSCU.

Twice each y ea r  Nova Doba 
carries  such reports, as th e  Su
prem e B oard convenes an- 

1 nually  in J a n u a ry  and semi-an- 
nually  in July . Fo r  this reason 
prac tica lly  all available  space 
in the  Nova Doba is used in 
publishing the report ,  and  all 
other articles appear if space 
is available.

Usually  the  m ajority  of con
tr ibu ting  articles a p p e a r  in the  
following issue. Such is the 
case in this issue. The English 
section has  been curta iled  to 
m ake room fo r  th e  annual re- 

! port.
All contribu ting  articles  th a t  

do not a p p e a r  in th is  issue will 
a p p e a r  in the  following edition 
of Nova Doba.

 o---------
Lodge System  Requires 

No A pology
In this time of s tress people 

are tu rn ing  to the  lodge sys
tem as never before. Within 
the  portals of the  old lodge hall 
they find old friends tried and 
true. They find recreation of 
which they are a p a r t  and in 
which they can take a part. 
They are not mere bystanders 
at a play or game, but particip
ants. They touch shoulders 
with thousands of their  fellows 
and out of the contact, estab
lish life-long friendly and busi
ness relations. They do not 
dwell in the narrow  valley of j  

isolation. In team work with 
their  fellows they set up and 
establish a sound .system of in
surance. They care for the 
widow and the orphan. They 
visit the sick. They laugh and 
sing and play and dance to 
gether. They ‘make allowance 
for human frailties, and go be
yond the agreements of the in
surance contract to be helpful 
to those in need. There is hum
anity in such a system. lt; feels 
and lives, and breathes a hu
man Spirit not found in a pure
ly commercial machine. There 
is love in such a system, and a 
rare friendliness which gives 
no space to envy and malice 
and hate. There can be no 
death to such a system, for it 
is coined' from the finest of 
human emotions; its spirit is 
the beginning and end of life 
as it should be lived.

—The Artisan.
--------- o—-------

Is  t h e r e  not  g r e a t  w i s d o m  to b e  told 
in t h e  f ew  w o r d s  of  a  goo d  p r o v e r b  
W h y  no t  r e v i ve  t h e i r  u s e ?

A Minority Power
East Palestine, O.— In some 

lodges of the  SSCU a minor
ity group is in control of a f 
fairs.

How can this be so when 
the  m ajority  should be a t  the 
helm ?

T here  is a reason, and a 
good one.

The m ajority  has not done 
its duty. I t  was captivated 
by indifference a n d  sluggish
ness which tend  alw ays to 
destroy. And there  is always 
a minority p rep a red  to feasl 
on the laxity  of the  majority. 
A m ajority  ru led  by a m inor
ity (funny, isn’t  it, bu t i t ’s 
t ru e ) .  '

There  is only one th ing to 
do in such a case. The vic
tims will have to set their  
a larm  clocks to be certain  ol 
aw aken ing  a t  the  time of the 
next election, so as to have 
the  privilege of sweeping out 
the minor p a r ty  th a t  the m a
jo r  group  m ay hold sway.

Joe Golicic, No. 41, SSCU.

ZAPISNIK LETNEGA ZBOROVANJA GL. ODBORA
(Continued from page 4)

12 and 13,1930, a t  the  tim e the  Supreme B oard  decides to place 
the  Sport Fund  into its original status.

At this point I w an t  to mention the  com m endable spirit 
assumed by our boys and  girls in cai’rying on an athletic  pro
gram in their  localities. P lay ing  under the  b anner  of the  local 
lodge they also keep our South Slavonic Catholic Union befoi’e 
the public eye. However, they  are  anxiously looking fo rw ard  
to the  time w hen the  Sport Fund  will be a t  the ir  disposal again.

Athletics have and  will continue to in terest youth. F o r  this 
reason I have em phasized  sports in the  English section of Nova 
Doba. Reports  of gam es have been published in order to m ake 
the page a ttrac tive  and  a t  the  same tim e add  variety, a lthough  
articles written  fo r  the  benefit  of local lodges and our Union 
have been given preference.

Our National Athletic  Board continues to function. Since the 
athletic program  has been curta iled  and  involves only local p a r 
ticipation, m em bers of the  A th letic  Board have cente red  a t te n 
tion on such districts. Fu r therm ore , the  A thletic  Board does 
not confine itself to sports  a lone; ra th e r ,  the  progress and  wel
fare of our Union has been th e ir  main consideration. Espe
cially is this true  of Bro. F. J. Kress, chairm an, who has  con
tributed no tew orthy  articles to the  New E ra  concerning the 
increase in m embership.

Expenses, such as postage, telegram s, etc., a re  incu rred  by 
the five m em bers of our A thletic  Board in the  w qrk  carried  on 
in behalf of our Union. I t  would ha rd ly  be fa i r  to ask them  
to defray such expenses themselves. F o r  this reason  I strongly 
recommend t h a t  the  chairm an receive ten  dollars, and  the  r e 
maining four m em bers receive five dollars each.

Prizes in th e  form  of watch  charm s, th e  expenditu re  for w’hicb 
was au thorized  a t  the semi-annual m eeting held  in July , 1931, 
have been distr ibu ted  to the  fou r  s tate  SSCU champions in 
b a s e b a l l .  Sixty watch charm s w-ere d istr ibu ted  to  champions 
in hard  baseball and a re  as fo llow s: Ely, A rrow head , No. 184, 
Minnesota s ta te  cham pions; Comrades, No. 193, Illinois s tate  
champions; St. Aloysius, No. 6 , Ohio sta te  cham pions; and  Ex
port Majesties, No. 218, Pennsylvania  s ta te  champions. F ifteen  
watch charm s were aw arded  to George W ash ing ton  Lodge, No. 
180, Ohio sta te  champions in softball. The rem ain ing  fifteen 
watch charms, in tended  fo r  Illinois s ta te  champions, a re  r e 
tained and have not been a w a rd ed  because the  two team s in 
Illinois failed to play and  decide the  sta te  championship.

This season the re  are  basketba ll  team s organized  in th ree  
states, Minnesota, Illinois and Ohio, and bowling team s in Ohio 
and Illinois. Pennsylvania  m ay be included in basketball , a iJ 
t h o u g h  reports  of gam es have not been subm itted  to me. Sched
ules of these lodge team s provide a series in which the  various 
s tate  champions will be determ ined in both basketball  and 
bowiing. I recom m end th a t  prizes be aw arded  to the  state  
champions, t h a t  will include ten  fo r  each team  in basketball, 
m aking a to ta l of 40, and  eight each for the  two bowling cham 
pions, m aking  a total of 16. These 56 individual prizes can be 
purchased  for a minimum of $2.50 each.

Request for financial assistance w as received from  SS. Peter  
and Pau l  Society, No. 6 6 , while St. Aloysius Lodge, No. 6 , has 
also resubm itted  its petition fo rw ard e d  to  you originally a t  the 
last semi-annual meeting. If possible, p lease m ake an excep
tion to the  rule and  furnish them  with w ha tever  financial 
assistance you deem advisable.

In conclusion I wish to s ta te  th a t  our lodge team s are satis
factorily participating in contests, taking the curren t depres
sion into consideration.

I also wish to go on record as expressing my deep ap p rec ia 
tion of the  splendid assistance given me by Bro. A. J. Terbovec, 
ed itor-m anager, Nova Doba, and  fo r  his excellent advice on ,
m any m atters  perta in ing  to our Union. (

F ra te rn a l ly  yours, •
Louis M. Kolar, J-

Athletic Commissioner and English Editor, New Era. 
Poročila urednika angleške sekcije Nove Dobe se sprejm e. ^

r
POROČILA ODBORA ZA PROVIZORIČNA PRAVILA 

Cenjeni glavni odborniki in odborn ica :—
Poročam  Vam, da gre odbor za provizorična pravila  z delom 

napre j ,  kakor  naročeno na izredni seji g lavnega  odbora v Chi- 
cagu. 111. Izgotovili smo že p recejšen  del provizoričnih pravil, 
členov in točk, tak ih , o ka te r ih  se pričakuje , da ne bo nič ali pa 
malo deba tiran ja .

Vsi posamezni glavni odborniki, do ka ter ih  se je  ta  odbor 
obrnil za nasvete in priporočila, nam  gredo na roke. Odbor , 
upa ista s privoljenjem  g lavnega odbora začeti  priobčevati v j 
glasilu. Odbor za provizorična prvila upa, da  se bo seja glav- , 
nega odbora  s tr in ja la  z našim načrtom . Potom priobčevanja  
provizoričnih pravil v glasilu bi se ista da la  v preg led  ne samo ( 
delegatom  ob času konvencije, am p ak  vsemu članstvu in dele
gatom  že p red  konvencijo, ka r  vse bi imelo to dobro posledico, , 
da bi šlo delo konvencije bolj hitro nap re j ,  v kolikor se to tiče 
pravil, k a d a r  ista tam  pridejo  na dnevni red.

Po tem načrtu  bi odpad la  «tudi po treba  za posebni sestanek 
tega  odbora  tik pred konvencijo. Naša sedan ja  pravila  so bila 

I sestav ljena  tako, da je  sedaj treba  več členov in precej točk 
prem estiti  na bolj pravo mesto v pravilih. Mnoge točke po tre
bujejo  sk rčen ja  in zopet d rug je  je t reb a  uvrstiti nove točke in 
celo člene. Po našem  načrtu , ka te reg a  je  p red lagal  in pripravi) 
sobra t  Movern, bo treba  prepisati oziroma sestaviti na novo vsa 
naša pravila, kar  da je  temu odboru veliko odgovornega dela.

Bolj podrobno o tem  bodo gotovo poročali na  seji glavnega 
odbora drugi člani tega  odbora in dobili tam  še vse nada ljne  in 
potrebne nasvete, priporočila  in navodila glede provizoričnih 
pravil.

B ratski pozdrav!
Anton Okolish.

Poročilo odbora za provizorična pravila  se vzame n aznan je  
P redsedn ik  zaključi prvo sejo ob šesti uri zvečer.

DRUGA SEJA  
dne 29. januarja 1932

Glavni  predsednik otvori drugo sejo letnega zborovanja  
g lavnega odbora JSK J ob polu deveti uri z ju tra j .

Navzoči so vsi prejšni.
Na vrsto pridejo prošnje  za p lačevanje  asesmentov članom, 

ki vsled sedanjih  raz m er  istih ne morejo več zm agati. P r e d 
sednik je  mnenja, da bi bilo umestno, ako se n a jp re j  vzam e v 

i  pretres  priporočilo g lavnega ta jn ika ,  da bi porabili bilanco, ki 
. : se točasno n a h a ja  v športnem  skladu, te r  gotovo vsoto iz sk lada

onemoglih, k a r  bi znašalo približno sedem tisoč dolarjev, in 
da bi ta  denar  poslali na ravnost  na  k ra jevna  društva, k je r  bi 
ga  članstvo porazdelilo  m ed tiste  člane, ki so na jbo lj  p r izade t i  
vsled sedan je  depresije . Sličnega m nen ja  so tud i ostali člani 
in članica g lavnega odbora, n a k a r  b ra t  Zbašnik  še enk ra t  n a 
tančno pojasni svoj načrt. Po polurni splošni razp rav i  je  bila 
p red ložena  in soglasno sp re je ta  sledeča

R E Z O L U C IJA :
Glavni odbor JSKJ se v polni meri zaveda težkega  položaja, 

v ka te reg a  je  spravila  članstvo JS K J  sedan ja  splošna brezposel
nost. Iz  vseh krajev , k je r  žive naši člani, p r ih a ja jo  številni klici 
za pomoč in podporo brezposelnem u in bednem u članstvu.

V očigled dejstva, da  glavni odbor ne sme jem ati  d e n a r ja  iz 
sm rtn inskega ali reze rvnega  sk lada , in ker  bi bila vsaka suge
stija  za razp is  iz rednega  asesm enta  v pomoč bednem u članstvu 
brezm iselna, glavni odbor ne vidi d rugega  izhoda, kot porabiti  
v gorn je  svrhe preostanek , ki se točasno n a h a ja  v športnem  
skladu in vzeti obenem prim erno vsoto iz sk lada  onemoglih te r  
ta  denar  razdelit i  m ed p r izadeto  članstvo.

Na podlagi nu jne potrebe  in v smislu člena XXXIX, točke 3, 
jednotin ih  pravil, glavni odbor JS K J  sk lene :

1. Da se nakaže društvom JS K J sledeča izredna podpora:
a) Društvom, ki š te je jo  m anj kot 40 članov, po $20.00;
b) društvom, ki š te je jo  od 40 do 200 članov, po 50 centov 

za vsakega  č lana ;
c) društvom, ki š te je jo  2 0 0  ali več članov, po $ 1 0 0 .0 0 .
2. V poštev se vzame število dobrostoječih članov, ki j ih  je  

društvo imelo dne 1. j a n u a r ja  1932.
3. V pokrit je  gorn jih  izdatkov glavni odbor dovoli porabo 

celokupne vsote, ki se je  n a h a ja la  v športnem  sk ladu  z dnem  
31. decem bra  1931, in ki znaša $4,256.57, raz liko  na j  se pa po
krije  iz sk lada  onemoglih.

4. Društva so obvezna ta  denar  razdelit i  na pravičen in nepri
stranski način te r  po svoji na jvečji  previdnosti. Vse prošnje 
m orajo  biti p red ložene in rešene na  društvenih  sejah , in nobe
nemu društvenem u odboru ni dovoljeno, da bi s tem  d enarjem  
sam razpo laga l ali t a k e  prošnje sam rešil.

5. Ta d enar  naj društva  porabijo  za člane, ki so stari POD 65 
let, in iz tega  d e n a r ja  je  dovoljeno plačati  samo tak e  asesmente, 
ki so predpisani v pravilih  za NEEN A K O PRA V N E člane.

6 . Društvom se nalaga , da rab ijo  največjo  previdnost, ka jt i  
za člane, ki so stari  pod 65 let, se ne bo do p r ihodn je  konvencije 
nakaza lo  n ikake izredne podpore več, ker je  športni fond s tem 
izčrpan, skromno vsoto pa, ki se n a h a ja  točasno v sk ladu  one
moglih, je t reba  ohraniti  za člane, ki se n a h a ja jo  na podpori iz 
sk lada  onemoglih in za tiste revne člane, ki so stari NAD 65 let.

Glavni odbor, kot upravno telo M ladinskega oddelka  JS K J 
suspendira pobiranje  asesmentov v m ladinskem  oddelku  za 
dobo dveh mesecev, in sicer za mesec fe b ru a r  in mesec marc. 
Asesmentov so oproščeni vsi člani m ladinskega oddelka, ki so 
bili dobrostoječi z dnem  1. f e b ru a r ja  1932. Novopristopli člani 
v mesecih feb ru a r  in marc niso deležni te  izjeme.

♦
Predsedn iku  se sporoči, da čaka  v predsobi p rodaja lec  kole

darjev  in želi vedeti, da-li bo Jed n o ta  tud i za leto 1933 naročila 
ko ledarje . K er se je  ravno p re j  raz p ra v lja lo  v kaki silni potrebi 
se n a h a ja  naše članstvo, je  bilo soglasno sklenjeno, da se to 
vp rašan je  p repusti  p r ihodnji  konvenciji.

V namenu, da se glavnem u ta jn iku  omogoči spraviti v red  
prošnje in druge  zadeve, ki j ih  ima predložiti odboru, dovoli 
p redsednik  15 minut odmora.

Po odmoru. Glavni ta jn ik  poroča, da  bi imele v smislu n je 
govega nahodila vse prošnje in druge zadeve, ki j ih  želijo d ru 
štva ali posamezniki predložiti g lavnem u odboru, dospeti v 
glavni u rad  ne pozneje kot dne 23. j a n u a r ja  1932. Tej prošnji 
so se iz prijaznosti odzvali vsi ta jn ik i, z izjemo ta jn ik a  društva 
št. 1, Ely, Minnesota, ki je  prinesel prošnje  v glavni urad  šele 
dne 27. jan u a r ja ,  dasiravno je  vsaKa izmed njih  d a t i ran a  1 2 . 
ja n u a r ja .  Navzočim je  znano, da ta jn ik  društva  št. 1 tud i prej 
ni vpošteval sličnih navodil, vsled česar odbor z a d rž a n je  ta jn ik a  
društva št. 1 obsoja in tem  potom članstvo n jegovega društva  
obvešča, da  v bodoče ne bo jem al v poštev nobene zadeve, ako 
ne bo ista pravočasno dospela v glavni urad.

P redno prične ta jn ik  s č itan jem  prošenj, se soglasno sklene, 
da vsled spre je te  in že prej navedene rezolucije, vse prošnje  od 
članov, ki so stari pod 65 let, odpadejo , in da se vzame v pretres  
samo prošnje tak ih  članov, ki so stari  nad  65 let.

T a jn ik  predloži sledeče p rošn je :
M arko Dragovan, član društva  št. 1, s ta r  73 let, sam ski; se 

odobri asesm ent za 6  mesecev.
John Košir, član društva št. 1, s ta r  67 let, sam ski; se odobri 

asesm ent za 6  mesecev.
J ohn  Lovšin, član društva  št. 1, s ta r  73 let, vdovec; se odobri 

asesm ent za 6  mesecev.
Mike Matesich, član društva  št. 1, s ta r  74 let, sam ski; se 

odobri asesm ent za 3 mesece.
M att M ausar, član društva  št. 1, s ta r  76 let, sam ski; se odobri 

asesment za 6  mesecev.
John Strukel, član društva  št. 1, poročan za s ta rega  6 6  let. 

Naše knjige spričujejo , da je  s ta r  64 let. Odklonjeno.
Josip Smuk, član društva  št. 1, s ta r  74 let, vdovec. Dobiva 

od vlade odškodnino za v svetovni vojni padlim  sinom. Prošnja, 
odklonjena.

George Barich, č lan društva št. 1, s ta r  79 let, o žen jen ;  se 
odobri asesm ent za 6  mesecev.

i B a rb a ra  Barich, članica društva  št. 1, s ta ra  73 let, om ožena; 
se odobri asesm ent za 6  mesecev.

T e rez i ja  H abijan , članica društva št. 1, s ta ra  65 let, vdova,
!p ro šn ja  odklonjena.

Josip Agnich, član društva št. 1, s ta r  77 let, ožen jen ; dobiva 
penzijo  od U. S. Steel korporacije . P ro šn ja  odklonjena.

A nna  Moravec, članica društva št. 1, s ta ra  70 let, vdova; se 
odobri asesm ent za 3 mesece.

M artin  Petek, član društva št. 1, s ta r  75 let, ožen jen ;  se 
odobri asesm ent za 6  mesecev.

P e te r  K erže  st., član društva  št. 2, s ta r  68 let, o žen jen ;  se 
odobri asesm ent za 6  mesecev.

F ra n k  Ahačevič, član društva št. 2, s ta r  71 let, ožen jen ;  se 
odobri asesment za 6  mesecev.

K atarina  Mestnik, članica društva  št. 20, s ta ra  76 let, vdova; 
se odobri asesment za 3 mesece.

George Baraga, član društva  št. 26, s ta r  71 let, o žen jen ;  se 
nakaže  $2 0 . 0 0  na  društvo.

Andrej Florijančič, član društva  št. 27, s ta r  73 let, ožen jen ; 
se odobri asesment za 6  mesecev.

(Dalje na šesti strani)
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A Good Salesman
ac ted  in the  same m anner. The 
m em bersh ip  salesm an of a 
lodge must depic t the  brigh t 
side of the  situation and  then 
show how the o ther  side will 
become just  as bright in the fu 
ture.

Joe Golicic, No. 41, SSCU.
  o---------

1MCADY A N D  W ILLING

J u d g e :  C a n ’t t h i s  c a s e  b e  s e t t l e d  o u f 
of  c o u r t ?

M u l l i g a n :  S h u r c ,  y e r  h o n o r .  T h a t ’s 
j u s t  wh; j t  t he  t wo  a v  us  w u z  t h r y i n ’ t r  
do  w h i n  t l i’ po l i ce  i n t e r f e r r c d .
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Ja k o b  Potočar, e lan d ruštva  št. 27, s ta r  73 let, ožen jen ; se 
odobri asesm ent za 6 mesecev.

E lizabe ta  Ž labornik, č lanica  društva  št. 28, s ta ra  77 let, 
v d o v a ; se odobri asesm ent za  6 mesecev.

George Prebelich , član d ruštva  št. 30, s ta r  71 let, oženjen ; 
se odobri asesm ent za 6 mesecev.

A ga ta  K ožar, č lanica d ruštva  št. 30, s ta ra  65 let, vdova; naše 
kn jige  kažejo , da  je  s ta ra  (52 let. O dklonjeno .

Ivan Avsec, član d ruštva  št. 37, s ta r  66 let, o žen jen ;  se odobri 
asesm ent za 6 mesecev.

Jolin Rozm an, č lan d ruštva  št. 40, s ta r  74 let, ožen jen ;  se 
odobri asesm ent za  6 mesecev.

F ra n k  Golob, č lan d ruštva  št. 42, s ta r  70 let, s a m s k i ; se odobri 
asesm ent z 6 mesecev.

Alois Gregorin, član društva  št. 50, s ta r  69 let, o žen jen ;  se 
odobri asesm ent za  3 mesece.

F. G. Tassotti, član društva  št. 50, s ta r  76 let, vdovec; se 
odobri asesm ent za  6 mesecev.

George M edunich. P ro šn ja  se ne m ore vpoštevati, k e r  ni 
po tr je n a  po društvenih  odbornikih  in op rem ljen a  z društvenim  
pečatom.

K arl  Kastelic, član d ruštva  št. 79, s ta r  69 let, sam sk i;  se 
odobri asesm ent za 6 mesecev.

Ignacij Potočnik, član d ruštva  št. 82, s ta r  75 let, sam ski;  se 
odobri asesm ent za 6 mesecev.

M ary  Godina, č lanica društva  št. 152, s ta ra  67 let, om ožena; 
se odobri asesm ent za 6 mesecev.

M artin  Sm rekar, član d ruštva  št. 152', s ta r  75 let, o žen jen ;  se 
odobri asesm ent za 6 mesecev.

Louis K uhar ,  član društva  št. 200, s ta r  73 let, sam ski; se 
odobri asesm ent za  6 mesecev.

P redsedn ik  zak ljuč i  se jo  ob 12. uri opoldne.
T R E TJA  SEJA  

dne 29. jan u arja  1932  
Predsedn ik  otvori sejo ob 1 :30 popo ldne ;  navzoči vsi prejšni. 
T a jn ik  pred loži zah teve  Ja k o b a  in A nton ije  Petrič , ki t rd ita ,  

d a  nista  dobila  deležev od sm rtn ine  za dne 13. m a ja  1912 
um rlim  očetom M arkom  Petričem , bivšim članom  društva  št. 1, 
Ely, Minn. Naše kn jige  kažejo , da  je  bila posm rtn ina  v znesku 
$1,000.00 izp lačana  zastopnikom  društva  št. 1 dne 16. m a ja  
1912, ki so pa isto izplačali ted a n jem u  g lavnem u ta jn ik u  JSK J, 
G eorge L. Brožiču, k a te re g a  so sm atra l i  postavnim  varuhom  
otrok. P re iskava  spisov pri  zapuščinskem  sodišču v D ulu thu  
je  dognala , da  ni bil Brozich n ik d a r  imenovan va ruhom  nedo- 
letn ih  otrok um rlega  M arka  Pe triča , vsled česar  om enjena  
o troka  zah te v a ta  svoje deleže od nas. K er je  zah teva  A ntonije  
Pe trič  več ali m anj oporečna, se po nasvetu  g lavnega  nadzorn ika  
so b ra ta  Lauriča, ki je  po poklicu odvetnik, p r is tane  v kom pro
mis, glasom k a te reg a  se vsakem u izm ed naveden ih  dveh otrok 
izp lača  vsota 10Q dolarjev .

V zadevi ne izp lačane  bolniške podpore  za  um rlim  sobratom  
F ran k o m  Skrabcfem od d ruštva  št. 11, ki znaša  <$<>2.00, se g la s 
nega  ta jn ik a  pooblasti, da  izp lača  to vsoto njegovim  trem  otro
kom, k a te r ih  n a jm la jš i  je  s ta r  20 let. N a jm la jšem u  o troku  se 
njegov delež izp lača  pod pogojem , da je  pobotnica  sopodpisana
po n jegovi m ateri.

Za umrlim  sobra tom  Milovanom V udragovičem  od društva 
št. 16 je  ostalo še neka j bolniške podpore  neizp lačane . Društvo 
št. 16 prosi, da  bi se od te  n e izp lačane  podpore  vrnilo $7.11 so
b ra tu  Antonu Sinkoviču, k a te rem u  je  pokojn ik  dolgoval to vsote 
na  asesm entih . P rošn ji  se ugodi in g lavnem u ta jn ik u  se naroči, 
da  go rn jo  vsoto b ra tu  Sinkoviču izplača.

Bivši sob ra t  Jo h n  K lučar  od d ruštva  št. 16 je  bil meseca sep
tem b ra  z družino vred suspend iran  in m ed tem  časom tudi že 
č rtan , ke r  ni mogel p lača ti  svojih asesmentov. Prosi, da  bi se 
n jeg a  in družino  spre je lo  n a z a j  pod prejšn im i pogoji in so za 
ta  slučaj p r ip rav ljen i  on in n jegova d ruž ina  po ravnati  vse zao
stale  asesm ente  te r  se obenem podvreči zdravnišk i preiskavi. 
P ro šn ja  soglasno odobrena.

B ra t  George Kotze, b lag a jn ik  d ruštva  št. 25, je  sprem il v 
Dulu th  b ra ta  J a k o b a  Podbevška, k j e r  je  bil vsled že tr i  le ta  t r a 
ja jo če  bolezni zdravniško  p re iskan  in končno p rona jden  spo
sobnim op rav lja t i  lah k a  dela. Društvo št. 25 je  imelo pri tem  
šest do lar jev  stroškov in zeli, da  mu J e d n o ta  t a  d en a r  v in i .
Odobreno  soglasno.

B ra t  G eorge Kotze od d ruštva  st. 25 trd i ,  da  je  le ta  l J ^ o  
poslal u redništvu Nove Dobe klišej svoje slike, ki je  bila p riob
čena v jubilejn i številki našega  glasila. B ra t  Kotze na d a l je  
trd i ,  da  k lišeja  ni mogel dobiti n a z a j  in zah teva  od nas vsoto 
11 dolarjev , k a r  je  m oral p lača ti  za novo sliko in nov klišej. 
G lavnem u ta jn ik u  se naroča , da  to s tva r  preišče, in ako je  ugoto
vil, da  so go rn je  t rd i tve  resnične, se ga pooblašča, da  zah tevano 
•vsoto b ra tu  K otze tu  izplača.

Društvo št. 25 priporoča  odboru, da  bi podvzeli po trebne 
korake , na  podlagi k a te r ih  bi se zam oglo člane v m ladinskem  
oddelku  obdrža ti  do n jih  17. leta . Društvo meni. da  bi bila to 
neke vrste pomoč starišem, ki ne m orejo  p lačevati  asesmentov 
za mladino, ko prestopi v odrasli oddelek. Sugestija  je  d o b ra r 
a se jo z a e n k ra t  ne m ore vpoštevati, k e r  je  za tako  sprem em bo 
po trebna  sankc ija  konvencije  ali splošnega g lasovanja . Sklene 
se soglasno, da se p repusti  to  s tva r  p rinodn ji  konvenciji, glavni 
ta jn ik  naj pa  m ed tem  časom dobi po trebne  inform acije , ce ii> 
na  kak  način bi bil t a k  n a č r t  izvedljiv.

Društvo št. 26, P i ttsbu rgh , Pa., poroča, da ne more iz te r ja ti  
od članov, ki so bili ted a j  ali so še sedaj zavarovan i za dva do
la r ja  dnevne bolniške podpore, iz redno  n a k lado  v znesku dveh 
do lar jev  za m e s e c  .septem ber. Društvo do lgu je  na  račun  te 
iz redne  n a k la d e  še 16 d o lar jev  in č lani se b a je  protivijo  plačati 
zato , ker  iz redna  n a k la d a  ni bila po te d a n jem  glavnem  ta jn iku  
u radno  razp isana .  Iz re d n a  seja  g lavnega  odbora  v Chicagu 
dne 19. in 20. ok tob ra  1931 je  po trd ila ,  da  je  iz red n a  nak lada  
v znesku dveh do lar jev  za  dvado larsk i  r a z re d  stopila  v krepost 
z dnem 1. sep tem bra  1931 in v smislu te g a  sk lepa  se na laga  
društvu št. 26, da  dolgujočo vsoto na r a č u n  gorn je  izredne n a 
k lade  od p r izade t ih  članov iz te r ja  in n a k a že  g lavnem u uradu.

B ra t  P e te r  Popovich od društva  št. 30 se p r itožu je ,  da  mu je 
vrhovni zdravn ik  odbil dva  dneva od njegove bolniške podpore. 
Vrhovni zdravn ik  je  storil to z a rad i  tega , k e r  je  Popovičev 
zd ravn ik  nakazn ico  d a tira l  17. ok tobra , spodaj je  p a  omenil, da 
je  b r a t  Popovich okreval dva dni pozneje , to  je  19. oktobra . 
B ra t  Popovich zah teva  n a d a l jn a  dva do lar ja .  Po k ra tk i  r a z 
pravi glavni odbor zaključi, da  je  vrhovni zd ravn ik  rav n a l  p r a 
vilno in zah teva  b ra ta  Popoviča se odkloni.

B ra t  F ra n k  P e trich  od društva  št. 30 se is to tako  p ritožu je , da 
mu je  vrhovni zdravn ik  odbil 4 dni bolniške podpore. N jegova

z a d n ja  bolniška nakazn ica  je  po zd ravn iku  d a t i ran a  14. novem 
bra, vrhovni zdravn ik  je  pa ugotovil, da  je  član okreval dne 10. 
novembra. Glavni odbor odobri postopan je  vrhovnega z d ra v 
nika in zah teva  b ra ta  Petriča  se soglasno odkloni.

Bivša sestra  M ary  H udale  od društva  št. 31 je  bila meseca 
ju n ija  1931 poročana za črtano, bivši k ra jevn i ta jn ik  pa  trd i, da 
je  č r tan je  meseca ju l i ja  preklical. Mi preklic  č r ta n ja  nismo 
prejeli, vsled česar je  M ary H uda le  osta la  č rtana . Društvo, št. 
31 želi, da bi se jo  spre je lo  n a z a j  pod starim i pogoji. Prošnji 
se ugodi pod pogojem, da je  M ari ja  H uda le  vspešno p resta la  
zdravniško preiskavo in da po ravna  vse zaosta le  asesm ente pri 
d ruštvu in Jednoti.

Društvo št. 31 prosi, da bi ponovno spre je li  bivše člane, ozi
rom a članice, Josipa  In tihar,  Jo h n a  in M ary  Šuštaršič, Johna 
in Antonijo  Cvetan. Iz d ruštvenega  poročila bi se dalo r a z u 
meti, da  tem  članom ni mogoče po ravnati  n j ih  zaostale  ases
mente in želijo, da bi J e d n o ta  p lačevala  vsaj začasno n jih  m e
sečne prispevke. T a jn ik  poroča, da  so p r izadeti  člani že lansko 
leto prosili za  izredno podporo v obliki p lačevan ja  n j ih  ases
mentov, da pa prošn je  niso bile p red ložene  ju li jsk i  seji glavnega 
odbora. Dočim je  nemogoče prošnji ustreči z ozirom na  plače
van je  asesmentov, odbor sklene, da  se gorn je  člane in članice 
sp re jm e n a z a j  pod starim i pogoji, ako p res tanejo  zdravniške 
preiskavo in pod pogojem , da po ravnajo  vse zaostale ases
mente.

P redsedn ik  zaključi sejo ob 4. uri popoldne, da se omogoči 
poseben sestanek  f inančnega  odseka JSK J.

T ajn ik  poroča finančnem u odseku, da imamo približno pe t
deset tisoč do la r jev  za investirati. Od teh  smo v stanu štir ideset 
tisoč do larjev  p lačati  tako j,  deset tisoč pa  koncem  meseca fe b ru 
a r ja .  O dbornikom  so pred ložene vse ponudbe, ki smo jih  p re
jeli od različnih d ružb  in odsek končno izbere  za dva jse t  tisoč 
do lar jev  P h ilade lph ia ,  Pa., 4%  bondov, za  dese t  tisoč dolarjev  
Evanston, 111., 5% bondov, za  deset tisoč do larjev  F o res t  P ark , 
111., 4 % %  bondov in za deset tisoč do lar jev  N ew ark , N. J., 
4 V2 ' '  bondov. Seja  f inančnega  odseka  zak ljučena  ob 7. uri 
zvečer.

ČETRTA SEJA  
dne 30. jan u arja  1932

Predsedn ik  otvori sejo ob 8 :30  dopoldne; navzoči vsi prejšni. 
T a jn ik  pred loži  zapisnik  porotne raz p ra v e  pri  društvu št. 31, 

B raddock, Pa. P ri  tem  društvu so v z a d n je m  času nasta le  
nekake  resne diference, ka te re  bi zamogli na jbo ljše  poravnati, 
ako se pošlje t j a  enega izmed glavnih odbornikov. N aspro ts tva  
so bolj osebnega z n ača ja  in potrebno je, da  se jih č im prej mo- 
geče odstran i iz društva. Glavni odbor de leg ira  v P i t tsbu rghu  
živečega g lavnega  n ad zo rn ik a  b ra ta  Balkovca in p redsedn ika  
n a dzo rnega  odbora, b ra ta  Rudolfa  P e rdana , ki se bo istočasno 
mudil v Pennsylvaniji  po jedno tin ih  opravkih , da poseti ta  iz
redno sejo društva  št. 31, ka te ro  je  glavni ta jn ik  pooblaščen 
sklicati na  nedeljo  dne 14. f e b ru a r ja  v Slovenski dom v Brad- 
docku, Pa.

T a jn ik  društva  št. 36 poroča, da  je  bil b r a t  M ath  Lugaron 
pom otom a č rtan  v mesecu novem bru in popolnom a brisan  v me 
secu decem bru. Želi, da  se društvu to pomoto oprosti in da se 
tega  č lana  ponovno uvrsti m ed dobrostoječe člane društva  št. 
36. P rošn jo  se odobri.

Anton Z ak ra jšek , bivši član društva  št. 36, je  pristopil k 
JS K J  leta  1906. Meseca avgusta  1931 je  bil suspendiran  in 
časa je  imel do 25. ok tob ra  poravnati  svoje asesmente. Z a k r a j 
šek se p ritožu je , da  ni bil o suspendaciji  in č r tan ju  po k ra je v 
nem ta jn ik u  obveščen in pravi, da  bi bil svoj dolg poravnal, ako 
bi bil ta jn ik  to storil. P r ip rav ljen  je  po ravna ti .v se  dolgujoče 
asesm ente, če se mu da  p rilika  pristopiti n a z a j  pod prejšnimi 
pogoji. P ro šn ja  se odobri pod pogojem, da se Z a k ra jšek  pod
vrže in vspešno prestane  zdravniško preiskavo.

Bivši ta jn ik  d ruštva  št. 36 je  pozabil sporočiti suspenzijo  štirih 
o trok v m ladinskem  oddelku in je  vsled teg a  n a  škodi 4.20. 
Prosi, da  bi ga  odbor oprostil tega  plačila, ke r  ne more od niko
g a r  t e r ja t i  ta  dolg. P ro šn ja  odklonjena.

Društvo-št. 36 dolguje  zna tno  vsoto na a s e s m e n t i h .  Prosi, da 
bi se mn podaljšalo  term in  za plačilo teg a  dolga. Sklenjeno, 
da se dovoli d ruštvu odp lača ti  dolgujočo vsoto v obrokih, in 
sicer po 50 do larjev  mesečno.

Odbor d ruštva  št. 37 poroča, da  bodo tam  vpoštevali “vsak 
s’klep rad i  to lm ačen ja  pravil, k a te reg a  bo n a red i la  letna seja 
za V BODOČE,” do sedaj se bo pa društvo drža lo  sedan jih  p r a 
vil. (V mislih ima društvo člen XXXVIII, to je  g lede operacij.)  
Poročilo se vzam e v naznan je .

V p re tres  vzam e glavni odbor vp rašan je  g lavnega ta jn ika ,  če 
je z ozirom na  p lačevan je  operacijsk ih  odškodnin  tak im  članom 
ali članicam, ki so operaciji  podlegli p red  potekom  60 dni od 
dneva operacije , še vedno istega m nenja , ko t  je  bil pri polletni 
seji ju lija  leta  1931. Po k ra tk i  raz p ra v i  odbor zaključi, da  je 
bilo to lm ačen je  členov XXXVII in XXXVIII jedno tin ih  pravil 
meseca ju l i ja  1931 pravilno, vsled česar se z a d rž a n a  odškodnina 
za umrlim  sobratom  Louisom A rko od društva  št. 37 izplača.

Z a  umrlim  sobratom  Louisom A rko od d ruštva  št. 37 je  
ostalo 9 do lar jev  ne izp lačane  bolniške podpore, č la n  je  zapu 
stil tri  otroke, dva polnoletna, eden je  pa s ta r  19 let. Z ozirom 
na m alenkostno vsoto p red la g a  glavni ta jn ik ,  da  se od teg a  de
n a r ja  izp lača  delež tud i m la jšem u otroku, a k o r a v n o  mu m anjka  
še dve leti do polnoletnosti. Spre je to  soglasno.

B ra t  John  Bele od društva  št. 40 je  bil meseca ok tobra  suspen
diran, ker  ni plačal asesm enta . Suspenzija  bi m ora la  v smislu 
pravil t ra ja t i  do 25. novem bra. Član je  p lačal ofctoberski ases
m en t dne 3. novembra, 19. novem bra  se je  pa  ponesrečil. K ra 
jevni ta jn ik  prosi, da  bi se dovolila tem u članu bolniška podpora 
od 19. novem bra  n ap re j ,  k e r  je  od n jeg a  p re je l  asesm ent 3. 
novembra. Glasom pravil je  postal ta  član d e le ž e n  bolniške 
podpore z dnem  26. novem bra, vsled česar je  p rošn ja  odklo
njena.

P rošn ja  b ra ta  A ndy P raček  od društva  št. 40 j e odklonjena, 
ker  naša Je d n o ta  ne p lačuje  n ikake  odškodnine za delno o trplost
prsta.

Priporočilo  društva  št. 42 za odpomoč članom  se vzame v 
nazn an je  in postopanje  g lavnega ta jn ik a  z ozirom na  društvene 
dolgove se soglasno odobri.

Na podlagi pred ložen ih  listin se odobri izp lač il0 smrtnrne za  
umrlim sobratom  Louisom Kostelo, po dom ače A l°Jzl.iem Krt, 
bivšim članom društva  št. 42, jugoslovanskem u konzulu  v San 
Francisco, California.

Zahtevo  za bolniško podporo sobra ta  Lam berta , č lana  društva 
št. 45, se vrne glavnem u ta jn ik u  v svrho n ad a l jn e  preiskave.

P red ložena  je  zah teva  za bolniško podporo s e s t r e  M ary Kelly 
od društva št. 50. Ta članica je  bila na  in r a z  bolniške liste več-
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k ra t  od leta  1928. M eseca m arca  1931 je  vrhovni zdraVnik 
preje l  od n jenega  zd ravn ika  izjavo, da je  samo delom a ne
zmožna, meseca ju l i ja  istega leta  se je  pa zope t  jav i la  bolnim. 
Vrhovnemu zd ravn iku  se zdi s lučaj dvomljiv in prepušča  končni 
zak ljuček  glavnem u odboru. Sklenjeno, da  se s tvar  vrne 
v rh ovnem u ' zd ravn iku  v n a d a l jn o  preiskavo in za definitiven 
zaključek .

Sestra Rosi Poush od d ruštva  št. 52 je  bila s ta ra  16 let dne 
13. avgusta  1931, prošnjo  za prestop  v odrasli oddelek  je  pa 
naprav ila  šele dne 21. avgusta. Radi zakasnelosti  je  bila pod
vržena  zdravniški preiskavi in odpovedan  ji je  bil tud i  rezervni 
kredit, ki bi ga  imela biti de ležna  kot č lanica  m ladinskega 
oddelka. K ra jevn i ta jn ik  oprav iču je  sebe in stariše, da  jim  ni 
bilo znano, da dela  eden ali p a r  dni toliko raz like , vsled česar 
sm atra jo , da  je  deklica opravičena do reze rvnega  kredita . 
Prošnji se ugodi in k red i t  se nakaže .

B ra t  L. S. v Pennsylvaniji  želi, da  mu J e d n o ta  posodi 200 
dolarjev  na njegovo posestvo. Prošn ji  se ne m ore ugoditi, ker 
odbor nima pravice posojevati d e n a r ja  n a  posestva, ki so vredna 
m anj kot dvesto tisoč dolarjev .

P red ložena  je  zah tev a  dedičev po le ta  1928 v Exportu , Pa., 
umrlem sobra tu  F ra n k u  Nagode, bivšim članom društva  št. 57. 
Z a t r ju je  se, da  je  dne 27. novem bra  1927 teg a  č lana  zadel 
mrtvoud, ki je  povzročil to ta lno  in t ra jn o  izgubo njegove desne 
roke. č lan  je  umrl dne 24. ap ri la  1928. K e r  je  bila  ta  zah teva , 
dasiratfno v nekak i  d rugačn i obliki, že po zadn ji  konvenciji 
odklonjena, je  soglasno sklenjeno, da se s tvar  predloži prihod* 
nji konvenciji.

John  Žlindra  od društva  št. 60 je  bil suspend iran  meseca 
avgusta  1931 in popolnom a č rtan  m eseca ok tobra  1931. Pod 
datum om  29. decem bra  1931 poroča k ra jevn i  ta jn ik ,  da  je  bil 
John  Žlindra 25 let  član JSK J, d a  m ed tem  časom ni preje l 
nobene podpore in da  želi biti ponovno sp re je t  ako mogoče pod 
prejšnimi pogoji. P rošnji  se ugodi pod pogoji, da  je  član 
vspešno presta l zdravniško preiskavo in da poravna vse zaostale 
asesmente.

P redsednik  zaključi sejo ob 12. uri opoldne.
P E T A  S E J A  

dne 30. jan u arja  1932
Predsednik  otvori sejo ob pol drugi uri popoldne. Navzoči so 

vsi prejšni.
Predsednik  predloži pritožbo društva  št. 70, ki je  bilo meseca 

decem bra za k ra te k  čas suspend irano  rad i  neplač ila  dveh d ru " 
štvenih asesmentov. Glavni t a jn ik  pojasni vzroke, ki so dali 
povod tej akciji in vsi navzoči odborniki in odbornica, z izjemo 
b ra ta  Lauriča, ki misli, da  se je  t a jn ik  nekoliko prenaglil ,  so 
mnenja, da je  glavni u rad  ravna l pravilno in v soglasju z jedno- 
tinimi pravili.

Društvo št. 70 nam  še vedno dolguje  eno-mesečni asesm ent 
in prosi glavni odbor, da  mu dovoli po treben  term in , da  dolg 
poravna. Društvu se dovoli odp lača ti  svoj dolg v mesečnih obro
kih, in sicer po 25 dolarjev  od 1. m arca  nap re j .

Pri društvu št. 70 se na podlagi nu jne  po trebe  suspend ira  
pravica izda ja t i  p restopne liste toliko časa, dok ler  ni v polnem 
poravnan  dolg, ki ga  ima društvo pri Jednoti.

F ra n k  Kastelic, bivši član društva  št. 71, je  bil suspendiran 
meseca sep tem bra  prošlega leta. Novem bra meseca je  v polnem 
poravnal svoj dolg, a društveni ta jn ik  ga je  pozabil  poročati za 
zopet sp re je tega .  Društvo prosi, c â bi se tega  m oža spreje lo  
naza j  pod prejšnim i pogoji in b rez  zdravniške  preiskave. Po 
k ra tkem  pojasnilu  b ra ta  P e rdana , k a te rem u  je  s lučaj osebno 
znan, se prošnjo odobri.

P redsedn ik  društva  št. 78 poroča, da  nam erava jo  v njegovi 
naselbini v k ra tk e m  ustanoviti angleško-poslujoče društvo. 
O dbor vzam e to v na z n an je  in se z ah v a l ju je  b ra tu  Costello ter 
njegovim  tovarišem  za n jih  zanim anje .

Za pokojnim  sobratom  Mile V alentičem  od društva  št. 77 je 
ostalo še 11 do larjev  bolniške podpore neizp lačane . Njegov 
b ra t  Ivan Valentič  je  imel gotove izda tke  za umrlim  članom in 
društvo št. 77 prosi, da  bi se gorn jih  11 dolarjev  n jem u  izp la 
čalo. P ro šn ja  odobrena  in glavni ta jn ik  je  pooblaščen, da 
gornjo  vsoto izp lača  Ivanu Valentiču.

Na podlagi dodatn ih  pojasnil se odobri r ed n a  bolniška pod
pora sestri Jenn ie  Koščak od društva  št. 82 od dne 26. j a n u a r ja  
1931 do dne 16. m arca  1931. Do n ad a l jn e  bolniške ali kake  
druge podpore ni upravičena, ke r  je  n jen  zdravnik  dne 5. j a n u 
a r ja  1932 izjavil, da  je  članica bila  pod njegovo oskrbo do dne 
16. m arca  1931 in da je  s tem  dnem  okrevala.

B ra t  Leo Podgornik  je  član društva  št. 83, Superior, Wyo., sam 
pa s tanu je  v Acme, Wyo. Dne 6. ap ri la  1931 se je  v rovu pone< 
srečil in je  ostal bolan do dne 15. m a ja  1931. P ri ta jn ik u  se ni 
javil bolnim, ke r  je  ba je  preveč odda ljen  od n jega . Imel j'e 
p razno bolniško nakaznico  še od p re j ,  pustil isto izpolniti t e r  jo 
poslal svojemu društvu. Glavni u rad  nim a dvoma, da je  bil b ra t  
Podgornik bolan, zad rža l  pa  je  nakazilo  podpore, ke r  se član 
ni javil pri ta jn iku . B ra t  Podgorn ik  je  bil poškodovan na 
desnem očesu, za k a r  mu je  bila p r iznana  tud i kom penzac ijska  
odškodnina. Bolniško podporo se nakaže ,  Podgorn iku  se pa 
naroči, da  se v bodoče rav n a  po pravilih.

Bivša članica Jenn ie  G nezda  od društva  št. 89 se pritožuje , 
da  glavni u rad  ni pravilno razde li l  m ed dediče vsoto, ka te ro  je  
volil n jen  umrli oče Jo h n  Zevnik  v svrho pogrebn ih  stroškov. 
T a jn ik  predloži vse tozadevne  spise, ka te re  je  še posebej p re 
gledal b ra t  Laurich, kot advokat,  n a k a r  odbor konšta tira ,  d a  so 
izplačila  prav ilna  in soglašajo  s pogodbo, ka te ro  so naredib  
dediči skupno m ed seboj.

Priporočilo ta jn ik a  društva  št. 92 se v z a m e (na znanje . 
Priporočila  društva  št. 94 se vzam ejo  v ne z n an je  in se referi  

ra jo  na g lavnega ta jn ika .
Bivšega sobra ta  M artina  M lekuša od društva  št. 101, ki je  

bil odpotoval v s tari k ra j  z namenom , da  ostane tam, in ki je  bil 
meseca oktobra  1931 suspend iran  in decem bra  popolnom a bri
san, se sp re jm e n aza j  pod pogojem , da  je  vspešno p resta l zd rav 
niško preiskavo in da po ravna  vse zaostale  asesmente.

Sestri M ary  Vinšek od d ruštva  št. 103 se ne more odobriti 
n ikake odškodnine za operacijo , k e r  je  bila operac ija  izvršena 
komaj tri tedne  potem, ko je  bila  sp re je ta  v odrasli oddelek.

T a jn ik  društva  št. 108 poroča, da  imajo v njegovi naselbini 
nam en v k ra tk em  ustanoviti angleško-poslujoče društvo. Se 
vzam e z odobravan jem  v naznan je .

Dovoli se rezervni k red i t  iz m ladinskega oddelka  članici 
Molly Slabe od društva  št. 108, ki je  dva meseca prepozno sto
pila v odrasli oddelek.

Priporočilo ta jn ik a  društva  št. 110 se vzame na znan je  in 
s tvar  izroči v presojo g lavnem u ta jn iku .

(Dalje na sedmi strani)

NEWS OF JOLIET ?APfi
Joliet, 111.— Did we foi*e 

abou t the  Pine Tree News? 
should say not. Tried our darfl “fa 
dest to ge t  a word out of 1 f-‘!i 2 5 ,
mysterious trio, but to no ava> 'oje^
W e have a detective sq11 f̂ favn}
h e a d e d  by “ Fancy” a” j 
“Jo k e s” going r igh t aftei | JLjo 
mysterious trio. The two dee vr Je 
tives promise us all |c]i J<l°bra
news within two weeks. , j. j ôdo
this column fo r  further deV < Itv^ 
opments. . rS ^  in

SS. P e te r  and  Paul Regul® Prit0$
definitely  decided to take P P̂odpjg
in the  A. B. C. bowling tour . 
m ent t h a t  will tak e  place in 2ahte 
troit sometime in March. <jl1 %rjev 
blank  has  a lready  been ^  Ûn0v 
w arded  and the  boys are 'v êc|S(
ing fo r  the  gun to start. ^  
betting  says th a t  the boys 
finish in the  money. 0d |

Some of the  general I' 
news of Jo lie t  is an enc°U«0lv u ■ 
m ent to m any Slovenes. 5 d: 
ever, the  recent bank fa1 ^  % 
th a t  pu t so m any people  ̂i ^ .
verge of poverty are °n J^ači
po rary  and should soon 1 ̂ SoSit- 
business or pay  out to deP . adr£,

ors- , ,mone j?5k
Of the  th ree  closed bai ^  _clona

is expected to find relief ^  ^  ^obfj
Daw es plan and reopen >' I j ^
very n e a r  fu tu re . Utmos ^  *«0̂
f idence of reopening thl S Ûstv,
has  been e x p r e s s e d  by ^
directly  connected * °̂°b]a,
bank. jjoU 3>b:

The o ther  of the  “ depi j  
fa i lu res” is a lread y  th a W in ^  ^  ^  
some of its frozen  assets. a ^  -i ^ g
expected to come oU , ' rJa t|
above the  red  line. 1 g(jW'
th ird  bank  which was / ‘-že,
bank  exam iners s h a l l  r; > r > k  
under a new m anagem e n ’ ^  H§a] 
all depositors of t h e  P’ . jti dej( 
b ank  shall be s t o c k h o  c|i 

the  new institution u n 'jjjeS3 
tim e th a t  banking  u ,s2ope 
shows a profit. Then a 
ho lder  m ay t ra d e  in his  ̂ ^  !|)0 ^ 
A very good investment ^HaV(
pie with good salaries. jitj ^

J .R .  Kozlevčar ^ .  ^
No. 6 6 i ' Jr d0c

St. Peter & Paul i [
League No.

Joliet, 111.— The S1̂  &
Memorials went into a ^  J Si
f irs t  place by taking a g1, L ra
games from the Hic 0 fit \\ °te 
Markets, while the  _Eag ^  ^  
nitures were t a k i n g  ^  5 
games from the Hazel ^  ^ jei 
iers; thereby making it <a r
way tie for f ir s t  place. #  sjit vo 

Individual honors ^  o |i 
evening went to ^ u b 1 $
the Slapničar M em oiia c11
rolled an average °f a j, P % 
games, of 203, 190, 202- *jâ  
m u tta . to o k  the secon ^  o11 ^  
rolling an average .of ,
games of 207, 173, 19 ’ M 'V j

JOhn r. iy>  s ;:
League Sec’y, No. b .

MY VALENTIN® ,
What, then, is a  valent*11̂ .

Heart-shaped it muS 
Cupids, garlands, paper tL^b] 

Love birds in a t r®e' ^  
Passion’s harbinger of i( % i

For a wintry time ’ ved» V; ^  
Compliment to one be rIji«i ^  °u] 

Bravely dressed in r , \ ,J 0;
Yearly boon to diffi^el1 ,

Or hesita ting  lovelSW  ^  ,N 
Where love th a t  lost ^  a ,

of speech g 'L 1̂
Way of verse disc°v j  S ?. 

Valentines are b o u g h t  , '1,
That does not bemea ^  f  „ 

But these lines I rri; i]1en1' '/vj1'
Try to  red b e t w e e n ■ .m$> i:,

— Louise Bird '
 o— S k

V ažno za društva P p ^  
okolici Johnsto^11 ’  ̂ ''-1, '

V  n ed eljo  28. M,j.
dveh popoldne se  b° : » j k s  
društva sv.
JSK J, v Conemaugh*1’ ^
la prva seja za C l̂
deracije JSK J za J °*1, , g j o  % jje r 
okolico. Več o tem (
štva, katerih se tiče* *  ^  $  ' i  ,,
ki je priobčen na drl1 I,.,il ji 
stu.
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LETNEGA ZBOROVANJA GL. ODBORA
(N adaljevanje iz še ste  strani)

aigjjlank Veranth  ml. od društva  št. 114 je  zbolel 12. okto- 
fiih 25 d i ^ a lzSubo m azinca  na desni roki mu je  bilo izplača- 

za h arjev» bolniške podpore smo pa  nakaza l i  8  dolarjev, 
r*vni«> 0  0(* 12- do 23- ok tobra  1931. N a  vp rašan je  št. 6  

tatVei. 'Cga spr^ e v a la  odgovarja  njegov zdravnik , da  je  bil 
10p- t h  pod njegovo oskrbo do 23. oktobra, na  vp rašan je  
r je 1 ° ^ 0 VarJa, da  je  član okreval približno 1 1 . novembra. 
°l)ra ino^rii  ̂ ^ e r a n th  pod zdravniško oskrbo samo do 23 

mu je  vrhovni zdravn ik  bolniško podporo odobril 
e8ibr 6ga ^ne’ ^*an Pa zah teva , da  se mu isto na k a že  do 1 1 . 
iojn , ' Odbor zaključi, da je  vrhovni zdravnik  ravna l  pra- 
, t o n e v a  b ra ta  V e ra n th a  je  odklonjena.

P̂odpi 0 Ojnika društva  št. 114 se ne more vpoštevati, ker ni 
Atilah, n.a P redsednika  in b lag a jn ik a  in tud i ni op rem ljena

Zahtevo1h Pvečatom -arjey Qrustva št. 118 za  povrnitev stroškov v znesku 1 0  

Hsujjo 1 je društvo imelo vsled preiskave b ra ta  Nikole 
• 1Ca Se odobri.

n'k zaključi sejo ob pol peti uri popoldne.
ŠESTA SEJA  

re(jg . dne 1. februarja  1932
^iva; °tvori šesto sejo ob polu devetih dopoldne. Na-
0Pet‘cPreišni;
S ’’Jska odškodnina za umrlim sobratom  Johnom  Rink 

se odobri in d enar  naj se nakaže  njegovim
^eĉ em-

P̂lača H Za Urnr*° sestro Agnes V erhovsek od društva  št. 122 
%ost njenim zakonskim  otrokom, ko slednji dosežejo pol-

125 ŝ n° bolniško podporo sestre F ran ces  G rzina  od društva  
Člena vypla^a ’ ker  -1e P° m nenju  g lavnega odbora  po točki 
^obfj !• d° iste upravičena.
5lSob/ e Zadržano bolniško podporo od dne 7. do 27. julija  

u Rudolfu Michelotti od društva  št. 125, operacijsko 
V ° “e pa odkloni, k e r  ista ni pokrita  v pravilih, 
dbof ' ^^5 se oprosti dolg v znesku petih  dolarjev , ker
V ^ P H č a n ,  da u radn ik i  istega ne m orejo  izte rja ti .
:elj> 18 'J° v zahtevi sm rtnine za umrlim  sobratom  F rankom  
if>ške1VS'm članom društva  št. 127, m ora  biti legaliz irano  po 
»at j 111 konzulatu v Jugoslaviji.
^ ° 7  Salgy od društva  št. 128 je  bil v avtomobilski ne- 

S  a Poškodoval v ratno  kost. Zavarovan  je  za dva 
nevne bolniške podpore in je baje še vedno bolan 

J eie U n a ^ a za la  redno podporo do dne 10. ok tobra  1931. 
S i k ? klat kaznovan rad i  k rše n ja  pravil, in ker  je  njegov 
■ Sal 0 6  ^' novem bra  in zopet dne 12'. d ecem bra  1931 izja- 

del ^  zmožen op rav lja t i  te ž k a  de la ,” oziroma, da je
0rtla nezmožen (par t ia lly  d isab led ) ,  mu je  vrhovni 

• e? S i n;idaljno bolniško podporo odklonil, č la n  se je  obrnil 
1°. its. Porotni odbor, ki je  potrdil sklep n ižje  instance. Sedaj 

.̂0slal zahtevo na  glavni odbor in dospela je  v glavni 
!fc)0 ^ JZjava neke priče, ki je  popolnom a sprem enila  svojo 

ed in ki se glasi, da je  bilo n jeno  prvotno priče- 
a in ne odgovarja  resnici. Ako si smejo člani 

Ut e šale pri društvenih  poro tn ih  r az p ra v ah ,  prepušča  
°r Po KSO<ilc>0 Slavnem u odboru. Po k ra tk i  razp rav i  glavni 
&(lev° 'asti b ra ta  Moverna, p rvega  g lavnega nadzorn ika , 
Hu' preišče in r e z u l ta t  preiskave s svojim priporočilom 
•ečg ° davnem u u radu . Obenem  se b ra tu  Movernu nalaga , 

dotični priči, ker  si tak ih  šal ne sme nihče dovo
l j  venih porotnih r a z p ra v a h  niti k je  drugod.

^a 1°ttler’ bivšo članico društva  št. 129, ki je  bila  meseca 
931 radi nep lačan ih  asesmentov popolnom a brisana 

’ S(; sprejm e n a z a j  pod pogojem, da je  vspešno pre- 
N l  Pr eiskavo in po ravna la  vse zaostale  asesmente.
b̂ren ru®tva št. 131 glede kn jig  se ugodi.
Vu, a Je P rošnja  društva  št. 138 glede ponovnega spre- 

S v 0 - a p avla Sluge.
W  1 4 9  Prosi pomoči za člane, ki ne morejo plačevati 

flen 0̂v- Društvu bo n a k a z a n a  podpora  v smislu že
J j e  rezo iud je .

stvari pri društvu št. 150, Chisholm, Minn., se po- 
L"“t'Û Vnega ta jn ika ,  da  poseti članice na p r ihodnji seji dne 
^  ‘Ja in nesporazum  uredi po svojem na jbo ljšem  pre-
Bfe'A . |

Gustinčič od društva  št. 1 6 0  se je  bil poškodoval 
\  j 8® Prijavil bolnim dne 14. ju l i ja  1930. Bolniška pod- 

a izp lačana  do 12. sep tem bra  1930, n a k a r  mu je 
? V  ’ ker  -ie n jegov zdravn ik  v posebnem  pismu na 
,|S t in ? -1’avnika dne 18‘ ok tobra  1930 izjavil, da  je  bil 
■ Popolnoma nezm ožen samo od dne 9. ju l i ja  pa
V , u mbra 1930. Ta slučaj je  zelo zam otan , posebno še 
X e rs i zdravniške izjave naspro tu je jo . Vrhovni zdrav  
| X r Ca d a v n e m u  odboru, da  se odobri podporo do dne 
V \ a i 930. Priporočilo v rhovnega  zd ravn ika  se sprejm e.
!( p r iporoča glavnem u odboru, da bi se naročilo

} zastor Slovenskega na rodnega  doma na Holmes 
h 0gla1,!inaP° 'isu> Ind- Glavni- ta jn ik  je  pooblaščen, da 
^ (J i  ̂ za 25 do larjev  in da pošlje društvu prim erno 
^(je , ®a.

Plačila pogrebnih  stroškov za umrlim  sobratom 
A  od društva  št. 168 se pooblašča g lavnega ta j-

clže pogrebniku  v Denver, Colo., vsoto $16o.00. 
°bvezna p lača ti  naša  Jedno ta .  

j. 1 uradu je  bilo sporočeno, da b ra t  Anton Bukovac 
N a g l i c ,  Pa., ni pravilno odgovarja l  na  zdravnikova 
k e je V e .dne 21. novem bra 1926 pristopil k JSK J. Ugo- 

Nt>j | a Je Bukovac izgubil eno oko že le ta  1921, za kar  
da Prejel odškodnino. P red lagano , podpirano  in

Anton Bukovac tako j  č r ta  iz Jedno te  in glav- 
8e Naroči, da  o tem  nem udom a sporoči društvu.

,.n Zidanšek od društva  št. 174 je  ponovil svojo za- 
’,ri0dnino rad i  izgube enega očesa. T a  zadeva je

lyl P°d preiskavo vrhovnega zdravn ika. Dr. Arch
’ izjavi očesnih špecijalistov operac ija  pom agala
\ S n i i  ’ a b r a t  Z idanšek  se noče podvreči operaciji, kei
^ h t ^ 1 »e jam čijo  za vspeh. B ra t  Z idanšek  podpira  

1/ % °  °benem z dejstvom, da mu je  neka  d ruga  sloven*
S tozadevno odškodnino že izplačala . K er je
, . % (jVa.že pri j uiijski seji le ta  1931 odklonjena, glavni 
V  ■ s pr e me ni t i  svojega stališča in prepušča  zahteve' 

A Ki (,a jo  predloži p r ihodnji konvenciji v rešitev.
Dinsmore se odobri bolniško podporo od 26. 

^ , iluPrej,  do operacijske  odškodnine pa ni upravi- 
1 bila šest mesecev pri Jednoti.
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Charles S tarm an, član društva  št. 186, je p resta l dve nevarni 
operaciji, za ka te re  pa JS K J  ne plača  n ikake odškodnine. P re d 
lagano, podpirano in spreje to , da  se mu nakaže  $37.50.

Predsedn ik  zaključi šesto sejo ob 12. uri opoldne.
SED M A SEJA  

dne 1. februarja  1932
Predsednik  Bartel otvori sedmo sejo ob 1 :30 popoldne. N a

vzoči vsi prejšni.’
Za umrlim bra tom  Josipom M ežnaršičem od društva  št. 193 

je ostalo 22 dolarjev  neizp lačane  bolniške podpore. Kot dediči 
p ride jo  v poštev njegova dva b ra ta  in dve sestri v s tarosti od 15. 
do 19. leta, k e r  pa otroci živijo pri mačehi, ki p rav  po m ate rin 
sko skrbi za nje, se go rn ja  vsota izplača njej.

P red ložena  je  prošn ja  d ruštva  št. 214 v Sudbury, Canada, da 
bi se jim  oprostilo dolg v znesku $162.73, kar  do lgu je jo  že več 
mesecev. Društvo se opravičuje  s tem, da so ta  dolg povzročili 
bivši člani, ki so pričakovali pomoči od glavnega u rada , a po
moči niso prejeli. P ro šn ja  odklonjena  in društvu se nalaga, da 
mora ta  dolg odp lačati  v mesečnih obrokih po deset dolarjev, in 
sicer s pričetkom  meseca fe b ru a r ja .  Ako društvo ne plača 
p rvega obroka do dne 5. m arca  1932 je glavni t a jn ik  pooblaščen 
društvo suspendirati.  Obenem je  bil soglasno sp re je t  predlog, 
da se pri tem društvu suspendira  pravico izda ja ti  p restopne liste 
za toliko časa, dokler ne bo ves dolg pri Jednoti poravnan.

T a jn ik  predloži zahtevo b ra ta  Johna  Boc od d ruštva  št. 2 1 1 
v Canadi. Ta član trp i  od neke vrste srbečice, ki je  podobna 
pojavu, ki ga imenujem o v angleščini “ B arber’s i tch .” Iz p red 
loženih zdravnišk ih  iz jav  je  vrhovni zdravnik  zaključil,  da ta 
član ni popolnoma nezmožen, vsled česar mu je  bolniško pod
poro odklonil, č la n  je  zavarovan  za dva d o lar ja  dnevne bol
niške podpore in zah teva  odškodnino od 14. m a ja  1931 do 18. 
j a n u a r ja  1932. Stališče vrhovnega zdravnika  se odobri in pod
pora  je  odklonjena.

V p retres  vzam e glavni odbor priporočljivost o rgan iz iran ja  
novih društev  v Canadi. Po k ra tk i  debati  se sklene, da  začasno 
JS K J ne sp re jem a nobenih novih društev v Canadi, ako pa želi 
k ak  ro ja k  pristopiti k že obstoječim društvom se zam ore  zava 
rovati samo za en dolar  dnevne bolniške podpore. Ta odlok 
stopi v veljavo z dnem  publikacije  tega  zapisnika.

P redlog  F irst  Security korporacije ,  da bi jim prodali  Morton 
County, North Dakota, bonde je  soglasno odklonjen.

Slovenski Dom v G irardu , Ohio, prosi, da  bi se dalo oglas na 
glediščni zastor. K er je  pri Domu večina članov, ki spada jo  k 
društvu št. 108 JSK J, se prošnjo odobri in ta jn ik a  pooblasti, 
da  naroči oglas v velikosti 1V->x3 čevljev.

Odobri se račun v znesku 8  do larjev  za oglas v božični številki
“ A m erikanskega  Slovenca.”

Od “ District of- Columbia George W ashington  Bicentennial 
Commission” je dospelo povabilo, .da bi se odbor korporativno 
udeležil “ National F lag  Day P a g e a n t” parade , ki ge bo vršila 
14. ju n ija  1932. O dbor obžaluje, da se mu ni mogoče povabilu
odzvati. , ,,

Ponovi se oglas na glediščnem zagrin ja lu  Slovenskega n a rod 
nega dom a v W aukeganu , 111.

Priporočilo dr. K o tčhevar ja  iz Eveletha, Minn., da bi imela 
JS K J nekakega  n adzo rnega  zd ravn ika  na “ Rangi,” oziroma v 
St. Louis okraju , Minnesota, se čita in shrani.

Prošnjo sestre "Angele Pishler, vdove za umrlim ta jn ikom  
Joseph  Pishlerjem , da bi se jo  še n ada lje  obdržalo  za oskrbnico 
u rada , za k a r  p re jem a  prosto toploto, luč in vodo, se prepusti 
g lavnem u ta jn ik u  kot uprav ite l ju  g lavnega u rada .

Na površje pride zopet zah teva  bivšega nam estn ika  g lavnega 
ta jn ik a  b ra ta  Ivan Tavželja . Po p reč i tan ju  n jegovega obšir
nega p ism a .se  sklene, da  odbor ostane pri  svojem prejšnem  
sklepu, b ra t  Tavželj pa, <jko misli, da se mu godi krivica, lahke 
svojo zahtevo na .svoje  s troške predloži prihodnji konvenciji 
JSK J, ki se bo vrš*ila,v Indianapolisu, Ind., koncem meseca ju 
lija t. 1. _ ,

Odobri se 30-dnevno zad ržano  bolniško podporo sestri Minnie 
Lovshin od društva  št. 197, Duluth, Minn.

Pri d ruštvu št. 1 se sp re jm e naza j  b rez  zdravniške preiskave 
in pod pogojem, da p lačajo  zaostale asesmente, Josephine Ku 
har, Law rence K u h ar  in v m ladinskem  oddelku  F ra n k a  K u h a r 
ja . G regorja  M eršnika in Josipa  K ra l ja  se spre jm e naza j  k 
istemu društvu edinole pod pogojem, da  sta  vspešno presta la  
zdravniško preiskavo in poravna la  zaostale  asesmente.

Glavni ta jn ik  predloži imenik društev, ki do lguje jo  Jednoti 
na  asesmentih. Pojasni tudi tri  slučaje, k je r  so si k rajevn i t a j 
niki prilastili denar, bodisi vsled sedan je  depresije  ali vsled 
s labega nadzorstva  od strani društvenih  uradnikov, Tajnikovo 
postopanje  z ozirom na iz te r jan je  teh  dolgov se odobri in odo
breno je  tudi pismo, ki ga je bil meseca decem bra  naslovil k ra 
jevnim predsednikom in predsednicam glede dolgujočih svot.

P redsedn ik  zaključi sejo ob šesti uri zvečer.
OSM A SEJA  

dne 2. februarja 1932
Glavni predsedn ik  Bartel,, otvori sejo ob 8 :30  dopoldne; na

vzoči so vsi prejšni.
Predložijo  se tri pisma od ta jn ik a  št. 122 v H o m er City, P a 

ki se tičejo u radnega  poslovanja g lavnega  ta jn ika . Pisec ni 
samo oster in nedostojen  v svoji kritiki, m arveč tudi razžaljiv , 
in ker odbor ne vidi nobene podlage za tako  pisanje, ne more 
postopanje  ta jn ik a  društva  št. 1 2 2 *odobravati.

P red loženo  je  pismo iz Hom er City, Pa., ki se tiče izplačila 
neke bolniške podpore. Stvar je  tako  važna, da  odbor pooblasti 
p redsedn ika  nadzornega  odbora, da v sprem stvu  t re t je g a  n ad 
zorn ika  zadevo preišče in od p r izadetih  s tran k  zahteva  javno 
zadoščenje.

Vsled s lab ih 'de lavsk ih  razm er  se prošnji FLIS ne more ugo
diti.

P red ložen i so po uredniku  zad ržan i  dopisi b ra ta  M artina 
Hudale  od društva  št. 31, Braddock, Pa. P rva  dva dopisa ne 
vsebujeta  nikakih  konkretn ih  stvari, del t r e t je g a  dopisa je  .bil 
pa že priobčen. Postopan je  u redn ika  Nove Dobe se v tem  slu
čaju odobri in pub likac ija  dopisov je  odklonjena.

P red ložena  sta  po u redniku  z a d rž a n a  dopisa  b ra ta  Zvonko 
A. Novaka, č lana  društva  št. 21, Denver, Colorado. Po preči
t anju  obeh dopisov, dodatnih  šaljivih verzov in urednikovega 
pojasnila  je  po polurni debati  s tavljen  predlog, da se pub lika
cijo dopisov odkloni in stališče u redn ika  Terbovca  odobri. P re d 
log podpiran . B ra t  P e rd an  stavi pro tipred log , da  se dopise pri
obči in zah teva  poimensko glasovanje. P ro tip red log  podpiran. 
Sledi g lasovanje. Z a  priobčitev dopisov sta  g lasovala P erdan  
in Movern, proti so glasovali Bartel, Svetich, Zbašnik, Cham pa, 
Kumše, Lalkovec, Laurich  in M antel. Postopan je  urednika 
Nove Dobe v gorn jem  oziru je  odobreno in pub likac ija  dopisov

b ra ta  Novaka odklonjena. Na isti način je  odklonjen  tudi dopis 
b ra ta  Boldina od društva št. 114 in postopan je  uredn ika  Nove 
Dobe odobreno.

V stvari investiran je  jedno tinega  d e n a r ja  je  glavni ta jn ik  
pooblaščen, da ^ sporazum u z glavnim b laga jn ikom  naroči po 
f inančnem  odboru izbrane  bonde od tiste  tv rdke , ki nam  je- 
ponudila bonde po najn iž ji  ceni.

Glavni odbor konštatira , da  so sedan ji  u radniški prostori 
docela p rem ajhn i  in pretesni in uvidi absolutno potrebo za 
večje prostore. Pooblašča se na Ely-ju živeče glavne odbornike, 
da priprav ijo  načrt, kako bi bilo na jbo ljše  tej s tvari odpomoči, 
in ta  nač r t  se ima predložiti p r ihodnji  konvenciji.

P re ide  se na diskuzijo provizoričnih pravil, ka te re  se mora 
p ripraviti za prihodnjo  konvencijo. Po skoro enourni razprav i 
se končno pride do zak ljučka , da se sedan ji  odbor za pravila  
razpusti  in da se sestavo provizoričnih pravil poveri glavnem u 
tajniku. O dbor ne podcenju je  zmožnosti dosedanjih  članov 
odbora za pravila, uvidi pa  velike zapreke , ki bi j ih  ta  odbor 
imel, ako bi sestavlja l p ravila  potom dolfisovanja. Glavni od
bor se zahva lju je  dosedanjim  odbornikom  za  n jih  dosedanje  
delo in upa, da  bodo radevolje  sodelovali z glavnim tajnikom. 
Glavni ta jn ik  sp re jm e poverjeno mu nalogo in p r ičaku je  biti 
v s tanu priobčiti prvi del provizoričnih pravil v drugi polovici 
meseca m arca.

Predsedn ik  zaključi sejo ob 12. uri opoldne.
D EV ETA  SEJA  

dne 2. februarja 1932  
Predsedn ik  otvori sejo ob 1:30 popoldne. Navzoči so vsi 

prejšni.
R azp rav lja  se obširno glede bančnih  poroštev, ki j ih  p redp i

sujejo pravila  g lede naših denarn ih  vlog. Končno se sklene, ako 
ne bo mogoče dobiti poroštva od bank, k je r  imamo sedaj sh ra 
njen jednotin  denar, se ima d enar  naložiti n a :

1. F irst  State Bank, Ely, Minn., čekovni rač u n ;
2. N orthern  National Bank, Duluth, Minn., čekovni račun ;
3. Continental Illinois Bank and T rust  Co., Chicago, 111.;
A. Cleveland T rus t  Co., Cleveland, O.;
5. Mellon National Bank, P ittsburgh , Pa.
Z adn je  tri banke  se ejesignirajo kot hraniln ice  in v nobeni 

ne sme biti na loženega več kot dvajse t  tisoč dolarjev.
T a jn ik  želi pojasnila, ako je  član, ki se n a h a ja  na  podpori iz 

sklada onemoglih, upravičen do podpore, če odpotu je  v stari 
kraj. Odbor je  m nenja , da so tak i  člani do podpore upravičeni, 
ker p laču jejo  asesm ent v sk lad  onemoglih tud i potem, ko so 
odpotovali v inozemstvo.

Rezervni k red it  članom iz m ladinskega oddelka  se dovoli, 
ako so v teku  treh  mesecev po izpolnitvi 16. leta  prestopili \ 
odrasli oddelek.

Vsota rezervnega  k red ita  se v bodoče nakaže  naravnost na 
društvenega ta jn ik a  in o nakazilu  m ora biti obveščen tudi član, 
ki je  prestopil iz m ladinskega oddelka. Iz tega  d e n a r ja  p lačuje  
društveni ta jn ik  posmrtninski asesm ent člana, ostale prispevke 
pa mora član sam  plačati.

O lajša  se prestop članov m ladinskega oddelka  v odrasli odde
lek v toliko, da se v bodoče ne bo vs tra ja lo  pri  zahtevi za zd rav 
niško preiskavo, ako član prestopi v odrasli oddelek v teku 
.snega meseca po dopolnitvi 16. leta.

Za zdravniško preiskavo in provizijo novih članov se v bodoče 
ne bo pošiljalo čekov, am pak  se bo vsota enostavno prip isala  
društvu k dobrem u in krajevn i ta jn ik  bo znesek lahko odbil pr; 
pošiljatvi asesm enta v naslednjem  mesecu.

Združitev  društev, ki imajo manj  ko t 75 'članov, v svrho repre- 
zentacije  na p r ihodnji konvenciji se prepusti  g lavnem u ta jn iku  
kot je predpisano v pravilih.

Glavni odbor soglasno sklene, da  se ima p r ihodn ja  konven
cija pričeti kot določeno v pravilih, g lavnem u ta jn ik u  in glav
nemu b laga jn iku  se pa dovoli, da sk leneta  svoje  račune  z dnem 
31. m a ja  1932, kot p red lagano  po glavnem  b lagajn iku .

Izredne  nag rade  za 'p r id o b iv an je  novih članov to leto od p a 
dejo, v veljavi ostane samo provizija , ki je  dovoljena po p r a 
vilih.

Glavni ta jn ik  želi navodila, če je  umestno pripraviti  načrte  
za kako novo vrsto zavarovalnine. Glavni odbor naroča , da 
pripravi n ač r t  za dvajsetle tno  zak ladno  ali ustanovno polico 
(Tw enty-year  E ndow m ent Policy), 70-letno starostno zavaro
valnino in da s pomočjo a k tu a r ja  ugotovi če in koliko rezervne 
vredijasti bi se dalo proglasiti na sedan je  cert if ika te  nač rta  “ A ” .

Glavni ta jn ik  naj skuša obenem zbra ti  skupa j kake  konkretne 
predloge za zboljšan je  našega  bolniškega oddelka.

Soglasno je  sp re je t  predlog, da  se zviša izredno nak lado  v 
dvadolarskem  skladu na štiri do larje , ako se s tan je  tega  r a z 
reda  pred 1. aprilom  znatno ne zboljša. P r im an jk l ju j  v tem 
raz redu  je  koncem leta 1931 znašal $2,205.15, članov je  bilo 
pa samo 752.

Oglasi bankam  v Novi Dobi se zn ižajo  na  en do lar  od palca, 
s popustom  25% , ako podpišejo pogodbo za celo leto. 

P redsedn ik  zaključi sejo ob 6 . uri zvečer.
DESETA SEJA  

dne 3. februarja 1932  
•' P redsedn ik  Bartel otvori sejo ob 8 :30  dopoldne. Navzoči so 

vsi prejšni.
T a jn ik  obširno poroča glede korakov, ki j ih  je  podvzel v 

stvari naše prošnje za poslovnico v državi Wisconsin. Odbor 
je  uverjen, da  je  ta jn ik  ukrenil vse, k a r  mu je  bilo mogoče v 
tem oziru in upa, da bo naša prošn ja  končno odobrena. Neko
liko pojasn ila  v te j  stvari poda tud i b r a t  P e rdan .

Dne 2 2 . in 23. f eb ru a r ja  se vrši v Chicagu važna seja  ta jn iške  
sekcije N arodnega  b ra tskega  kongresa  (National F ra te rna l  
Congress). K er ima naš ta jn ik  p rip rav it i  raz lične  nač rte  in 
zb ra ti  več važnih  podatkov za p r ihodn jo  konvencijo, česar mu 
v mestu Elv ni mogoče dobiti, je  b ra t  Laurich  m nenja , da bi bilo 
koristno za Jednoto  in informativno za g lavnega ta jn ika ,  ako 
bi se udeležil om enjenega sestanka. T ega  m nen ja  so vsi n a 
vzoči člani in članica g lavnega odbora, vsled česar se priporočilo 
b ra ta  Lauriča odobri in g lavnega ta jn ik a  pošlje na omenjeno 
konferenco.

Glavni ta jn ik  je pooblaščen, da  naroči prim erne znake za 
člane prihodnje  konvencije. Cena znakom  naj ne presega vsote 
75 centov od komada.

N eka tera  društva prem alo  n ad zo ru je jo  svoje bolnike, zato 
sc g lavnem u ta jn iku  naroča, da vse sumljive slučaje preišče 
potom zaupnih  te r  zanesljivih članov in članic, in ako bo p re
iskava obtežilna za društvo, se bo povračilo d en a r ja  zahtevalo  
od njega, in če bi sc društvo tem u protivilo, je  podvrženo suš- 
pendaciji.

(Ulije iui 8. »(rani)

DOPISI
(N ad aljevanje  iz 3. stran i)

drugih razlogov. Letos je  kon- 
venčno leto in treba  je, da se 
požurimo in pridobimo vsaka 
po eno novo članico za naše 
društvo, da bomo lahko poslale 
svojo delegatinjo na prihodnjo 
konvencijo. Cas je kratek  in 
treba je pričeti takoj. (Kaj pa 
naša organizatorica v Willow 
Springsu? Tako kakšnih pet 
novih pričakujemo!) Dan naše 
veselice 7. m aja  se tudi pribli
žuje. Treba je, da že zdaj zač
nemo pridno agitirati, da  bo 
udeležba tem večja. Poleg te
ga imamo še več drugih važnih 
zadev, katere morajo biti reše
ne na prihodnji seji;  torej, da 
se vidimo na seji 18. februarja!

Sestrski pozdrav!
Za društvo Zvezda, št. 170 

JSK J:
Agnes Jurečič, tajnica.

Gilbert, Minn.
Dolžnost me veže, da se zo

pet malo oglasim v našem pri
ljubljenem glasilu Nova Doba. 
Omeniti hočem nekoliko veseli ■ 
co društva št. 192 JSKJ, ki se 
je vršila na večer 6 . februarja .

V imenu društva se najlepše 
zahvalim za poset vsem udele
žencem. Posebej naj se zahva
lim ženskemu društvu sv. Ane, 
št. 133 JSKJ, ker so članice 
istega v tako lepem številu po- 
setile našo prireditev. Od dru
štva sv. Jožefa, št. 20 JSK J 
smo sicer pričakovali večjega 
poseta, toda vseeno najlepša 
hvala tistim članom, ki so pri
šli. Hvala naj bo izrečena tudi 
sobratu M attu Dolinšeku, ki 
nas je posetil v spremstvu svo
jih dveh hčerk, dasi biva v Bel
grade Location. Dobička sicer 
nismo dosti napravili, toda smo 
kljub temu veseli in ponosni, 
da je bila udeležba tako lepa, 
da je  bilo vse v redu in vendar 
veselo. Sukali smo se kar  do 
dveh z ju tra j. Vreme je  bilo 
prav tak ra t  zelo ugodno, dasi je  
bila prej in zopet pozneje prava 
sibirska zima. Godba je  bila 
res prvovrstna, kakor sem jo 
oglašal, in vsem plezaželjnim, 
ki se niso udeležili naše vese
lice, bo lahko žal še t r i  dni po 
smrti. Sploh je bila v vseh ozi
rih izborna predpustna, zabava.

Ker sem že ravno pri plesni 
zabavi, naj še omenim, da se 
mi čudno zdi, da nekateri mo
ški doma ostanejo, ko gredo 
njihove ženice na ples. Pa mož 
doma za pečjo sedi in se dol
gočasi, ženska se pa dolgočasi 
v plesni dvorani, ker m anjka 
plesalcev. Po mojem mnenju 
to ni pravilno. Ce gre žena na 
zabavo, naj gre tudi mož, po
trebna sta razvedrila oba. Po
tem ne bo manjkalo plesalcev 
in nobeden se ne bo dolgočasil. 
Tudi na veselicah ženskih dru
štev sem opazil to čudno raz
m erje: par moških, po večini 
pa ženske. Godba je  na razpo
lago, prostor za ples, dovolj ple
salk, plesalcev pa primanjkuje.

Res je, da so slabi časi in da 
denarja povsod primanjkuje, 
toda 25 centov za vstopnico je 
mala vsota, in nihče ni siljen, 
da bi moral več potrošiti, če mn 
razmere ne dovoljujejo. Vsak 
majhen prispevek pomaga in 
udeležba vsakega pomaga k 
družabnosti, zabavi in splošne
mu veselju.

Na misel mi je prišla popev
ka, ki pravi: “Žena ide na go
sti, moža pa doma pusti;  vse 
mu preje naroči, kaj naj on do
ma stori: Najprej hišo boš po
metel, potlej boš pa močnik je 
del, in nato greš kozle past, da 
ne pride volk jih  k ra s t ! ”

Pregovor pravi, da ka r  je že
na, to je mož, in tako baje p ra 
vi tudi svet Ambrož! —  Za 
društvo št. 192 J S K J :

Louis Vessel.

Trinidad, Colo.
Na zadnji seji društva  sv. 

Andreja, št. 84 JSK J je  bilo 
sklenjeno, da se potom našega 
glasila povabi člane in članice, 
da se polnoštevilno udeležijo 
prihodnje mesečne seje, ki se 

(Dalje na 8. strani)



s NOVA DOBA, FEBRUARY 17TH 1932

ZAPISNIK LETNEGA ZBOROVANJA GL. ODBORA
( N a d a l j e v a n j e  iz 7. s t r a n i )

Glavni ta jn ik  iz jav i, da nim a nobenih  n a d a ljn ih  stvari za 
p red lož iti g lavnem u odboru  in priporoča, da  se vzam e v p re tres  
pismo u red n ik a -u p rav n ik a  Nove Dobe, v k a te rem  želi im eti ne
kaj navodil. P redno  prične odbor ra z p ra v lja t i  o s tav ljen ih  
v p rašan jih  b ra t P e rd an  pojasn i, da  dolgovi, k a te re  je  u redn ik- 
up ravn ik  Nove Dobe p red  ju lijsk o  sejo  lan sk eg a  le ta  označil za 
“ n e iz te rljiv e” niso n e iz terljiv i, m arveč iz te rljiv i, k e r je  b a je  že 
on sam  od z a d n je g a  ju lija  pa do darues iz te r ja l  dva oglasa.

Z ozirom  na “ po jasn ilo ,” k a te reg a  je  dodal k zap isn iku  za d 
n je  polle tne se je  b ra t Terbovec je  o d b o r.m n en ja , da ta k a  po
jasn ila  ne sp a d a jo  tik  pod zapisn ik , am p ak  bi u redn ik , če je  
kako  pojasn ilo  po trebno, istega  lahko  priobčil v nasledn ji š te 
vilki Nove Dobe.

N ag rad e  dopisnikom  obeh oddelkov ostane jo neizp rem en jene  
in iste razd e li b ra t  Terbovec.

U redn iku  se dovoli izda ti glasilo  na  osmih s tran eh , k ad ark o li 
bo sm atra l po trebno . *

Kor.venčne raz p ra v n e  dopise naj u redn ik  p riobča  v običajnem  
( 1 0  po in t) tisku.

G lede konvenčnih  raz p ra v  ne d a je  odbor u redn iku  n ikak ih  
navodil in p repušča  to s tv a r n jegovi razsodnosti.

K er se je  f in a n c ira n je  špo rtn ih  ak tivnosti pri naši Jed n o ti za 
nedoločen čas suspend iralo , se zn iža  p lača  športnem u kom i
sa rju  od d v a jse t na deset do larjev . Z n ižan je  stopi v veljavo  z 
dnem  1 . m arca.

A ko so im eli č lan i a tle tičn eg a  odbora  v teku  svo jega poslova
n ja  kake  izd a tk e , na j izvolijo  iste p red lož iti g lavnem u uradu .

P red sed n ik  se zahvali b ra tu  L auriču za nak lon jenost, ko nam  
je  b rezp lačno  odstopil svoje p rosto re  za izvanredno  sejo  dne 
19. in 20. ok to b ra  1931 v Chicagu, 111.

P redsedn ik  naznan i, da  je  poslovni red  zbo rovan ja  izčrpan , 
se vsem  navzočim  p rav  p rija zn o  zahvali za složno in koleg ija lno  
sodelovan je, p ripo roča  vsem navzočim , da  ne pozab ijo  p rob le
mov p rih o d n je  konvencije, želi vsakem u zd rav  in srečen povra
tek  na svoj dom  in zak lju č i zborovan je  ob 10:40  dopoldne.

A nton Z bašn ik , P au l B artel,
zap isn ikar. gl. p redsedn ik .

------------------o------------------
D O P I S I

( N a d a l j e v a n j e  iz 7. s t r a n i )  

bo vršila  v nedeljo 6 . m arca. 
Kdor se dotične seje ne bo ude
ležil, zapade kazni, ko t je  ozna
čena v zapisniku. Za rešiti bo
mo imeli več važnih zadev, ka
terih  društveni odbor ne more 
sam  rešiti. Žalostno je, da vča- 
si pride na sejo komaj toliko 
članov, da nam je  mogoče sejo 
otvoriti.

Na zadnji seji je  bilo tudi 
sklenjeno, da se pozove vse čla
ne našega društva, ki bivajo 
bližje drugih  društev  JSK J, kot 
jim  je  naše, da vzamejo p re
stopne liste k najbližjim  d ru š t
vom. To je  v n jih  lastno ko
r is t in protekcijo, da v slučaju 
bolezni ne bodo imeli sitnosti 
zaradi bolniške podpore.

Opozarjam  tudi člane naj 
skrbe, da bodo imeli svoje ases- 
m ente plačane pravočasno, in 
sicer vsaj do 25. v mesecu. Ako 
kakšen član radi slabih razm er 
ne more plačati ašesm enta, naj 
pride na sejo in tam  pove, kako 
in kaj, pa se mu bo skušalo po
m agati. —  Z bratsk im  pozdra
vom, M att Karcich,

ta jn ik  dr. št. 84 JSK J

La Salle, 111.
D ruštvo sv. B arbare, št. 3 

JS K J je  na svoji zadnji meseč
ni seji sklenilo, da naj d ruštve
ni ta jn ik  potom glasila Noye 
Dobe opomni in pokliče vse 
članstvo om enjenega društva, 
da bi se gotovo udeležilo pol
noštevilno prihodnje mesečne 
seje, ki bo dne 2 1 . feb ru arja  v 
navadnih p rostorih  in ob na
vadnem  času. Želeti je, da to 
za gotovo vpoštevam o vsi, ne 
samo društveni odbor, kakor je  
navada, am pak vsi člani in rav
no tako  tud i vse članice.

Več važnih stvari bo predlo
ženih v rešitev, ka te re  so zao
stale še od decem berske seje, in 
tudi volitev dveh društvenih 
odbornikov bo, nam reč d ruštve
nega b lagajn ika in zapisnikar
ja  za leto 1932.

Zadeva ali s tv a r  je  vsem se
daj odkrito  povedana, zakaj se 
kliče polnoštevilna udeležba p ri
hodnje seje. Radi tega  tudi 
trdno  upam in za gotovo m is
lim, da vsi pridem o in se vidi
mo na p rihodnji seji dne 2 1 . 
feb ru arja , ne samo bližnji, tudi 
najbolj oddaljeni; če bo večja 
udeležba, lažja bo izbira in vo
litev.

Žalost me obhaja, ko moram 
te  vrstice pisati že pozno v me
secu feb ruarju , pa nič ne po
m aga. B ra tska  sloga, pokoren 
b iti in vpoštevati sklepe d ru št
venih sej, to  je  navodilo, ne sa
mo zame, am pak tudi za vse 
d ruge. Ako, bi se tud i drugi po

tu rojena, nas je  s svojo p ra 
vilno izgovorjavo in s tako 
vživlj.enimi kretn jam i ka r pre- 
senečila. Miss A. Juha, tu  ro
jena, v vlogi Tone, je  tudi tako 
lepo podala pomen njene vloge, 
da ni bilo možno boljše. Mr. 
M. K ragelj, v vlogi nesrečnega 
M artina, je igral prav živo, bol
no in razburljivo. Mr. S. Rus 
v vlogi F e rjan a  je  igral tudi 
zelo dobro. Mr. F. Gorenšek v 
vlogi Sirka je  igral izvrstno in 
s svojo hum oristično vlogo ves 
večer zabaval občinstvo. Mrs. 
A. Gulič je  v vlogi potovke po
kazala tudi dobro igralsko spo
sobnost. Režijo, ki je  bila zelo 
posrečena, je  vodil Mr. M. Kra- 
gel. Vsi igralci so bili na svo
jem  m estu. V zadnjem  prizoru 
so m arsikaterem u stopile solze 
v oči, tako živo je  bil podan.

S e d a  j se p riprav ljajo , da 
vprizore “Ženitev,” tako, da bo 
nekaj za smeh. Kot se čuje, j 
kaj takega še nismo videli. Re
žiral bo Mr. L. Šeme. Datum  
vprizoritve bo pravočasno na
znanjen.

Louis Balant.

tem ravnali in naša pravila vpo- 
števali, gotovo bi društvo ne 
bilo prvega če trt leta brez dveh 
odbornikov, ne bi imel domači 
ta jn ik  sitnosti, ne urednik No
ve Dobe, in ravno tako tudi 
glavni ta jn ik  ne, kateri me je  
pismeno vprašal za imena naše
ga društvenega odbora. To naj 
bo vsem v naznanilo in v pre
mislek, v katerem  boste prišli 
do zaključka, da sami sebi na
ga ja te  in društvo sram otite.

B ratsk i pozdrav! Vaš 17-let- 
ni d ruštveni odborn ik :

Anton K astigar, tajn ik .

J o l i e t ,  111.

“P rid ite  k meni, k a jti  jaz sem 
vaša m ati, jaz sem vaše pribe
žališče, jaz sem vaše zavetišče, 
jaz sem z vami vselej in povsod 
in vas sprem ljam  po vseh vaših 
potih ; z vami sem v veselju in 
žalosti, celo ob sm rtn i postelji, 
in sprem ljam  vas do hladnega 
groba. Bodite mi vei^ni, bodi
te trdn i kot skala, s to jte  kot 
h rast, ki ga ne prem aga vsaka 
sapica!” Tako riam kliče naša 
m ati J. S. K. Jednota.

Kot so člani JSK J že lahko 
čitali v našem glasilu, imamo 
tu  v J  o 1 i e t  u društvo št. 6 6  

JSK J, k jer se dobro razumemo 
med seboj in se kljub krizi še 
dobro držimo v vseh ozirih. 
Imamo dobre člane in dobre, 
napredne uradnike. Mi s ta re j
ši člani smo zelo ponosni na na
šo napredno mladino, ki se tako 
zanima za dobrobit našega d ru 
štva in Jednote. Naši mladi 
fan tje  p rav ijo  tudi, da bodo ne
prem agljivi v svojih športnih 
aktivnostih . Mi s ta re jš i smo 
pa za n jim i in jim  korajžo da
jemo. To je  prava pot k na
predku, zato le naprej po začr
tan i poti! —  K sklepu pozdrav
ljam  vse člane d ruštva št. 6 6  in 
vse članstvo J. S. K. Jednote.

Anton Žugel, 
član dr. št. 6 6  JSKJ.

Lorain, O.
N ekaj o F inžgar je  vi dram i 

“Razvalina živ ljenja.” Tako 
stvarne in iz življenja vzete 
dram e doslej še ni bilo pri nas. 
D ram a je  resne vsebine, vendar 
ima nekaj hum orja, tako, da 
smo resnost igre v enem deja
n ju  nekoliko pozabili v hum or
ju  druzega. Vsekakor je  treba 
priznati, da so igralci vprizorili 
igro tako dobro, da kmalu ne bi 
bil vedel, da-li je  ig ra  ali se de
jan ja  v resnici dogajajo.

Mr. L. Šeme v vlogi U rha je 
takoj pokazal s svojim  nasto
pom, da ni prvič na odru. N je
gov glas, posnem ajoč starca, in 
njegove k re tn je  so bile, ko t da 
je  pred nami resnično sam  Urh. 
Miss M. K otnik v vlogi Lenčke,

New Duluth, Minn.
Člane d ru štva  sv. Srca Jezu

sa, št. 128 JSK J prosim, da ta  
mesec plačajo svoje asesm ente 
vsaj do 26., ker ima mesec sa
mo 29 dni, da bo mogel biti 
asesm ent pravočasno odposlan 
na glavni urad. Zadnji mesec 
sem bil prim oran suspendirati 
štiri člane. Čakal sem do 28. 
jan u a rja  do 9. ure zvečer, da 
pridejo plačat, in ker jih  ni bi
lo, sem jih  moral suspendirati. 
Vsi člani naj pomnijo, da ne 
bom hodil prosit za asesm ent. 
Vsak ve, kdaj je  čas za plača- 
nje. Ako člani ne plačujejo 
redno svojih asesm entov, ni to 
meni n iti v škodo niti v korist.

Člani, ki ne pridejo na sejo, 
ki se vrši vsako drugo nedeljo 
v mesecu ob dveh popoldne, naj 
pridejo p lačat od 24. do 26. ta  
mesec, druge mesece pa do 28., 
in sicer do sedme ure zvečer. 
Lahko pa tudi pošljejo po pošti, 
tako zgodaj, da dobim pravo
časno. Sploh pa priporočam 
članom, da se polnoštevilno ude
ležujejo mesečnih sej, saj ima 
vsaki dovolj časa.

Z bratskim  pozdravom,
Anton Brula, ta jn ik , 

207— 98th Ave. W.

Gowanda, N. Y.
Slovencem v tukajšn i okolici 

naznanjam , da bo dne 1 2 . m ar
ca v tukajšnem  S. N. Domu 
vprizorjena igra, ki bo večja in 
lepša, kakor vse do sedaj v tej 
naselbini vprizorjene igre. Ime
nuje se “S tari g reh i.”

Vsebina igre je  v izčrpku sle
deča: Zapotokar, hišni pocest
nik, ima že mnogo let pri sebi 
za služkinjo staro  Katro, za ka
tero lazi in ii na vse načine na
gaja  Korenov sluga Koprivec. 
Ker je  K atra  že priletna in ji  
delo ne gre več tako  od rok kot 
včasi, ker s r a j c e ,  ovratniki, 
kravate  in robci niso več tako 
lepo zlikani, se Zapotokar jezi 
in grozi, da si bo preskrbel 
m lajšo gospodinjo, ki bo skrbela 
za red pri hiši. K atra  se tega 
boji in je  menda tudi ljubosum 
na, zato mu ugovarja. Zapoto
kar pa trdi. da hoče na vsak 
način mlado žensko in ne stare 
babe za gospodinjo. Ko mu 
K atra  pove, da nihče ne kuha 
obeda, ker je  hišina pobrala 
svoje cunje in odšla, ker jo  je  
bil z ju tra j ozmerjal, da je  lena 
in nečedna, pokliče na telefon 
gospo Veselovo, ki ima v zalogi 
služkinje. Ta mu pove, da ima 
tri na razpolago in Zapotokar 
ji naroči, naj mu pošlje zapore
doma vse tri. Prva, “Nim rton- 
dlova,” mu pove svoje pogoje, 
iz ka terih  pa razvidi, da bi bila 
po tis tih  pogojih ona prva gla
va pri hiši, zato jo odslovi. 
D ruga “Savlova,” se bolj zani
ma, kako bi mogla dobiti Zapo
tokar jevo ljubezen, kakor pa za 
službo, zato je  tudi odklonjena. 
Pride tre tja , “Em a M račkova,” 
s ta ra  20 let. Pove mu svoje 
ime in pogoje, nakar jo  Zapoto
k ar sprejm e v službo, največ

iz vzroka, ker je  pred 23 leti 
imel ljubavne sestanke z njeno 
m aterjo  Antonijo. K er st' mu 
mudi k obedu, odide in naroči 
K atri, naj pripravi sobico za 
Emo. Ali nepridiprav Kopri
vec se zopet priplazi in K atri 
nagaja, da se 'oo s ta ri Zapoto
kar zaljubil v Emo, potem pa 
jo poročil, češ, da bi tudi njemu 
bolj ugajala kot s ta ra  K atra. 
Ko se to zgodi, da bo Zapoto
kar njo pognal na cesto. K atra 
se tega ne ustraši in pove Ko
privcu, da v tem slučaju se bo 
tudi ena omožila. Koprivec se 
ji brž ponudi za pomočnika pri 
iskanju ženina, toda ona odklo
ni, češ, da ga bo že sam a našla. 
Koprivec ji nagaja, da drugi je 
ne bo m aral kot s tari s tarinar, 
nakar ga jezna K a tra  zapodi.

To je  nekaj iz prvega deja
nja. Vse je  nemogoče popisati, 
ker bi vzelo preveč prostora v 
listu. John Matekovich,

predsednik S. N. Doma.

Chicago, 111.
Članice društva Zvezda, št. 

170 JS K J poživljam, da se ko
likor mogoče polnoštevilno ude
leže prihodnje seje, ki se bo 
vršila v četrtek  18. feb ruarja  
zvečer v navadnih prostorih  in 
ob navadnem  času. Na tej seji 
bomo imele več važnih zadev za 
reševati in čim več nas bo, tem 
lažje bomo kaj ukrenile v ko
r is t našega društva, članice, 
ki kaj dolgujejo društvu , so 
prošene, da svoje dolgove po 
možnosti poravnajo, ka te ra  pa 
tega ne m o re 's to riti, naj pride 
na sejo in pove kako in kaj. Le 
na ta  način bomo vedele, kako 
se naj ravnajno, da ne bo ne- 
prilik pri društvu. Vsem je 
znano, da v tej depresiji vsaka 
težko plačuje asesm ente in dok
ler je kaj v blagajni, se tudi 
zalaga za potrebne članice; ko 
bo pa enkra t blagajna izčrpana, 
ne bo druge poti kot suspenda- 
cija. To pa feni nobeni ljubo. 
Nobena pa ne sme zam eriti, 
ako pride do tega. Tajnica ali 
blagajničarka ne more za nobe
no zakladati s svojim  denarjem , 
na glavni urad pa m ora biti po
slan asesm ent za vsako članico 
vsak mesec. Prosim , da člani
ce to vpoštevajo. — K sklepu 
še en k ra t vabim članice, da se 
ka r mogoča udeležijo naše seje 
v četrtek  18. februarja . Ses
trsk i pozdrav! — Za društvo 
Zvezda, št. 170 JS K J:

M ary Kovačič, predsednica.

Reading, Pa.
Za poročati imam žalostno 

vest, namreč, da je  dne 5. feb
ru a r ja  nevidna roka sm rti po
segla v v rste  našega društva in 
nam vzela dobrega člana Augu
sta  Križe-ta. Pokojnik je  bil 
s ta r  šele 2 2  let. Rojen je bil 
tukaj v Readingu in v društvu 
je  bil od svojega prvega leta; 
najp rej v mladinskem  oddelku, 
s šestnajstim  letom po je  pre
stopil v odrasli oddelek društva 
št. 61 JSK J. Zdaj sa je  poslo
vil od nas v cvetu  mladosti, kar 
dokazuje, da nihče ne ve kdaj 
in kje ga čaka nesreča ali sm rt 
in da je  tudi za mlade potrebno 
zavarovanje. Naj bo pokojne
mu, sobratu  lahka rodna am eri
ška gruda!

Na seji d ruštva  sv. Ju rija , 
št. 6.1 JSK J, ki se je  vršila 18. 
feb ruarja , je  bilo sklenjeno, da 
tis ti člani, ki že več dolgujejo 
društvu, m orajo svoje tekoče 
asesm ente p lača ti točno vsaki 
mesec do 25. To je  bilo skle
njeno zato, ker je  društvena 
blagajna izčrpana in se ne mo
re več zalagati za člane. D ru
štvo  .je zalagalo za člane, dok
ler je  moglo, č lan i so prošeni, 
da društveni sklep vpoštevajo 
in se po njem  ravnajo. Kdor 
ga ne bo vpošteval in bo su
spendiran, naj krivdo za to sam 
sebi pripiše.

Z b ratsk im  pozdravom,
Anton Jaklič, 

ta jn ik  dr. št. 61 JSKJ.

Cleveland, O.
Kot je  bilo že sporočeno v 

zadnji izdaji Nove Dobe, se bo 
prihodnja se ja  d ruštva “Ju tra 

n ja  zvezda,” št. 137 JSK J vrši
la v četrtek  18. feb ruarja  ob 
osmi uri zvečer na dom u'sose- 
stre  predsednice Ju lije  Brezo
var, 1173 E. 60th St. Omenim 
naj še, da nam je sosestra pred
sednica obljubila dati zboroval- 
ni prostor brezplačno na razpo
lago .— S sestrskim  pozdravom, 

Mary Bradač, tajnica.

Evejeth, Minn.
Člane in članice d ruštva  sv. 

Ime Jezus, št. 25 JSK J opozar
jam , da .je ta  mesec krajši, kot 
so drugi meseci v letu. Naša 
seja se vrši 28. feb ruarja , torej 
en dan pred koncem meseca in 
mora biti denar takoj odposlan, 
da pride pravočasno v glavni 
urad. Vsi člani so prošeni, da 
plačajo asesm ent do 26. feb ru 
a rja  ali pa na dan seje, to je 
28. feb ruarja . Kdor ne bo pla
čal ali se ne zglasil na d ruštve
ni seji, bo po pravilih suspendi
ran. Člane, ki živijo izven 
društvenega okrožja, obveščam, 
da sern bil podpisani ponovno 
izvoljen društvenim  tajnikom  
za leto 1932. Ašesm enti in 
sploh vse društvenega ta jn ika  
se tikajoče zadeve naj se torej 
naslav lja jo  na s ta ri naslov. Vsi 
člani so prošeni, da točno in 
pravočasno p 1 a č u j e j o svoj e 
asesrrjente. B ratski pozdrav!

Za društvo št. 25 J S K J :
, John Nemeth, tajn ik .

Brooklyn, N. Y.
Člane (in članice društva sv. 

Petra, št. 50 JSK J poživljam, 
da se polnoštevilno udeležijo 
prihodnje redne mesečne seje, 
katero smo prestavili samo za 
ta  mesec (radi oddaje dvorane 
v svrho zabave), v nedeljo 2 1 . 
feb ruarja  t. 1. ob dveh popol
dne — Z bratskim  pozdravom, 

Valentin Orehek, 
ta jn ik  dr. št. 50 JSK J. 
----------o----------

RAZPRAVE O PRAVILIH

f N ^ H n l i e v o n  je  «7 4

ne gre iz n jih  sklada. To- je 
samo ena prim era. Posebno 
društveni tajniki, bodo lahko 
potrdili, da jo prišel čas, ko naj 
organizacija zopet uvede samo 
en razred bolniškega zavarova
nja, da bo spet enakost v jed 
noti. Da se prvih sedem dni ne 
dobi nobene zavarovalnine, je  
zelo priporočljiva določba, ka jti 
to nam  bo znižalo asesm ent za 
precej odstotkov. Za prvi te 
den bolezni pa nobeden ni tako 
pri k raju , da ne bi mogel po
grešati prvotedenske zavaroval- 
nT f — k0*' Pa plačevati 
višje ali pa izredne asesm ente.

V svrho skupnega sodelova
nja za reševanje gotovih eko
nomskih problemov, ki gledajo 
v obraz vse bratske organizaci
jo, je  priporočljivo, da naša or
ganizacija vstopi v Jugoslovan
sko bratsko federacijo. V to 
federacijo  spadajo razne jugo
slovanske zavarovalne organi
zacije, ki od časa do časa zboru
je  po zastopnikih od pridruže
nih organizacij. Vsaka jedno
ta  posluje zase popolnoma av
tonomno, vendar pa na skupni 
seji razpravljajo  o važnejših 
problemih, te r  jih  rešujejo  v 
medsebojno skupno korist. Eden 
izmed važnih tak ih  problemov 
je sim ulatstvo. Če organizacije 
medsebojno na ta  način koope- 
rira jo , im ajo dosti boljšo prili
ko dognati, kdo so ti nezaželje
ni člani, da se jih  v bodoče bolj 
strogo nadzoruje in zabrani 
vstop v druge organizacije, k jer 
imajo namen povzročati nadalj- 
ne izredne asesm ente. Dobra 
stran  pri tem  je, da lahko vsa
ka posamezna organizacija od
stopi od te federacije kadarkoli 
hoče, če se ji zdi neumestno so
delovati z drugim i. Sm atram , 
da bi s tako pridružitv ijo  naša 
jednota mnogo pridobila.

Nova Doba naj se poveča na 
osem s tra n i; štiri s tran i sloven
skega, š tiri pa angleškega č ti
va. Poleg člankov in dopisov o 
fra ternalizm u in raznih športih, 
naj bi glasilo pisalo tudi o 
splošnih gospodarskih vpraša
njih , k a r bi bilo na vsak način 
v . korist n a š e m u  članstvu.

U stvarjalo  naj bi se zanim anje 
za konzume in druga zadružna 
podjetja, ki počasi navajajo  
ljudstvo do kooperativnosti v 
vseh ekonomskih odnošajih z 
bližnjimi in oddaljenimi sosedi. 
S takim  načelnim delom bi list 
gradil podlago med članstvom 
jednote za razum evanje princi
pa delavske solidarnosti, k a r bi 
vsposobilo naše članstvo, ki je  
brez malih razlik delavstvo, da 
bo razumelo položaj, ko pride 
čas združenja strokovnih in 
b ratsk ih  organizacij v skupno 
delavsko stranko, ki bo preob
razila človeško družbo in posta
vila zanesljive ljudi na odgo
vorna m esta, ki bodo znali vo
diti gospodarstvo dežele tako. 
da bo v blagostanje vsemu pre
bivalstvu. Ker nas depresija in 
slične nadloge tepejo kljub te 
mu, da je vsega dovolj, mora 
biti nekaj napačno v republiki, 
zato je naša dolžnost, da najde
mo vzroke in jih  odpravimo. 
To delo pa lahko vršimo v že 
obstoječih organizacijah z med
sebojnim zavarovanjem  vred 
toliko časa, da bomo imeli d r
žavno zavarovanje za bolezen, 
starost, sm rt in brezposelnost, 
nakar bo država prevzela vse 
naše organizacije z odgovor
nostm i vred. V tako urejeni 
državi bi bila odpravljena vsa 
beda in trp ljen je  med delav
stvom. Ta cilj je  vsekakor vre
den našega sodelovanja vsaj to 
liko, da naše glasilo v to leran t
nem tonu piše za skupno delav
sko stranko. P ri tem pa naj bi 
vse osebnosti in druga neum est
na natolcevanja izostala, ker ta 
reč se med nami im enuje “poli
tika ,” katero  odklanjamo.

Pravila jednote naj se sk ra j
šajo in izgladijo. O posamez
nih določbah naj bo pisano sa
mo enkra t in to  jasno, da se 
izognemo nepotrebnim  “tolm a
čenjem pravil” vsak po svoje. 
To naj bi bilo največje delo to 
zadevnega odbora do konvenci
je. Nove sprem embe se bo pa 
uvrstilo potem, ko bodo spre
jete  od konvencije, pa bomo 
imeli res pravila, da bodo vred
na tega imena.

Delegatom bodoče konvencije 
priporočam, da s sodelovanjem 
svojih društev  sestavijo  kolikor 
mogoče k ra tk a  in jed rnato  spi
sana poročila o delovanju njih 
društva in naselbine. Na sejah 
naj bi se o tem  razpravljalo, in 
tak  spis naj bi vseboval vse 
važnejše dogodljaje naselbine, 
ki se konsekventno tičejo tudi 
n jih  društva, kakor tudi nasve
te  za ali pa proti predlogom za 
nove spremembe v pravilih. 
Vsak delegat bi to  na konvenci
ji ustm eno poročal, te r  svoj spis 
izročil konvenčnim zapisnikar
jem . Vsa taka pism ena poroči
la bi bila del zapisnika, katere
ga bi čitalo članstvo širom na
šega delokroga. To bi bil del 
faktične zgodovine našega na
roda v Am eriki, ka terega  bo 
vesel bodoči zgodovinar, )kadar 
se bo pisalo obširnejše delo zgo
dovine am eriških Slovencev. 
Da bi se ta  nasvet splošno vpo-
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Slovensko-amerikanski

K O L E D A R
za leto 1932

JE IZŠEL
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Po zanim ivem  štivu presega vse

dosedanje

N aročila pošljite  na:

G L A S N A R O D A
21G W. 18th St., New York, N. Y,
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North Am erican Trust b^11 \Sk
6131 ST. CLAIR AVE., CLEVELAND, O. \ ^ 9

Ima premoženja skoro $6,000,000.00 ^ \  &i
Jem lje  denar n a  hranilne v loge iz vseh delov Zedini6'1 .  H  °b 

in  tudi iz K anade in  od drugod. V
K adar pošiljate denar v staro dom ovino, ali karn  ̂ tjjj

pošljite  ga  potom  tega  varnega in  zanesljivega denarne® pi \  i
ki im a izvrstne zveze z vsem i bankam i sveta. ,#  1

T a slovenska banka im a $200,000.00 osnovnega J /  i
$280,000.00 rezerve, kar garantira hranilne vloge vlaga*®0


